
شهرداری رباط کریم در نظر دارد به استناد مجوز شماره ۰۱/۱۰۶۷ مورخ  ۱۴۰۱/۱۰/۰۵شورای محترم 
اسلامی شهر اجاره) فضای تبلیغات محیطی سطح شهر( را از طریق برگزاری مزایده و برای مدت یکسال به 

شرکتها و موسسات واجد الشرایط و دارای صلاحیت و سوابق کاری مفید در این زمینه واگذار نماید.
شرایط :

1- هزینه درج دو نوبت آگهی، هزینه کارشناسی و سایر هزینه های مزایده بر عهده برنده مزایده می باشد. 
۲- به پیشنهادات مشروط ، مخدوش و فاقد سپرده لازم جهت شرکت در مزایده ترتیب اثر داده نخواهد شد.

3- سپرده شرکت در مزایده می بایست به صورت ضمانت نامه بانکی به نفع شهرداری رباط کریم و یا 
واریز نقدی به شماره حساب ۰۱۰۶۶۲۵۲۰۶۰۰۸ نزد بانک ملی ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد ۲۳۵۴ 
)شماره حساب شبا IR .۲۸۰۱۷۰۰۰۰۰۰۰۱۰۶۶۲۵۲۰۶۰۰۸ ( تهیه و برابر دستورالعمل مندرج در 
کاربرگ مزایده به همراه پیشنهاد قیمت ارائه گردد. لازم به ذکر است سپرده نفرات اول، دوم و سوم مزایده 
تا انعقاد پیمان نزد شهرداری نگهداری و هر گاه حاضر به عقد قرارداد نگردند سپرده آنان به ترتیب به نفع 

کارفرما ضبط خواهد شد.
  ۴- مهلت دریافت اسناد مزایده از تاریخ انتشار این آگهی)از پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ
 ۱۱/۱۱/ ۱۴۰۱ به مدت یک هفته( محل دریافت آن صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

WWW.SETADIRAN.IR می باشد.
۵- متقاضیان می بایست پاکتهای پیشنهاد قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در کاربرگ مزایده تنظیم 
شده است را حداکثر تا ساعت  ۱۴/۳۰روز سه شنبه مورخ  ۱۴۰۱/۱۲/۰۲در سامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت WWW.SETADIRAN.IR تسلیم نمایند.
شماره  به  جاری  حساب  به  واریزی  فیش  بایست  می  مزایده  اسناد  دریافت  جهت  6-متقاضیان 
۰۱۰۶۶۲۴۸۱۹۰۰۴ نزد بانک ملی ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد ۲۳۵۴ به مبلغ ۲,۰۰۰,۰۰۰ ریال 

)غیر قابل استرداد( بابت خرید اسناد مزایده به شهرداری رباط کریم تسلیم نماید.
7-زمان بازگشایی پاکتهای مزایده در ساعت  ۱۴/۳۰روز چهار شنبه مورخ  ۱۴۰۱/۱۲/۰۳می باشد.

8- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است. 
۹ - سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج می باشد. 

تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۱/۱۱/۱۱ تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۱/۱۱/۱۸

 نوبت اولآگهی مزایده عمومی

یونس غفاری شهردار رباط کریم

شرکت توزیع نيروی برق آذربایجانغربی در نظر دارد مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی کیفی )فشرده( دو 
مرحله اي خرید انواع یراق آلات کابل خودنگهدار به شرح جدول ذیل و برابر مشخصات فني پیوست اسناد مناقصه 
را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا 
 ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد( به آدرس:

www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در 
سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه: روز  سه شنبه  مورخ ۱۴۰۱/۱۱/۱۱
آخرین مهلت  زمانی دریافت اسناد مناقصات از سایت : ساعت ۱۹ روز  یکشنبه  مورخ ۱۴۰۱/۱۱/۲۳

مهلت زمانی ارسال پيشنهاد : ساعت ۱۹ روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۱/۱۲/۰۳
زمان بازگشایی پاکت های ارزیابی کيفی: روز شنبه مورخ ۰۶ /۱۴۰۱/۱۲ )ساعت ۸ صبح ( و به شرح جدول 

ذیل خواهد بود.
زمان بازگشایی پاکت های الف و ب: روز شنبه مورخ ۲۰ /۱۴۰۱/۱۲ و به شرح جدول ذیل خواهد بود.

تاریخ تشکیل جلسه افتتاح پاکات ج ) پیشنهاد قیمت (: پیشنهاد دهندگان ، با ملحوظ قراردادن زمان جهت بررسی 
مشخصات فنی پیشنهاد دهندگان توسط کمیته فنی بازرگانی ، در جلسه گشایش پاکات الف و ب به اطلاع شرکت 

کنندگان در مناقصه خواهد رسید.
توضيح : پیشنهاددهنده مکلف است معادل مبلغ سپرده شرکت در مناقصه ، تضمینهای معتبر ) بر اساس شرایط 
مندرج در اسناد مناقصه ( تهیه و تسلیم نماید و به پیشنهاد های فاقد امضا ، مشروط ، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد 

از انقضا مدت مقرر در فراخوان واصل شود مطلقا ترتیب اثر داده نخواهد شد.

شماره 
مبلغ  کل تضمین شرکت موضوع  مناقصه و شماره فراخوانمناقصه

نوع اعتباردر مناقصه) به ریال(

خرید انواع یراق آلات کابل خودنگهدار227 -1401
منابع داخلی5.600.000.000)شماره فراخوان 2001009003000160(

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گذار: جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: 
آدرس : ارومیه – بلوار ارتش-سربازان گمنام-ارتش.شرکت توزیع نیروی برق استان ،  تلفن ۳۱۱۰-۰۴۴ داخلی ۴۳۹۷  

اطلاعات سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :
مرکزتماس : ۱۴۵۶

اطلاعات تماس دفاترثبت نام سایر استانها در سایت سامانه www.setadiran.ir  "بخش ثبت نام /پروفایل تامین 
کننده / مناقصه گر " موجود است.

ضمنا" فراخوان مناقصه در سایت هاي اطلاع رسانی معاملات صنعت برق ) شرکت توانیر ( وسایت شرکت توزیع نیروی 
برق آذربایجانغربی و سایت ملی مناقصات  به ترتیب به آدرس هاي :

Iets.Mporg.ir   ,WWW.Waepd.ir     ,WWW.tavanir. org.ir  قابل مشاهده است . 
توضيح : سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه  مندرج است.

تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۱/۱۱/۱۱ تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۱/۱۱/۱۲

فراخوان مناقصه عمومی
 همزمان با ارزیابی کیفی )فشرده( 
  دو مرحله اي به شرح جدول ذیل

 نوبت اول

شناسه آگهی: 1448325

روابط عمومی شرکت توزیع نيروی برق آذربایجانغربی

شرکت توزيع نيروی برق آذربايجانغربی

 کاهش ۲۵ تا ۷۵ درصدی حجم آب ۲۰ سد مهم

زنگ خطر منابع آبی کشور به صدا درآمد
رهبر معظم انقلاب: 

 گلایه های تولیدکنندگان 
وهی با مشارکت آنان حل شود در کارگر

صفحه 2

w w w . R O O Z L I N E . i r w w w . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

روی خط روز فراتر از کاغذ

R O O Z L I N E
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خانه  هنر   میرا

معاون وزیر اقتصاد خبر داد

معرفی ۴۶۰۰ مظنون به پولشویی

معاون بانک مرکزی خبر داد
بررسی افزایش کارمزد خدمات بانکی
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 سه دلیل عجله سران قوا برای اجرای 
ح مولد سازی طر

محمد تقی نقد علی   یکی از تکالیفی که طی سالیان در قانون بودجه مد نظر 
قرار گرفته فروش اموال مازاد اســت. ما می دانیم دولت ده هزار میلیارد اموال 

مازاد و راکد دارد و از آن طرف طرح ها دارد که نیازمند بودجه هستند. 

یادداشت

در باب مولدسازی اموال دولت
محمد طبیبیان  این دیگر از آن لمِ ها است که ته مانده و خاک و خل امکانات 

دولت هم جمع آوری شود. تحت عنوان “ مولد سازی” .
یک گروه اموال دولت را تعیین، انتخاب و قیمت گــذاری و به هر فرد یا نهادی 

صلاح دیدند واگذار کنند از هر نوع تعقیب حقوقی هم مصون باشند. 
اسم این شیوه نو چیست؟ 

بخش خصوصی واقعی که از منابع تهی است.

دیدگاه



رهبر معظم انقلاب: 

وهی با مشارکت آنان حل شود گلایه های تولیدکنندگان در کارگر

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
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 سه دلیل عجله سران قوا برای اجرای 
ح مولد سازی طر

محمد تقی نقد علی   یکی از تکالیفی که طی سالیان در قانون بودجه 
مد نظر قرار گرفته فروش اموال مازاد اســت. ما می دانیم دولت ده هزار 
میلیارد اموال مازاد و راکد دارد و از آن طرف طــرح ها دارد که نیازمند 
بودجه هستند. منتهی در طی سالیان مختلف و در دولت قبل و دو دوره ای 
که بنده در مجلس هستم، میزان تحقق این ردیف بودجه ای صفر بود. 
در ســال ۱۴۰۲، دولت میزان ۱۰۸ هزار میلیارد تومان برای این ردیف 
از طریق فروش اموال مازاد دولت پیش بینی کرده است. شاید از دلایل 
اصلی پرداختن دولت به چنین امر مهمی، اولا وجود اخلاق ســویی در 
بین مدیران باشــد که هیچگاه هیچ مدیری حاضر نیست آنچه مازاد بر 
اداره سیستم اش است، بفروشــد و این فروش در زمان مدیریت و به نام 
او ثبت شود. این مدیریت ســوء، منجر به راکد ماندن اموال بیت المال 
می شود.ثانیا زمانی که مدیرا ن با تکلیف قانونی مواجه می شوند، از راه 
هایی برای شــانه خالی کردن از اجرای قانون وارد می شوند. فی المثل 
کارشناسی آن مال را بالا می زنند تا مشــتری پیدا نشود و فروش به نام 
آن ها ثبت نشود.ثالثا: از دیگر مواردی که باعث می شود، ردیف بودجه 
تحقق پیدا نکند، بحث ترسی اســت که مدیران از پیگیری های درست 
یا نادرست نهادهای نظارتی دارند؛ یعنی رعبی در دل مدیران افتاده که 
موجب می شود اقدامی درراســتای این تکلیف قانونی از سوی مدیران 
رخ ندهد و به نحوی پس خاتمه دوره مدیرت شــان، ایــن تگلیف را بر 

گردن دیگری بیندازند.
همه این ها موجب شــده ســران قوا، برای تعیین تکلیف محور قانونی 
مذکور، اقدام به تشکیل هیاتی همراه با برآوردهای دقیق و کارشناسی 
بکنند. برای رعایت همه جوانب امر نیــز، بر رعایت همه چارچوب های 
قانونی تاکید کــرده اند تا مشــکل قانونی ایجاد نشــود. تمام مواردی 
که در گذشــته اتفاق افتاده و به شــکلی مورد ایراد و اشکال نهاد های 
قضایی و نظارتی قرار گرفته، اعتماد کســانی که امــوال مازاد دولتی را 
می خواهند خریداری کنند، از بین برده است؛ به وجهی که دیگر کسی 
حاضر نیســت اموال دولتی را خریداری کند. علت اساسی این مصوبه 
هم همین اســت زیرا فرد خریدار هیچ اعتمادی ندارد به این که بعد از 

خریداری، نهاد دیگری ورود نکرده و معامله را باطل نکند.
لذا اصل این موضوع کاری کاملا لازم است. البته دغدغه هایی را برخی 
دوستان دارند تا مبادا راه را برای سوءاســتفاده باز نکند نیز باید محترم 
شمرد. اما در پاسخ به این ســوال که چرا نقش مجلس در این جا در نظر 
گرفته نشده و چرا این طرح به شکل قانون نیامده، به این دلیل است که 
در مسائل کلیدی، ذیل طرح هایی که به مجلس می آید، آنقدر پشنهاد، 
کامنت و پســت قرار می گیرد که وقتی چشم باز می کنیم، در می یابیم 
اساسا آن طرح خاصیت خودش را از دست داده یا آنقدر طولانی شده که 
به زمان خودش نرسیده اســت. من مطمئن هستم اگر همین مطلب به 
مجلس بیاید، شش ماه طول خواهد کشید و بعد هم آیا مصوب بشود یا 

خیر، ابعاد دیگر ماجرا است.
من فکر می کنم در عین حال که دغدغه مجلس دغدغه درستی است، 
اما مسبب اصلی که ما را به اینجا رســانده ، خود سیستم قانونگذاری و 
طولانی شدن در اثر پیشنهادات زیادی است که قانونگذاران در مجلس 

ارائه می کنند، بنابراین راه را راه درستی می دانم.

کنعانی:
 مدعیان آلمانی به جنایت صهیونیست ها 

در کرانه غربی فلسطین توجه کنند
 ســخنگوی وزارت امور خارجه گفت: صدر اعظم آلمان، در یک شبیه 
سازی ناشــیانه و مغرضانه بار دیگر نشــان داد که همچنان در سمت 
اشــتباه تاریخ ایستاده اســت. ناصر کنعانی در پاســخ به تکرار مواضع 
مداخله جویانه صدر اعظم آلمان نســبت به جمهوری اســلامی ایران 
در ســفر اخیرش به آرژانتین اظهار داشــت: صدر اعظم آلمان، در یک 
شبیه سازی ناشیانه و مغرضانه بار دیگر نشان داد که همچنان در سمت 
اشتباه تاریخ ایستاده است.ســخنگوی وزارت امور خارجه افزود: آنچه 
به درستی حکایت از یک شــباهت تاریخی دارد، برآمدن افراطی گری 
و جاه طلبی مدرن در آلمان اســت که نتیجــه آن همانند ناکامی های 
رهبران پیش از جنگ جهانی دوم و این بار با تمسک به ابزارهای حقوق 

بشری، چیزی جز ترویج خشونت و نفرت پراکنی نیست.

کنعانی خاطرنشان کرد: ما امروز متاسفانه شاهد آن هستیم که برخی با 
رفتارهای مشابه و البته محکوم به شکست، درصدد هستند تا برای ارائه 
تصویر مثبت از خود از پروژه قدرت از طریق حقوق بشر استفاده کرده و 

حتی خود را در این رابطه سردمدار و پیشگام جلوه دهند.
سخنگوی دســتگاه سیاســت خارجی، مدعیان آلمانی را به توجه به 
جنایت وحشیانه چند روز پیش صهیونیستها در جنین، در کرانه غربی 
فلســطین فراخواند که مقامات آلمان حتی از بیان یک کلمه در تقبیح 

وحشی گری رژیم صهیونیستی دریغ کردند.

نایب رئیس مجلس:
اتهام دریافت رشوه از سوی نمایندگان باید 

بررسی شود
نایب رئیس مجلس شورای اســلامی از رئیس شــورای سیاستگذاری 
ائمه جمعه خواست که اتهام دریافت رشــوه از سوی نمایندگان بررسی 
شــود.مهدی اسماعیلی در نشســت علنی مجلس شــورای اسلامی در 
تذکر شفاهی خود، گفت: متأسفانه یکی از امامان جمعه شهرستان های 
آذربایجان شرقی در اتهامی ناروا و سخنانی نسنجیده و از روی ناآگاهی، 
تمام نمایندگان مجلس را از دم رشوه بگیر ایران خودرو اعلام کرده است.
وی تاکید کرد: قطعاً اینگونه کلی گویی بدون ارائه مدرک و تســری یک 
منکر الهی به جمیع نمایندگان که تعداد قابل توجهی از آنها روحانیون، 
جانبازان و فرزندان شهدا هستند، هیچ گونه وجاهت شرعی و عقلی ندارد 
و از هیچ شخصی پذیرفتنی نیست.نماینده مردم میانه در مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: اگرچه بسیارند علمای ربانی که در سنگر امامت جمعه 
و جماعات با اخــلاص و ایثار، مبین و مبلغ دین بــوده و مدافع آرمان ها و 
دستاوردهای انقلاب اسلامی هســتند و به یقین حساب آنها جداست، 
اما از این تریبون به ایــن فرد توصیه می کنم که اســتغفار کرده و از امت 
شهیدپرور ایران و نمایندگان مجلس عذرخواهی کنند.عبدالرضا مصری 
که ریاست جلسه علنی را برعهده داشــت در پاسخ به تذکر این نماینده، 
گفت: ما از رئیس شورای سیاســتگذاری ائمه جمعه تقاضای رسیدگی 
به این موضوع را داریم.وی تاکید کرد: البته بعد از رســیدگی شــورا، ما 
نیز جلسه مشــترکی با ریاست شــورای ائمه جمعه و نمایندگان منتقد 

خواهیم داشت و ان شاالله به این امر رسیدگی می شود.

یادداشت

تریبون

 ســخنگوی شــورای نگهبان گفت: این شورا از اصلاح 
قانون انتخابات مجلس شــورای اســلامی مبتنی بر 

سیاست های کلی انتخابات استقبال می کند.
 هــادی طحان نظیــف در گفت و گویــی درباره طرح 
»اصلاح قانون انتخابات مجلس شــورای اســلامی« 
گفت: برای شورای نگهبان متجلی شدن سیاست های 
کلــی انتخابــات در قالب قانــون مهم اســت و فرقی 

نمی کند که آن در قالب طرح باشد یا لایحه.
وی تصریح کرد: در ســال های گذشته اقداماتی برای 
اصلاح قانــون انتخابات صورت گرفت امــا به نتیجه 
نرسید. البته دو اقدام به نتیجه رسید که یکی تصویب 
طرحی در ســال ۹۸ در مجلس شــورای اســلامی 
درخصوص شــفافیت منابع مالی کاندیداها بود که 
در شــورای نگهبان نیز مغایر شــرع و قانون اساسی 
شناخته نشد. سال گذشــته نیز شورای نگهبان برای 
انتخابات ریاست جمهوری شــرایطی برای ثبت نام 

کاندیداها ابلاغ کرد.
سخنگوی شورای نگهبان البته بیان داشت: 
دو مصوبه آماده شده از سوی مجلس شورای 
اســلامی و شــورای نگهبان، نســبت به آن 
اصلاحاتی که باید صورت بگیرد ناچیز و کم 

است.
طحان نظیف بیان کرد: سیاســت های کلی 

انتخابــات، آسیب شناســی نظام انتخابــات در چهار 
دهه گذشته اســت. شــورای نگهبان به عنوان نهادی 
که متولی نظــارت بر انتخابات اســت، در مقام عمل با 
آسیب هایی مواجه شــده است که ســرتیتر آن ها در 

سیاست های کلی انتخابات آمده است.
وی با ذکر مثالی افزود: موضــوع پیش  ثبت نام در نظام 
انتخابات جایش خالی است. موقع ثبت نام انتخابات ها 
با انبوهی از ثبت نام کنندگان مواجه هستیم که شرایط 
ثبت نام ندارند. اگر پیش ثبت نام در نظر گرفته شــود 

جلوی ردصلاحیت های برخی از افراد گرفته 
می شــود. برخی از افراد ثبت نام می کنند که 
محکومیت کیفری دارند. اگــر این موضوع 
در پیش  ثبت نــام در نظر گرفته شــود، فرد 
نمی توانــد ثبت نام کند که بــا ردصلاحیت 

مواجه  شود.
این عضو حقوقدان شــورای نگهبان درباره 
زمان بررســی صلاحیت داوطلبــان انتخابات مجلس 
شورای اســلامی نیز گفت: طبق قانون کنونی ۲۰ روز 
زمان برای رسیدگی صلاحیت داوطلبان در نظر گرفته 
شده است که زمان کمی اســت؛ ما این نگرانی را داریم 
که در این مدت کــم، حقی از افراد ضایع شــود. برای 
شورای نگهبان سخت اســت که در مدت زمان اندکی 

به رسیدگی صلاحیت داوطلبان بپردازد.
طحان نظیف بــا تاکید بر اینکــه موضوعاتی در قانون 
انتخابات مجلس شورای اسلامی نیاز به روزآمدسازی 

دارد، گفت: سیاست های کلی انتخابات، راهکاری برای 
حل مسائل و مشــکلاتی اســت که امروز به آن مواجه 
هستیم. همانطور که همگان می بینیم عمده تبلیغات 
در انتخابات ها از فضــای فیزیکی بــه فضای مجازی 
منتقل شــده اســت. اما قوانینی که در حوزه تبلیغات 
وجود دارد بیشــتر مربوط به فضای حقیقی اســت تا 

فضای مجازی.
سخنگوی شورای نگهبان با بیان اینکه آنچه در مجلس 
شورای اسلامی به تصویب رسیده، کلیات طرح اصلاح 
قانون انتخابات اســت و از جزئیات آن اطلاعی نداریم، 
گفت: شورای نگهبان از اصلاح قانون انتخابات مجلس 
شورای اسلامی مبتنی بر سیاست های کلی انتخابات 

استقبال می کند. 
در بندهای ۱۸ گانه سیاســت های کلــی انتخابات  به 
موضوعات گوناگونی پرداخته شــده که هــر کدام بر 

مبنای آسیب شناسی است.

شورای نگهبان

طحان نظیف:شورای نگهبان از اصلاح قانون انتخابات مبتنی بر سیاست های کلی استقبال می کند

خریــدار   رهبر معظــم انقــلاب گفتند: 
و  کارآفرینــان  توقعــات  و  گلایه هــا 
تولیدکنندگان همه  درســت اســت و برای 
حل آن کارگروه با مباشــرت خود این افراد 

تشکیل داده شود.
رهبر معظــم انقــلاب اســلامی در دیدار 
صدها تــن از تولیدکننــدگان، کارآفرینان 
و فعــالان عرصه های دانش بنیــان، آینده 
روشــن کشــور را نیازمند رشــد سریع و 
مســتمر اقتصادی خواندند و با اشــاره به 
اولویت پیشــرفت اقتصادی توأم با عدالت 
در برنامه هفتم توســعه، به تبیین دلایل و 
الزامات رشــد اقتصادی پرداختند و تأکید 
کردند: حل مشــکلات محسوس معیشتی 
و دشــواری های زندگــی خانوارها، رشــد 

اقتصادی را کاملًا ضروری کرده است.
حضرت آیت الله خامنه ای با ابراز خرسندی 
از روحیه، نــگاه امیدوارانــه و فعالیت های 
ملموس فعالان عرصه تولیــد و کارآفرینی 
گفتنــد: همانگونه کــه بارها گفته شــده، 
استعداد و ظرفیت رشد کشــور با توجه به 
منابع خــدادادی، موقعیــت جغرافیایی و 
بین المللی و سیاســی و بخصــوص نیروی 
انســانی، بســیار بــالا و در عرصه هایــی 
استثنایی است و به همین علت، آینده ملت 
و دورنمای پیشرفت ایران بسیار روشن تر از 

پیش بینی های کنونی است.
ایشان، نامگذاری ســال جاری به نام سال 
»تولید، دانــش بنیان، اشــتغال آفرین« را 
تا حدودی ناشــی از دیدار ســال گذشته 
با فعــالان اقتصــادی خواندنــد و افزودند: 
نمایشــگاهی که دو روز قبل بازدید شــد، 
نشــان می داد کارهــای نســبتاً خوبی در 
زمینه شعار سال انجام شــده، ضمن اینکه 
ســخنان فعالان اقتصادی در ایــن دیدار 
درباره پیشرفت اقتصادی کشــور، امیدها 
و نویدهای خوبی می دهد و شــاخص های 
رســمی نیمه اول ســال ۱۴۰۱ هم عمدتاً 

نشان دهنده حرکت و رشد است.
رهبر انقلاب به مســئولان دولتی حاضر در 
دیدار بخصوص معــاون اول رئیس جمهور 
گفتند: برای پیگیری مطالب و حل گلایه ها 
و توقعات بحــق فعالان اقتصــادی در این 
دیــدار، کارگروه هایــی با حضــور فعالان 
اقتصادی تشــکیل دهیــد و بــا پیگیری 
مستمر، مشــکلات را علاج کنید که در این 
صورت، رشد اقتصادی کشــور هم محقق 

خواهد شد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به برخی 
توقعات تولیدگران از ایشــان افزودند: البته 
روش بنده ورود به مسائل اجرایی نیست اما 
راه را نشان می دهم و با اصرار و تأکید، آنها را 

دنبال می کنم.
رهبر انقلاب در ادامه سخنانشان در دیدار با 
تولیدگران، کارآفرینان و فعالان عرصه های 
دانش بنیــان به تبیین حــرف اصلی و مهم 
خود یعنی ضرورت رشــد اقتصادی سریع و 

مستمر پرداختند.
عقب ماندگی کشــور در دهه نود و تعطیلی 
نسبی مســائل اقتصادی در برخی سالهای 
این دهه و در نتیجه شــاخص های منفی در 
بخش های مختلــف، واقعیت مهمی بود که 
ایشان در بیان ضرورت رشد سریع و مستمر 

اقتصادی، روی آن انگشت گذاشتند.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای ضعف های 
مدیریتی ومسائلی نظیر تحریم ها و تمرکز 
کشور بر مسئله هسته ای و در نتیجه شرطی 
شــدن اقتصاد را از جمله علــل مهم عقب 

ماندگی اقتصادی در دهه نود برشمردند.
ایشــان جبران این عقب ماندگی را نیازمند 
تــلاش پیگیر و رشــد مســتمر اقتصادی 
حداقــل در ده ســال دانســتند و گفتند: 
بــه همین علــت در برنامه هفتم توســعه، 
پیشــرفت اقتصادی را البته توأم با عدالت 
در اولویت قرار دادیم چرا کــه عدالت مهم 
است و اگر نباشد، پیشرفت حقیقی صورت 
نگرفته اســت، ضمــن اینکه میزان رشــد 
متوسط هم هشت درصد قرار داده شده که 

اگر محقق شود، پیشــرفت خوبی در ۵ سال 
آینده رخ خواهد داد.

رهبر انقلاب در تبیین چرایی نیاز به رشــد 
سریع و مســتمر اقتصادی، همه مسئولان 
دولتــی و حاکمیتی، تولیدگــران و فعالان 
اقتصادی را بــه تمرکز و دقــت در ۴ دلیل 
عمــده فراخواندند؛ دلیل اول، مشــکلات 
محسوس معیشــتی مردم و دشواری های 

موجود در رفاه خانوارها بود.
ایشان این مشــکلات را دلیل بسیار مهمی 
برای درک ضرورت رشد ســریع اقتصادی 
خواندنــد و گفتنــد: رفع فقر و مشــکلات 
معیشتی مردم و تأمین رفاه و آسایش آنان، 
بدون رشــد اقتصادی علاج پذیر نیســت و 
همه مســئولان و افراد دارای توانایی های 
مدیریتی، فکــری و مالی، در ایــن زمینه 

مسئولیت سنگینی دارند.
ضرورت ارتقاء جایــگاه ایــران در اقتصاد 
منطقه و جهــان و ایجــاد اشــتغال برای 
میلیون ها فارغ التحصیــل دو دلیل دیگری 
بود که رهبر انقــلاب در ایــن زمینه بیان 

کردند.
ایشــان گفتند: وجــود جــوانِ متخصصِ 
تحصیل کرده افتخار اســت امــا بیکاری او 
باعث ســرافکندگی اســت، جوان کارآمد 
تحصیلکــرده از کشــور، شــغل و امکان 
پیشــرفت علمی می خواهد و بــدون ایجاد 
شغل برای آنان نباید بگوییم چرا مهاجرت 
می کننــد و طبعاً ایجاد شــغل بــرای این 
مجموعه عظیمِ متخصص و توانمندِ جوان، 

رشد سریع و مستمر اقتصادی می طلبد.
دلیل چهارم رهبر انقلاب در تبیین ضرورت 
رشد اقتصادی، وضع مبهم جمعیت کشور 
از لحاظ جوانی در آینــده ای نه چندان دور 

بود.
ایشــان گفتنــد: جمعیت جوان کشــور 
بحمــدالله اکنون خوب اســت اما بــا روند 
فعلــی فرزندآوری، آینــده جمعیتی از این 
لحاظ مبهم اســت. بنابراین باید با رشــد 
سریع و مستمر، کشور را ثروتمند کنیم زیرا 
در روزی که جوان به اندازه کافی نداشــته 

باشیم، ثروتمند شدن کشور ممکن نیست.
بخش بعــدی ســخنان رهبر انقــلاب به 
بیان الزامات و لوازم تحقق رشــد اقتصادی 
اختصاص داشت. الزاماتی که بخشی از آنها 
به مســئولان، برخی به فعالان اقتصادی و 

بخشی هم به مردم مربوط می شود.
حضرت آیــت الله خامنــه ای در این زمینه 
»افزایش ســرمایه گذاری بــرای تولید« و 
»ارتقاء بهره وری« را دو رکــن مهم و الزام 
اساسی رشــد اقتصادی خواندند و گفتند: 
در برخی بخش ها از جمله چگونگی مصرف 

منابع طبیعی، بهره وری واقعاً پایین است.
»وجود چشــم انداز راهبردی و برنامه بلند 
مدت در دستگاههای اجرایی و حکومتی« 
الزام دیگری بود که رهبر انقلاب به آن اشاره 
کردند و گفتند: مسئولان معمولاً می گویند 
برنامه های دراز مدت دارنــد، اما اگر داریم 

نباید دچــار روزمرگی و تغییــر چند روزه 
حرفها باشــیم، چرا که ایــن روزمره گی به 

همه جا و همه چیز ضربه می زند.
»حمایت دســتگاههای اجرایــی از بخش 
خصوصی« ضرورت دیگری بود که ایشــان 

به مسئولان حاکمیتی گوشزد کردند.
حضرت آیــت الله خامنــه ای در این زمینه 
دولتی کردن همه کارهــا در اوایل انقلاب 
را خطایی مهــم خواندند و گفتند: کشــور 
بــدون فعالیت بنگاههــای خصوصی اداره 
نخواهد شد و این بنگاهها نیز بدون حمایت 
حاکمیت وارد میدان نمی شــوند و اگر هم 

بشوند، موفق نخواهند بود.
ایشــان سیاســت های اصل ۴۴ را، دقیق و 
مورد تأیید عناصــر علاقه مند بــه عدالت 
اجتماعی خواندنــد و گفتند: برخی برادران 
خــوب و خوش نیــت،  به این سیاســت ها 
اعتــراض دارند کــه این اعتراض درســت 
نیســت، البته در چند دولت، متأســفانه به 
این سیاســت ها به درســتی عمل نشد که 
لازم اســت با دقت، مراقبت، مدیریت و نظم 
و انضباط کاری، سیاست های کلی اصل ۴۴ 

اجرایی شود.
»ارتقاء دانش و فناوری« دیگــر الزام مهم 
رشــد اقتصادی بود که رهبر انقلاب به آن 
پرداختنــد و توجــه دانشــگاهها و مراکز 

علمی- پژوهشی را به آن جلب کردند.
ایشــان موفقیت های امروز را در بســیاری 
از بخش ها، ناشــی از آغاز نهضت علمی در 
حدود پانزده ســال قبل دانستند و افزودند: 
جوانان دانشــمند باید از خطوط مقدم علم 
جهانــی هم بگذرنــد و تحقق ایــن آرزو را 
زمینه ســازی کنند که پنجاه سال بعد اگر 
کسی خواســت از تازه های علم با خبر شود، 

مجبور باشد زبان فارسی یاد بگیرد.
»افزایش بهره وری« در همه بخشها از جمله 
در فعالیت نیروها و کارمندان دستگاه های 
دولتی و در چگونگی مصرف منابع طبیعی 
از جملــه آب نیــز در بحث الزامات رشــد 
اقتصــادی، مورد تبیین رهبــر انقلاب قرار 
گرفت.ایشــان »رقابت پذیر کــردن کالاها 
و خدمات« بــا افزایش کیفیــت و کاهش 
قیمت محصول نهایی را از دیگر لوازم رشــد 
اقتصادی کشور برشــمردند و گفتند: این 
مســئله در عرصه صادرات اهمیت فراوانی 
دارد.»بهبود محیط کسب و کار« ششمین 
الزام دستیابی به رشد اقتصادی بالا و پایدار 
بود کــه رهبر انقــلاب چندمین بــار بر آن 
تأکید کردند و گفتنــد: باید کاری کنیم که 
مردم بتوانند به راحتی، تولید و کسب و کار 

و داد و ستد کنند.
ایشــان تصمیم های متناقــض و تغییرات 
مکررِ قوانیــن و مقــررات را از جمله موانع 
بهبــود محیط کســب و کار برشــمردند و 
افزودند: تصمیم گیری های متناقض را علاج 
کنید. گاهی دو دســتگاه که هــر دو نیز در 
جلسه هیئت دولت دور یک میز می نشینند، 
تصمیم های خــلاف و متضاد یکدیگر اعلام 

می کنند. همچنین گاهی مقرراتی در دولت 
اعلام می شود اما ناگهان با برخاستن صدایی 
از مجلــس، آن کار که مدتی نیــز برای آن 
برنامه ریزی شده، لغو می شود که این اشکال 
که مخاطب آن هــم دولت و هــم مجلس 

هستند، باید اصلاح شود.
»علاج راه دراز و پر پیــچ و خم فرآیندهای 
اداری« نکته دیگری بود که حضرت آیت الله 
خامنه ای به آن اشــاره کردند و افزودند: در 
زمینه پنجره واحد خدمات کارهای خوبی 
انجام شده است که در سایر بخشها نیز باید 
گسترش یابد البته مقررات زدایی به معنای 

مراقبت زدایی نیست.
ایشــان مداخــلات ســلیقه ای نهادهای 
نظارتی و غیر نظارتی را از دیگر موانع بهبود 
محیط کســب و کار دانســتند و افزودند: 
مداخله قانونی در موارد خــلاف باید انجام 
بگیرد اما مداخلات ســلیقه ای و بی مورد و 
دخالت هایی که برخی نهادها بدون الزامات 

قانونی در کار مردم می کنند باید رفع شود.
حضرت آیت الله خامنه ای، اهتمام به تأمین 
مالــیِ فعالیت های بخــش خصوصی را نیز 
مورد تأکید قرار دادند و خاطرنشان کردند: 
اساس تشکیل صندوق توسعه، برای کمک 
به بخــش خصوصی بود اما از بدو تشــکیل 
تاکنون، هــرگاه کار دولت هــای مختلف 
گره خورده و مجوز قانونی برای برداشــت از 
صندوق نداشته اند، برای استفاده فراقانونی 
به بنــده مراجعه می کنند کــه این کار، هم 

اشکال فنّی و هم اشکال نتیجه ای دارد.
رهبر انقلاب پس از برشــمردن عوامل مؤثر 
در بهبــود محیــط کســب و کار، انضباط 
مالی در بودجه را الزام دیگری برای رشــد 
اقتصادی خواندند و گفتنــد: بودجه دچار 
مشکلات ساختاری اســت و کسری بودجه 
یکی از مشکل سازترین مسائل برای اقتصاد 
کشــور اســت که از جمله اهداف جلســه 
شورای عالی اقتصادی سران قوا حل همین 

مشکل بود اما هنوز برطرف نشده است.
ایشان افزودند: در مســأله کسری بودجه، 
موضــوع تعهدات مالی بــدون وجود منابع 
قابــل اطمینان کامــلًا مؤثر اســت و باید 
متوقف شــود. البته گاهی ایــن تعهدات از 
طرف خود دولــت داده می شــود، اما از آن 
بدتر خواســته های مجلس است که موارد 
زیادی تعهد بدون منابــع مطمئن به دولت 

تحمیل می شود.
رفع موانع در واگذاری مدیریت ها به مردم، 
پرهیز بخــش دولتــی از رقابــت با بخش 
خصوصی و جلوگیــری از واردات بی رویه، 
ســه الزام دیگری بود که رهبر انقلاب برای 

تحقق رشد اقتصادی به آنها اشاره کردند.
حضرت آیت الله خامنــه ای در بخش پایانی 

سخنانشان سه تذکر بیان کردند:
۱- رقابــت مثبــت در بخــش خصوصی 
پیش برنده اســت اما بنگاه هــای اقتصادی 
خصوصی عرصــه رقابــت را از همکاری به 
ویژه در کارهــای اقتصادی خارج کشــور 

جدا کننــد و در کارهای بــزرگ با یکدیگر 
هم افزایی کنند.

۲- دســتگاه های دولتــی، شــرکت های 
کوچک و متوســط را که نقــش زیادی در 
ایجاد اشــتغال و ارزش افزوده دارند، مورد 
توجه قــرار دهنــد و بنگاه های بــزرگ در 

زنجیره تولید خود به آنها کمک کنند.
۳- مســأله تعاونی های تولید می تواند یکی 
از گره گشاترین کارها برای ایجاد اشتغال و 
بخصوص ایجاد عدالت اقتصادی در کشــور 

باشد.
رهبر انقلاب اســلامی در پایان سخنانشان 
گفتند: مســئولان دولتی با همه وجود در 
حال کار و تلاش بســیار خوب هستند البته 
باید جهت گیری هــا و اقدامات را به گونه ای 
مراقبت کنند که نتایــج مطلوبی به دنبال 

داشته باشد.

تولیدگران در حضور رهبر انقلاب
 چه گفتند؟

در این دیــدار ۱۴ نفــر از فعــالان تولید و 
کارآفرینی و عرصه های دانش بنیانِ بخش 
خصوصی در حوزه های تجهیزات پیشرفته 
پزشکی، دندانپزشکی و داروسازی، خدمات 
فنی و مهندســی، صنایع چوب و سلولزی، 
صنعت نوشــت افزار، کشــاورزی و صنایع 
آبزی پــروری و آب شــیرین کُن، ســاخت 
تجهیزات بخش انرژی هــای تجدیدپذیر و 
سلول های خورشــیدی، صنایع نفت و گاز، 
محصولات پتروشیمی، پردازش اطلاعات و 
هوش مصنوعی، کسب و کارهای دیجیتال، 
صنعت فرش و نساجی به مدت یک ساعت 
و نیم، گزارشــی از موفقیت ها، دستاوردها 
و تولیــدات و همچنین برخــی گلایه ها و 
مشــکلات حوزه هــای کاری خــود ارائه و 

پیشنهادهایی را نیز بیان کردند.
ایجاد پنجــره واحــد خدمــات دولتی به 
تولیدکننــدگان، ارتقــاء شــیوه تعامــل 
دســتگاهها با شــتابدهنده ها، تشــکیل 
کنسرســیوم های دولتــی و خصوصی به 
منظور اجرای پروژه های بزرگ و نیمه تمام، 
ایجاد ساختار واحد تصمیم گیری و مدیریت 
در حوزه صادرات خدمات مهندسی، اصلاح 
قوانین مربوط به امور واگــذاری اراضی در 
بخش کشــاورزی، تعییــن برنامه جدی و 
ارتقــای ســرمایه گذاری در زمینه فناوری 
هوش مصنوعــی، ســاماندهی فعالان غیر 
رسمی حوزه صنعت، تشکیل کارگروه ملی 
نوشت افزار، حل مشکل سرمایه در گردش 
واحدهای تولیــدی، پرهیز از قیمت گذاری 
دســتوری در مــواردی کــه از ارز دولتی 
استفاده نمی شــود، مدیریت مصرف انرژی 
و تخصیص بهینه یارانه ســوخت، تأکید بر 
به رسمیت شــناخته شدن مالکیت معنوی 
بخصــوص در فناوری هــای دیجیتــال، 
بازســازی کارخانجات مــادر در صنایعی 
همچون نســاجی از جمله نظــرات مطرح 
شــده از زبان تولیدکنندگان در این دیدار 
بود.»محمد عبدالاحد« رئیس پژوهشکده 
الکترونیک سرطان دانشــگاه تهران در این 
دیدار اعلام کرد نخستین دستگاه در حوزه 
جراحی ســرطان کاملا ایرانی را ساخته ایم 
و حدود ۲۰دســتگاه از آن به مراکز درمانی 
کشور تحویل شده است و »وحید خدامی« 
مدیرعامــل شــرکت درمان گســتر رناپ 
)پزشکی نوین( نیز گفت که مفتخریم اعلام 
کنیم فناوری راهبردی رناپ )mRNA( را 

در کشور توسعه داده و عملیاتی کرده ایم.
»علی موســوی رحیمــی« مدیــر عامل 
شــرکت تونل ســد آریانا تأکید کرد »باید 
با طرحی جدید از ظرفیــت مالی و اجرایی 
بخــش خصوصــی در اجــرای پروژه ها و 
ایجاد اشتغال پایدار در کشــور بهره  برُد« و 
»حمید حمدانی« مدیر عامل گروه صنعتی 
پاک چوب نیز خاطر نشــان کــرد »یکی از 
مهمترین مشکلات زراعت چوب در کشور، 
قوانین مربوط به امور اراضی و منابع طبیعی 

است که نیاز به اصلاح دارد«.
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در باب مولدسازی اموال دولت
محمد طبیبیان  این دیگر از آن لمِ ها اســت که ته مانده و خاک و خل 

امکانات دولت هم جمع آوری شود. تحت عنوان “ مولد سازی” .
یک گروه اموال دولت را تعیین، انتخاب و قیمــت گذاری و به هر فرد یا 
نهادی صلاح دیدند واگذار کنند از هر نــوع تعقیب حقوقی هم مصون 
باشند. اسم این شیوه نو چیســت؟ بخش خصوصی واقعی که از منابع 
تهی اســت. اگر هم امکانات عمومی با قیمت گذاری هیاتی واگذار شود 
بی تردید رانتی اســت. نهادهای حکومتی و خصولتی هم که بخواهند 
خریدار باشــند به دلیل ضایعه ســازی بلند مدت امکاناتی ندارند. اگر 
دارند منابع اضافی را رو کنند تا مردم خبر دار شوند. یعنی شفاف سازی 
کنند. ته خط چه خواهد شد؟ یا قســطی خواهند خرید به این امید که 
در آینده از سود یا فروش قطعه ای و اوراقی پرداخت کنند، که محتمل 
بعداً پرداخت هم نخواهند کرد. یا از منابع بانکی استفاده می کنند با زور 
سیاسی و بانک ها هم که حال خوشــی ندارند، بانک مرکزی نقدینگی 
ایجاد خواهد کرد. و تورم روی تورمی که از بودجه سال آینده درک می 

شود بار می شود. 
واقعاً قرار نیســت مبنای قانونی در کار باشــد؟ این کــه یک مجموعه 
مدیر سیاسی به خودشــان تعارف بزنند که از تعقیب حقوقی معاف آیا 
ضمانتی وجود دارد که آیندگان از این ها و عاملین و ذی نفعان از دست 

رفتن و واگذاری و انتقال ثروت های عمومی حساب کشی نکنند؟

رئیس سازمان امور مالیاتی خبر داد
معافیت مالیاتی برای خوش حساب ها

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرد: مودیان خوش حساب 
از معافیت ها بهره مند می شوند و افرادی که کتمان درآمد دارند، جریمه 
شده و مشمول معافیت ها نخواهند شد که در این راستا برای ۳۵۰ هزار 
شخص حقوقی و ســه میلیون شــخص حقیقی که برای عملکرد سال 
گذشــته اظهارنامه ارائه نکرده بودند، اظهارنامه برآوردی درحال تولید 

است.
 داود منظور مودی مداری و مودی محوری را از اصول اولیه نظام مالیاتی 
دانست و گفت: بخش قابل توجهی از فعالان اقتصادی، پرداخت مالیات 
را وظیفه قانونی خود دانســته و با خود اظهــاری، کار وصول مالیات را 
تسهیل می کنند. در همین راســتا مودیان خوش حساب از معافیت ها 
بهره مند شــده و افرادی که کتمان درآمد دارند جریمه شده و مشمول 
معافیت ها نخواهند شد.رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور  با تاکید 
بر شناســایی مودیان جدید، اظهار کرد: از این پس نظام مالیاتی برای 
افرادی کــه فعالیت اقتصادی دارنــد اما اظهارنامه مالیاتــی ارائه نمی 

کنند، اظهارنامه برآوردی تولید می کند.

طبق اعلام ســازمان امور مالیاتی، وی تصریح کرد: در این راســتا برای 
اولین بار در نظام مالیاتی کشــور برای ۳۵۰ هزار شخص حقوقی و سه 
میلیون شخص حقیقی که برای عملکرد ســال ۱۴۰۰ اظهارنامه ارائه 
نکرده بودند بر اساس اطلاعات موجود در سامانه ها، اظهارنامه برآوردی 
درحال تولید اســت.منظور با بیان این که هدف ســازمان امور مالیاتی 
کشــور رعایت عدالت مالیاتی است، خاطرنشــان کرد: باید مالیات را 
براســاس اصل توانایی پرداخت، دریافت کنیم و کلیــه اقدامات نظام 

مالیاتی برای تحقق این هدف است.

 نرخ ها از ۶ تا ۳1 درصد
و کاهش یافت تعرفه  واردات خودر

بر اســاس بخشنامه جدید منتشــر شده از ســوی گمرک، تعرفه های 
جدید واردات خودروهای مختلف با حجم موتور کمتر از ۱۲۰۰ ســی 
سی تا بیشتر از ۲۰۰۰ سی سی از شش درصد تا ۳۱ درصد تعیین شده 
که کاهش چشمگیری نســبت به تعرفه های فعلی ۶۰ تا ۹۰ درصدی 
دارد.در این بخشنامه گمرک که هشتم بهمن ماه ابلاغ شده، آمده است 
که پیرو بخشنامه هیات وزیران درباره تغییرات و اصلاح سود بازرگانی، 
نامه وزیر صنعت، معدن و تجارت و کارگــروه اقتصادی واردات خودرو 

سود بازرگانی علی الحساب خودرو به شرح ذیل است.
در ادامه این بخشنامه آمده اســت که »موارد مندرج در جدول فوق به 
جای مأخذ ســود بازگانی ردیف های تعرفه مرتبــط و متناظر جداول 
تعرفه منضم به آیین نامه اجرایی مقررات صادرات و واردات سال ۱۴۰۱ 
مبنای تعیین ســودبازگانی علی الحســاب قرار می گیرد. در خصوص 
ســایر خودروهای غیر مرتبط با جــدول فوق )هماننــد خودروهای 
ســواری، برقی هیبریدی یا با حجم موتور ۲۰۰۰ سی سی و بالاتر و... و 
بندهای متناظر در کتاب مقررات صادرات و واردات سال ۱۴۰۱ مبنای 

تعیین سود بازرگانی علی الحساب خواهد بود.
ضمنا با توجه به اینکــه اعمال مأخذهای ســود بازرگانی جدول فوق( 
به دلیل قرار گرفتن دو یا بیش از دو مأخذ ســود بازرگانی در یک ردیف 
تعرفه(، در سامانه جامع گمرکی میسر نیست جهت اجرای مأخذهای 
سود بازرگانی جدول فوق مقتضی است دســتور فرمایید مابه التفاوت 
مربوطه در خانه )۰۴۹( اظهار نامه )خانه معافیت و تخفیفات( در گزینه 

»بخشودگی« و یا گزینه »سایر« اقدام شود.«
گفتنی است؛ تعرفه  واردات خودروهای مختلف ۶۰ تا ۹۰ درصد است.

راه اندازی مرکز تجاری در کشورهای حوزه 
وسیه آسیای میانه، قفقاز و ر

مدیرکل آســیای میانه، قفقاز و روسیه سازمان توســعه تجارت ایران 
گفت: چند مرکز تجاری در کشــورهای آســیای میانه، قفقاز و روسیه 

راه اندازی و بزودی به تعداد آنها نیز اضافه می شود
 رحمت الله خرمالی در همایش معرفی توانمندی ها و خدمات جمهوری 
اسلامی ایران در حوزه آســیای میانه، قفقاز و روسیه اظهار کرد: مراکز 
تجاری در کشــورهای هدف صادراتی بازوان توسعه تجارت است و این 
مراکز تســهیل کننده ارائه خدمات و همچنین معرفی کالاها به فعالان 

اقتصادی دیگر کشورها است.
مدیرکل آسیای میانه، قفقاز و روسیه ســازمان توسعه تجارت ایران با 
بیان اینکه راه اندازی مراکز تجاری در کشــورهای هدف به نفوذ در بازار 
آنها کمک می کند، افزود: لذا اهدافی برای این مرکز تعریف شــده است 
که ارائه خدمات کسب و کار و مشــاوره به فعالین اقتصادی یکی از این 

اهداف است.
وی اضافه کرد: بر این اساس تعدادی مرکز تجاری رسمی در کشورهای 
حوزه آســیای میانه، قفقاز و روسیه راه اندازی شــده و به زودی مراکز 
دیگری نیــز اضافه می شــود.به گفتــه خرمالی، مشــارکت در حوزه 
رویدادهای تجاری به عنوان نماینده ســازمان توسعه تجارت از اهداف 

دیگر راه اندازی مراکز تجاری است.

دیدگاه

بازار

رئیس سازمان توسعه تجارت ایران با بیان اینکه در حال 
حاضر تجارت آزاد بین ایران و ســوریه غیرفعال است، 
اظهار امیدواری کرد که تا چند مــاه آینده تجارت آزاد 
ایران با سوریه فعال شــود. علیرضا پیمان پاک با بیان 
اینکه در حال حاضــر تجارت آزاد بین ایران و ســوریه 
غیرفعال است، اظهار کرد: سازمان توسعه تجارت ایران 
طی هشت ماه گذشته با همکاری دستگاه های مختلف 
درصدد احیا و فعال ســازی تجارت آزاد بیــن ایران و 
سوریه است.رئیس سازمان توسعه تجارت ایران اظهار 
امیدواری کرد که تا چند ماه آینده تجارت آزاد ایران با 

سوریه فعال شــود.وی در ادامه ضمن اشاره 
به اینکــه گام اول در بحث توســعه تجارت 
»توسعه بازار« اســت، افزود: توسعه بازار در 
قالب رویدادهــای مختلف اعــم از برگزاری 
نمایشــگاه ها، اعــزام هیئت هــای تجاری و 
بســیاری موارد دیگر اســت. زمانی که تجار 
دو کشــور با یکدیگر ارتباط برقرار می کنند 

برای اینکه این ارتباط تجاری پایدار و مســتمر باشد و 
همینطور بتوان با رقبا در سطح بازارهای جهانی رقابت 
کرد نیازمند یکسری الزامات است.معاون وزیر صمت با 

تاکید بر اینکه یکی از مهمترین الزامات بحث 
امتیازات تعرفه ای است، عنوان کرد: در بازار 
کشــورهای مختلف صدها برند و بنگاه های 

اقتصادی در حال فعالیت هستند.
رئیس سازمان توســعه تجارت ایران اضافه 
کرد: بــازار در دنیــای امروز اغلــب رقابتی 
است. در این عرصه رقابت کشورهایی موفق 
هســتند که بتوانند در ارتباط با کشــورهای هدف از 
مزایایی تعرفه ای و کاهش تعرفه ها استفاده کنند.وی 
افزود: اســتفاده از تعرفه های ترجیحی و تجارت آزاد 

با کشــورهای مختلف فرصت ذی قیمتی به کشورها 
می دهد که باید از این فرصت به نحو احســن استفاده 
کرد.پیمان پــاک اظهار کرد: اگر جمهوری اســلامی 
ایران به تجارت جهانــی ملحق و تعرفه ها در تمامی کد 
کالاها صفر شود این شاید در بخشــی از حوزه ها مثل 
رشــته ها، و صنایع و کالاهای که دولت برنامه حمایت 
از ســاخت داخل دارد برای کشــور چالش ایجاد کند.

رئیس ســازمان توســعه تجارت ایران افزود: ایران در 
بحث تجارت آزاد فقط یک تجارت آزاد با ســوریه دارد 

که متأسفانه آن هم غیرفعال است.

تجارت

خریدار  معاون وزیر اقتصاد از شناســایی 
۴۶۰۰ فرد مظنون به پولشــویی خبر داد و 
گفت: در حالی که بسیاری از قوانین مبارزه 
با پولشــویی تا پیش از دولت ســیزدهم بر 
زمین مانده بود، در دولت ســیزدهم تمرکز 
بر اجرای قوانین در این حوزه بوده و نزدیک 
به ۸۰ درصد سند آســیب پذیری کشور از 
جرایم پولشــویی و تأمین مالی تروریســم 

تدوین شده است.
هادی خانی - رئیس مرکز اطلاعات مالی - 
اظهار کرد: هرگونه ارتکاب جرم مالی و پولی 
که از طریق اعمال مجرمانه به وجود می آید 
و تلاش بــرای آوردن آن به جریان ســالم 
اقتصاد پولشــویی اســت و یکی از وظایف 
حاکمیــت در قانــون مبارزه با پولشــویی 

مبارزه با این نوع اقدامات مجرمانه است.
وی با اشــاره به قانون مبارزه با پولشــویی 
مصوب سال ۱۳۹۷ و قانون مبارزه با تامین 
مالی تروریســم گفت: وظایف دستگاه های 
اجرایی مختلف در این قوانین تعریف شده 
و مشخص اســت چطور یک تقســیم کار 
ملی و هماهنگی مناســب بین بخش های 
مختلــف حاکمیتــی با مشــارکت مردم و 
اشــخاص مختلف حقیقی و حقوقی تعریف 
شــود تا بتوان با این اعمال مجرمانه مبارزه 
کرد؛ این مبارزه اثر مســتقیم بر شــفافیت 
اقتصادی دارد.خانی همچنین با اشــاره به 
ســاختار شــورای عالی مبارزه با پولشویی 
با حضور وزرای دادگســتری، امور خارجه 
و اطلاعات و مســئولان نهادهای دخیل در 
مبارزه با پولشویی به ریاســت وزیر اقتصاد 
اظهار کرد: این شورا در حوزه سیاستگذاری 
و راهبری هر دو هفته یک بار تشکیل جلسه 
می دهــد و دســتورالعمل های لازم برای 
کنترل اقدامات مجرمانه را به طور مســتمر 

در دستور کار دارد.
معــان وزیــر اقتصــاد دربــاره روش های 
شناســایی جرایم پولشــویی یادآور شد: 
در قالب شــرکت های صــوری، کارت های 
بازرگانی اجاره ای، حســاب های اجاره ای و 
انتقال املاک و اموال این اقدامات مشکوک 

به پولشویی شناسایی می شود.

شناسایی فعالیت های مشکوک 
به پولشویی بر اساس شاخص های 

مخصوص هر دستگاه 
طبق اعلام وزارت اقتصــاد، وی گفت: تمام 

دســتگاه های اجرایی، نظام بانکی، بیمه، 
بورس و … باید بر اســاس  شــاخص هایی 
که برای هــر کدام در قانــون تعریف و ابلاغ 
شده معاملات مشکوک را شناسایی و اعلام 

کنند. 
خانی یادآور شــد: اعلام رفتار مشــکوک 
به پولشــویی در وهله اول بر عهده دستگاه 
متولی است و آن را به مراکز اطلاعات مالی 

اعلام می کنند.
معاون وزیر اقتصاد گفــت: مرکز اطلاعات 
مالی بــرای گــزارش دهی دســتگاه های 
اجرایی ســامانه ای ایجاد کــرده و به همه 
دسترسی داده اســت تا اطلاعات معاملات 
مشکوک را اعلام کنند؛ دســتگاه هایی که 
به سامانه متصل نشده اند، شناسایی و برای 

آنها دسترسی نرم افزار ایجاد می شود.

۹00 دستگاهی که به سامانه مبارزه
 با پولشویی متصل نشده بودند

وی افزود: تعداد قابل توجهی از دســتگاه ها 
در گذشته به این ســامانه  وارد نشده اند، در 
مجموع ۹۰۰ دستگاه مادر و زیر مجموعه ها 
که بــه این ســامانه متصــل نشــده اند را 
شناســایی کردیم کــه تاکنــون ۳۰ تا ۴۰ 
درصد آنها بــه ســامانه اعــلام معاملات 

مشکوک ما متصل شده اند.
رئیــس مرکز اطلاعــات مالــی همچنین 

با اشــاره به معطلی بخش هــای زیادی از 
قانون تا پیــش از دولت ســیزدهم اظهار 
کرد: در قانون مبارزه با پولشــویی بسیاری 
از تعهدات قانونی حتی پیش از آمدن دولت 
فعلی گذشته و اجرا نشده و اعلام شاخص ها 
از ســوی مرکز اطلاعات مالی انجام نشده 
بود؛ ما با اعلام این شــاخص ها و شناسایی 
و نظــارت بــر انجــام وظایــف و تعهدات 
دســتگاه ها در اعلام معاملات مشــکوک 
ســعی در اجرای قوانین و مقررات مغفول 

مانده کردیم.
خانی مبــارزه بــا پولشــویی را ترکیبی از 
فرهنگ سازی و آموزش های اولیه در کنار 
اجرای قوانیــن و مقررات دانســت و افزود: 
کسانی که درگیر پولشــویی و علاقمند به 
فساد هستند خود را به روز کرده و می کنند 
و لذا مبارزه با پولشــویی و مبارزه با فساد به 

طور مستمر و به روز انجام می شود.
معاون وزیر اقتصــاد همچنین به همکاری 
برخی دســتگاه ها از جمله ســازمان امور 
مالیاتی در زمینه اطلاع رسانی و همچنین 
مبارزه با پولشــویی اشــاره کرد و گفت:در 
پورتال مرکز، امــکان دریافــت اطلاعات 
مردمی هــم داریم اما تمرکز مــا در ابتدای 
اجرای قانــون در دســتگاه های مختلف به 
عنوان زیرســاخت ها است و باید کامل شود 

تا بتوانیم خدمات بهتری بدهیم.

فعال سازی 50 درصدی ظرفیت ها
 در مبارزه با پولشویی 

خانــی گفــت: در ۷ ماه گذشــته رشــد 
فعال سازی ظرفیت های دســتگاه ها را در 
زمینه مبارزه با پولشــویی بــه میزان ۴۰ تا 
۵۰ درصد داشــته ایم.وی همچنین افزود: 
در قانون یــک تکلیف مهم دربــاره ارزیابی 
آســیب  پذیــری و هزینه های کشــور در 
حوزه پولشــویی داریم  کــه در حوزه های 
مختلــف بیمــه، بــازار ســرمایه، بانکی و 
چند بخش دیگــر با یک تقســیم کار ملی 
باید انجام پذیرد که یکــی از اقدامات مهم 
دولت ســیزدهم تدوین همین سند بود که 
بیش از ۷۰ درصد آن در کمتر از هشــت ماه 
گذشته از سوی مرکز اطلاعات مالی نوشته 
شده و همچنین در شــورای عالی مبارزه با 
پولشــویی که وزیر اقتصاد ریاست آن را بر 
عهده دارد در مورد شناســایی ظرفیت های 
مبارزه با فساد در کشــور متمرکز هستیم و 
اخیرا نیز تفاهم نامه پنــج جانبه ای درباره 
این تقســیم کار ملــی بین دســتگاه های 
دخیل در مبارزه با پولشــویی و مفاســد به 
امضا رسیده اســت. خانی همچنین اعلام 
کــرد: در همین مــدت ۴۶۰۰ فرد حقیقی 
مشــکوک به فعالیت ناســالم اقتصادی را 
شناســایی کرده ایم؛ افرادی که هیچگونه 
پرونده مالیاتــی ندارند و فعالیــت مالی و 

تراکنش های مالــی بالایی داشــتند. وی 
فقدان پرونــده مالیاتی برای کســانی که 
درآمد بالایی دارند در کنار شــاخص های 
دیگری همچون شغل، سن و شاخص های 
دیگر مجموعا در تشــخیص و معرفی افراد 

مظنون به پولشویی موثر دانست. 
وی تاکیــد کــرد: در بحث پولشــویی هر 
دستگاهی معیارها و شــاخص های خاص 
خود را دارد و اشخاص مظنون به پولشویی 
را بر اساس این شــاخص ها و تقاطع گیری 
اطلاعات شناســایی و معرفی می کنیم. وی 
در ادامه احراز جرم پولشــویی از سوی این 
افراد را از وظایف مراجــع قضایی اعلام کرد 
و گفت: ما فقط در وزارت اقتصاد بر اســاس 
این شاخص ها مظنونان را معرفی می کنیم.

وی همچنین درباره موضوع fatf نیز گفت: 
تمرکز ما در مرکز اطلاعات مالی فعال کردن 
ظرفیت هــای قانونی مبارزه با پولشــویی 
در داخــل و جبران عقب ماندگی ها اســت 
و در این مورد بر اســاس تصمیــم مراجع 
بالادســتی عمل خواهیم کرد.وی به ایجاد 
ساختارهای موازی در دســتگاه ها و تأیید 
صلاحیت ۳۰۰ مدیر مبارزه با پولشویی در 
دستگاه های مختلف در واحدهای مربوطه 
به عنوان یکی دیگر از اقدامات انجام شــده 
اشــاره کرد. خانی به ابلاغ مقرره های مهم 
از جمله نحوه ارائه خدمات به اتباع خارجی  
که سالیان سال بلاتکلیف بود، نیز به عنوان 
دیگــر اقدامات عملــی دیگر در مبــارزه با 
پولشویی و تامین مالی تروریسم اشاره کرد. 
وی همچنین در پاســخ به اینکــه آیا خرید 
و فــروش ارز دیجیتــال هــم از مصادیق 
پولشویی اســت، افزود: ارز دیجیتال هنوز 
تعریــف دقیقی در قانون کشــور نــدارد و 
از شــاخص هایی اســت که در شناســایی 
اشخاص مظنون به پولشویی مورد استفاده 
قرار می گیرد البته تنها شــاخص نیســت 
بلکه در کنار شــاخص های دیگر سنجیده 

می شود.
رئیــس مرکز اطلاعــات مالــی همچنین 
افزایش تعامل با کشورهای دوست و همسو 
در راستای مبارزه با پولشویی و تامین مالی 
تروریسم را یکی دیگر از رویکردهای دولت 
سیزدهم برشــمرد و به  تفاهم نامه های دو 
و چند جانبه و ائتلاف هــای چندجانبه در 
راســتای رصد جریان های مالی و مبارزه با 

تروریسم اشاره کرد.
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مجری پروژه کالابرگ الکترونیکی مطرح کرد

ونیکی اختیاری بودن خرید کالا در کالابرگ الکتر
خریــدار  مجــری پــروژه کالابــرگ 
الکترونیکــی از افزایش تعداد اســتان های 
مشــمول طرح خبــر داد و با بیــان اینکه 
اســتفاده از اعتبار کالابــرگ الکترونیکی 
کاملا اختیاری است، گفت: با تصمیم دولت 
و به منظور حمایت از معیشت خانوار ۱۰ قلم 
کالای اساسی در طرح کالابرگ الکترونیکی 
عرضه می شود که افراد می توانند به قیمت 
ثابت و بــا اعتبار یارانه خود یــک ماه زودتر 

خرید کنند.
حمید فرداد ، اظهار کرد: سه استان قزوین 
، گیلان و مرکزی از امروز وارد فاز عملیاتی 
شده و مشــمول اجرای آزمایشی این طرح 

می شوند.
وی در پاســخ به پرســش که آیا استانهای 
مورد نظر از مناطق محروم یا مرزی هستند؟ 
اظهار کرد: اســتانها الزاماً محــروم و مرزی 
نیســتند، همچنان که استان هرمزگان هم 

کیش و هم بشاگرد را شامل می شد.
مجــری پــروژه کالابــرگ  الکترونیکــی 
همچنین گفــت: در نظر داریــم برخی از 
استانها که دارای فروشــگاه ها و پایانه های 
فروشــگاهی بسیار هســتند، مشمول این 

طرح قرار گیرند.
فرداد به تشــریح جزییات راه اندازی سامانه 
شــما و اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی 
پرداخت و اظهار کرد: دولت به منظور اعمال 
سیاســت های حمایتی خود به بستر فنی 
مطمئن و فراگیر نیــاز دارد از این رو جهت 
رفع این نیاز، شکل گیری شبکه ملی اعتبار 
در دســتور کار دولت قرار گرفت و ســامانه 

شما راه اندازی شد.
وی ادامه داد: ســامانه شــما )شــبکه ملی 
اعتبار( بســتری مناســب جهت مدیریت 
و اختصــاص کلیه اعتبارهــای حمایتی بر 
اساس هر کد ملی اســت و در صورت تحقق 
کامل این ســامانه، امکان هــای متعددی 
برای دولت فراهم می شود که در این مقطع 
یکی از کاربردهای این سامانه، اجرای طرح 

کالابرگ الکترونیکی است.
مجری پروژه کالابرگ الکترونیکی از استان 
هرمزگان به عنوان گام نخســت شبکه ملی 
اعتبار نام بــرد و گفت: در گام اول، اســتان 
هرمزگان جهــت اجرای طــرح کالابرگ 
الکترونیکــی انتخاب شــد و دولت تصمیم 
گرفت به منظــور تقویت ســلامت غذایی 
خانوار، امکانــی را برای آنها ایجــاد کند تا 
کالاهای اساسی را به قیمت ثابت و به اعتبار 
یارانه یــک ماه زودتر خرید کننــد. این کار 
ضمن حمایت از سبد غذایی خانوار، موجب 

حمایت از معیشت آنها نیز می شود.

ساز و کار خرید مردم در کالابرگ 
الکترونیکی

فرداد درباره سازوکار اجرای طرح کالابرگ 
الکترونیکی توضیــح داد: به منظور حمایت 
از سبد غذایی و سلامت مردم، امکان خرید 
اعتباری ۱۰ قلم کالای اساســی تا ســقف 
مبلغ یارانه خانوار، یک مــاه زودتر از تاریخ 
واریز نقدی فراهم می شــود.  در حال حاضر 
بر اســاس ســبد کالاهای اساسی مصوب و 
سرانه مصرف هریک از آنها، سهم پرداختی 

خانوار از این ســبد ثابت در نظر گرفته شده 
و مابه التفــاوت آن از اعتبــار یارانه تأمین 

می شود.
به گفته وی درصورت تغییر قیمت کالاهای 
سبد یاد شده، ســهم پرداختی خانوار بدون 
تغییر باقی می ماند و ایــن امکان برای تمام 
افراد مشــمول دریافت یارانه که حســاب 
یارانه آنها در اســتان هرمزگان افتتاح شده 

به صورت خودکار فعال خواهد شد.
مدیرعامل شــرکت خدمات فناوری رفاه 
ایرانیــان با بیــان اینکه مردم در سراســر 
استان می توانند با مراجعه به فروشگاه های 
مجاز و متصل به شــبکه، نسبت به استفاده 
از ایــن اعتبــار در خریــد اقلام اساســی 
اســتفاده کنند، درباره فرایند خرید اقلام 
اساســی اظهار کرد: خرید اقلام اساسی به 
نحوی است که ســهم پرداختی خریدار از 
قیمت کالا توسط آنها با اســتفاده از کارت 
بانکی یا به صورت نقدی پرداخت شــده و 
مابه التفاوت آن تا قیمــت روز اقلام از محل 

اعتبار آنهــا پرداخت می شــود.  در صورت 
استفاده از اعتبار تخصیصی، میزان استفاده 
شــده از این اعتبار از یارانه خانوار کم شده 
و مانــده آن در زمان واریز نقــدی یارانه به 

حساب آنها واریز می شود.
مجری پروژه کالابرگ الکترونیکی، شرکت 
در این طرح و استفاده از این اعتبار را کاملا 
اختیاری دانســت و گفت: استفاده از اعتبار 
از طریق تمــام کارت های بانکــی که به نام 
سرپرست خانوار اســت، امکانپذیر خواهد 
بود. در مــورد کالاهای مشــمول طرح نیز 
الزامی بــه خرید یک نشــان تجاری خاص 
نیســت و افراد می توانند از هر گروه کالایی 
اعلام شــده و از هر نشــان تجاری دلخواه، 

خرید خود را انجام دهند.

فروشندگان کدام صنف می توانند 
عضو کالابرگ شوند؟

فرداد اشاره ای هم به عضویت فروشندگان 
در این طرح داشــت و گفت: شرکت در این 
طرح برای فروشــندگان اختیاری اســت. 
فروشــندگان صنــف خواربــار، لبنیات، 
پروتئین، فروشگاه های زنجیره ای و تعاونی 
های مصــرف می توانند با مراجعــه به نرم 
افزارهای بازار و مایکت یــا از طریق درگاه 
الکترونیکیshoma.sfara.ir نســبت به 
نصب برنـامه کاربردی »شما« و ثبت نام از 
قسمت پنل فروشنده به این سامانه متصل 
شوند.وی گفت: تسویه حساب و واریز مبالغ 
خریدهای اعتبــاری )مابه التفــاوت مبلغ 
پرداختی مردم بــا قیمت کالاها( مشــابه 

تسویه با فروشــندگان از طریق کارتخوان 
اســت و اتصال به این طرح کامــلا رایگان 
بوده نیازی به پرداخت هیچگونه هزینه ای 

توسط فروشندگان نیست.
مدیر عامل شــرکت خدمات فنــاوری رفاه 
ایرانیان تعــداد اقلام پیش بینی شــده در 
طرح کالابرگ الکترونیکی را ۱۰ قلم کالای 
اساسی شامل شــیر، پنیر، ماســت، مرغ، 
تخم مرغ، برنــج، روغن مایــع، ماکارونی و 
قند و شــکر نام برد و گفت: به منظور حفظ 
حق آزادی در انتخاب و احترام به ســلایق 
متفاوت در ســبد مصرفی خانــوار، امکان 
خرید از میان کالاهــای متفاوت با برندهای 
مختلف میســر شده اســت؛ به گونه ای که 
مابه تفاوت احتمالــی میان قیمت کالاهای 
انتخابی با قیمت کالاهای مرجع، توســط 

مردم پرداخت می شود.
فرداد همچنین گفت کــه این امکان فراهم 
است که مردم بر اســاس نیاز خانوار، مقدار 
کمتر یا بیشــتری از کالاهای اساسی را به 
انتخاب خود و تا ســقف میزان اعتبار خرید 

کنند.
جدول اعتبار تخصیصی بــه ۱۰ قلم کالای 
اساســی در طرح کالابــرگ الکترونیکی و 
سرانه مشخص شــده برای هر یک بر اساس 
گزارش کارآمدســازی نظام یارانه ها انجام 
گرفته و بــا هدف اعــلام اولویت های اقلام 
غذایی بــه منظــور تخصیــص کالابرگ 
الکترونیکی توســط دبیرخانه شورای عالی 
ســلامت و امنیت غذایی در تیرماه ۱۴۰۱ 

تهیه شده است.
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سردار رادان:
حساسیت خدمت رسانی انتظامی چند برابر 

شده است
فرمانده کل انتظامی کشور گفت: شــیوه های جدید دشمن در جنگ 
ترکیبــی و هیبریدی دلایلی اســت که ما بدانیم حساســیت خدمت 

رسانی انتظامی چند صد برابر شده است.
سردار احمدرضا رادان، در آئین تودیع و معارفه فرمانده انتظامی تهران 
بزرگ با بیان اینکه حساســیت انجام مأموریت در انتظامی خاص است 
گفت: این حساســیت دلایل مختلف دارد و به واســطه این دلایل هم 
نیازمند ویژگی هایی است.وی ادامه داد: شــیوه های جدید دشمن در 
جنگ ترکیبی و هیبریدی دلایلی است که ما بدانیم حساسیت خدمت 

انتظامی چند صددان شده است.
رادان اظهار کرد: همواره به دشمن و حریف خود گفته ایم امروز آماده تر 
از دیروز هســتیم و این اصلی فراموش نشدنی اســت و در هل توطئه و 

فتنه ای آنچه نصیب دشمن شد یاس، ناامیدی و بی آبرویی بود.
فرمانده کل انتظامی کشــور با بیان اینکه خدمت بــه مردم باید وجود 

داشته باشد گفت: خدمت به مردم منجر به رضایت خداوند می شود.
ســردار رادان تصریح کرد: تهران نقطه هدف اصلی دشــمن است و هر 
اقدامی در تهران انجام شــود می تواند الگوساز ســایر نقاط کشور باشد 
و بر همین اســاس فرمانده ای باید برای تهران انتخاب شــود که دارای 

ویژگی های منحصر به فرد باشد.
وی با بیان اینکه اقتدار جز لاینفک مأموریت ما در انتظامی است، گفت: 
مهربانی و رأفــت در بخش دیگری معنا پیدا می کند و ســردار رحیمی 
در طول مدت خدمتش بــه خوبی عمل کرد و تهــران در تمام اتفاقات 

سال های ۹۶، ۹۸ و ۱۴۰۱ نمره قبولی دریافت کرد.
ســردار رادان گفت: باید آماده باشــیم که اگر حریف خواســت دوباره 

اقدامی انجام دهد، بداند که شرمندگی برایش باقی خواهند ماند.
فرمانده کل انتظامی کشــور با بیان اینکه من می توانم به خوبی درک 
کنم که خدمت در تهران چه میزان ســخت اســت، اظهار کرد: ۶ سال 
زمان زیادی اســت و ســردار رحیمی جز فرماندهان موفق بود و پس از 
سردار رحیمی فردی نام آشنا، از میان پرســنل تهران بزرگ و آشنا به 

حساسیت و حریف تهران بزرگ انتخاب شد.
وی با بیان اینکه فرمانــده جدید انتظامی تهران بزرگ باید مســیری 
جهشی داشــته باشــد، گفت: ســردار محمدیان باید در جهت تأمین 

امنیت، حفظ آرامش مردم و انجام اقدامات پیش دستانه کند.
سردار رادان تصریح کرد: ســردار رحیمی از امروز تصدی پلیس امنیت 

اقتصادی را بر عهده می گیرد.

طریفی حسینی مطرح کرد
 پوشش ۷۰ درصدی ۵۹ خدمت بیمه ای 

به دانش آموزان استثنایی
رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی، از پوشش ۷۰ درصدی ۵۹ 

خدمت بیمه ای به دانش آموزان استثنایی خبر داد.
 حمید طریفی حسینی، در نشســت خبری با بیان اینکه تعداد دانش 
آموزان استثنایی ۸۰۸۵۲ نفر بوده است که امروز به بیش از ۸۲ هزار نفر 
رســیده اند، افزود: تلاش کردیم در مناطق صعب العبور دانش آموزان 

استثنایی در کنار دانش آموزان عادی به تحصیل بپردازند.

وی با بیان اینکه حدود صد و پنج مرکز را به واسطه ماموریت هایی که به 
مراکز داده شده توانســتیم راه اندازی کنیم، گفت: در هر منطقه ای که 
یک مرکز ویژه یادگیری نداشــتیم؛ این مراکز ایجاد خواهد شد و قرار 
شــد این مراکز مراکز جامع یادگیری لقب بگیرند که اختلال یادگیری 
و ســنجش بدو ورود را داریم. همچنین انواع ســنجش ها که در زمینه 

هوش و یادگیری این دانش آموزان است انجام خواهد شد.
طریفی حســینی با اشــاره به خدمات غربالگری و ســنجش سازمان 
آموزش و پرورش اســتثنایی، افزود: از سال آینده برای تمامی کودکان 
از بدو تولد همه سنجش های ســلامتی و هوش را با همکاری سازمان 

تعلیم و تربیت کودک انجام خواهیم داد.
وی با بیان اینکه خدمــات و امکانــات جدید احــداث را در دهه فجر 
خواهیم داشت، گفت: اتاق های بازی، چمن های مصنوعی و ۳۵ فضای 
ورزشی درون مدرسه ای در دهه فجر به بهره برداری خواهد رسید. ۱۵ 
اتاق تاریک برای دانش آموزان مبتلا به اوتیســم یا دانش آموزان نابینا 
ایجاد کردیم. حدود صد کلاس درس را برای دانش آموزان کم برخورد 
ایجاد کردیم. صد و دو عنوان کتاب درســی با خطوط بریل مناســب 
سازی شده است و ۳۸ هزار کتاب درشت خط را برای دانش آموزان کم 

بینا در نظر گرفتیم.
طرفی حســینی افزود: عــلاوه بر مراکــزی که به صــورت موقت در 
تابســتان ها دایر می شــود به برخی مراکز هم به صورت موقت مجوز 
خواهیم داد کــه کودکانی کــه از فرآینــد ســنجش و غربالگری باز 
می مانند؛ ســال آینده در تابستان مشکلی برای ســنجش و غربالگری 
نداشته باشند. تمام کودکانی که سال آینده در مهرماه یعنی مهر ۱۴۰۲ 
در کلاس اول ابتدایی شرکت می کنند؛ باید از امروز اقدامات خود برای 
ســنجش و غربالگری را انجام دهند و انتظار ما این است که خانواده ها 

سنجش فرزندانشان را به سال آینده موکول نکنند.
وی با بیان اینکه بسیاری از کودکان در برخی از مدارس پیش دبستانی 
ثبت نام خود را انجام داده اند، گفت: حدود ۶۰۰ هزار دانش آموز داریم 
که در سامانه ســیدا کار ثبت نام خود را در پیش دبستانی انجام دادند و 
با هماهنگی هایی که انجام شــده، مدیران مراکز پیش دبستانی اطلاع 
رســانی کنند و نوبت دهی را انجام دهند؛ یعنــی در همان مرکز پیش 
دبستانی سنجش و غربالگری انجام شــود. توصیه ما این است که برای 
خانواده هایی که ابزار لازم و گوشی های هوشمند ندارند مدارس و مراکز 
پیش دبستانی اقدامات اطلاع رسانی را انجام دهند و خودشان نیز ثبت 
نام های لازم را برای سنجش به صورت رایگان انجام دهند تا خانواده ها 
برای ثبت نام نیازی به کافی نت نداشــته باشــد. فرآیند ثبت نام بسیار 
ساده است و تنها از طریق یک گوشی هوشمند و به صورت الکترونیک 

می توانند کار خود را انجام دهند.
طرفی حسینی ادامه داد: در حال حاضر ســامانه فعال است و هر کس 
که کودک ۴ سال به بالا داشته باشــد می تواند مشخصات فرزند خود را 
در سامانه اعمال کند.وی با انتقاد از شهرداری تهران برای عمل نکردن 
به تعهدات قانونی خود در مورد ایاب و ذهاب دانش آموزان اســتثنایی، 
گفت: اگر قرار اســت ایاب و ذهاب دانش آموزان اســتثنایی به مدارس 
را ما پیگیری کنیم بایــد منابع لازم در این زمینه به ما پرداخت شــود 
و خانواده ها هم بــرای مطالبه به قانون مراجعه کنند.طرفی حســینی 
در خصوص اســتخدام معلولان گفت: قانون حمایت از حقوق معلولان 
تکالیف دستگاه ها را مشخص کرده اســت. ما وظیفه داریم که آموزش 
و پرورش بــا کیفیت عادلانه در دســترس را برای همــه دانش آموزان 

استثنایی فراهم کنیم که مشغول انجام این وظیفه هستیم. 

دیوار

خریــدار  رئیس ســازمان آمــوزش و 
پرورش اســتثنایی جزئیات اجرای برنامه 
ملی سنجش سلامت جســمانی و آمادگی 
تحصیلی نوآموزان بدو ورود به دبســتان و 

پیش دبستان را اعلام کرد.
حمید طریفی حســینی در نشستی خبری 
در این باره اظهار کرد: در سال های گذشته 
فراخوان سنجش سلامت با ثبت نام مدارس 
در یک بازه زمانی و در تابستان انجام می شد 
و مدیران مدارس اقدام بــه پیش ثبت نام و 

نوبت دهی سنجش سلامت می کردند.
وی افــزود: اما در حال حاضر امر ســنجش 
سلامت برای سال تحصیلی آینده آغاز شده 
و خود خانواده بدون مراجعه به مدرسه فقط 
my.medu. از طریق وارد شــدن به سامانه

ir می تواند امر ثبت نام ســنجش سلامت را 
انجام دهد که در واقع مرحلــه اول ثبت نام 
مدرسه است. اســامی و اطلاعات فرزندان 
پنج ســال تمام را در اختیار داریم و پس از 
احراز هویت، صفحه ســنجش باز و ثبت نام 
انجام می شــود. فرایند ثبت نام ساده است 
و نیازی بــه مراجعه به کافی نت ها نیســت 
و با گوشــی تلفن همراه قابل انجام اســت . 
اگر دسترسی هم نباشــد مدیران مدارس 
و مراکز کودکســتانی می توانند این کار را 

انجام دهند.

اگر کودکتان مهر 1402 به مدرسه 
 خواهد رفت، از الان سنجش

 را انجام دهید 
رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی 
با اشــاره بــه اینکــه اکنــون ۴۴۰ پایگاه 
فعال ثابــت در نوبت صبح داریــم که طی 
روزهــای آینده به ۶۵۰ مرکــز افزایش می 
یابد و همین مراکــز در نوبت بعداز ظهر هم 
فعال خواهند شــد گفت: خانواده خودش 
نزدیکترین محل و زمان سنجش را انتخاب 
و در زمان تعیین شــده مراجعــه می کند. 
توصیه ما این اســت که تمــام کودکانی که 
مهر ۱۴۰۲ بایــد بــه کلاس اول بروند کار 
سنجش شان را از حالا انجام دهند و به سال 

بعد موکول نکنند.

داشتن سنجش سلامت شرط اول 
ثبت نام 

طریفی حسینی با بیان اینکه ستاد ثبت نام 
آموزش و پرورش هــم برنامه ریزی کرده تا 
ثبت نام کلاس اولی ها را نیز قبل از تابستان 
و به صورت الکترونیــک انجام دهد، چراکه 
شرط اول ثبت نام، سنجش سلامت بوده که 
ما آن را زودتر آغاز کرده ایم اظهار کرد: البته 
این موضــوع هنوز قطعی نشــده و تصمیم 
گیری نهایــی در آموزش و پــرورش انجام 
خواهد شــد. با این اقدام چالش های شروع 
سال تحصیلی چون تامین نیروی انسانی و 

کتب درسی برطرف خواهد شد.

رایزنی برای رایگان شدن سنجش 
کودکان سه دهک اول 

وی ادامه داد: هزینه ســنجش در ســنوات 
گذشته در پایگاه ها و با دســتگاه پوز انجام 
می شــد که اکنون از طریق همــان درگاه 
انجــام می شــود و وجهی به صــورت نقد 
دریافت نخواهد شــد، ولی مبلغش همانند 
ســال گذشــته و ۶۰ هزار تومان است. در 
حال رایزنی هســتیم که اطلاعــات لازم از 

ســوی وزارت رفاه در اختیار ما قرار بگیرد و 
سنجش سلامت ســه دهک اول را رایگان 

انجام دهیم.
رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی 
با اشاره به اینکه شایســتگی های حرکتی 
نیز از امســال در قالب ســنجش سلامت، 
آزموده می شود گفت: مراکز ویژه اختلالات 
یادگیری بــه مراکز جامع ســلامت تبذیل 
شده و امر ســنجش را انجام می دهند. این 
پایگاه ها ثابــت خواهند بــود. برنامه ریزی 
کرده بودیم این کار را زودتــر انجام دهیم، 
اما مستلزم فراهم شــدن زیرساخت ها بود. 
اکنون شرایط فراهم شــده و به این ترتیب 
از سال آینده به صورت روتین از اول مهرماه 
سنجش سلامت در مراکز انجام خواهد شد. 
طریفی حسینی ادامه داد: تاکید ما این است 
که سنجش از چهارسالگی انجام شود. البته 
پنج سال تمام ها در اولویت هستند. رویکرد 
ما تشــخیص و مداخله به هنگام است و باید 
سنجش را زمانی انجام دهیم که اگر  دانش 
آموزی دچار مشــکل بود فرصــت درمان و 

مداخله داشته باشیم.
وی با بیــان اینکه یک برنامــه تحولی را در 
ابتــدای کار پیش بینی کردیــم که دارای 
ســه محور اســت گفت: محور اول اصلاح 
فرآیندهــای نظــام حکمرانــی آموزش و 
پرورش و اصــلاح ســاختار اداری آموزش 
و پرورش اســتثنایی مانند بازمهندســی 
فرآیندهــای مرتبــط بــا نیروی انســانی 
و مدیریتــی اســت و تــلاش کردیم یک 
ریل گذاری جدیدی اتفــاق بیفتد و تغییر 
در ضوابط و مقــررات رخ دهد تــا بتوانیم 

برنامه هایمان را اجرا کنیم.

افزایش 2.5 درصدی دانش آموزان 
استثنایی

رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی 
افزود: محور دوم توســعه عدالــت تربیتی 
و نصیب برتر آموزشــی اســت و در تلاشیم 
امکان حضور دانش آموزان که واجد شرایط 
حضور در مدرســه هســتند را شناســایی 
کنیم. سال گذشــته ۸۰ هزار و ۸۵۷ نفر در 
مدارس خاص استثنایی تحصیل می کردند 
که امسال ۸۲ هزار و ۸۲۷ نفر ثبت نام کردند 
و افزایــش ۲.۵ درصدی دانش آمــوزان را 
شاهد بودیم. بخشنامه ای ارسال کردیم که 

مطابق آن افــرادی در مناطق کم برخوردار 
که دسترسی به مدارس استثنایی ندارند از 

برنامه آموزشی  ویژه بهره مند شود.
طریفی حســینی بــه بهره بــرداری از  ۴۰ 
فضای آموزشــی و ۱۰۵ مرکــز آموزش و 
توانبخشی مشــکلات ویژه یادگیری اشاره 
کرد و گفت: پیش بینی شــده اســت که در 
هر منطقه یک مرکز ایجاد شــود. این مراکز 
آموزشی و توانبخشی ارتقاء یافته و اخیرا به 
مراکز جامع سنجش، آموزش و توانبخشی 
و مداخله به هنگام رشدی و تربیتی تبدیل 
شــدند که اختــلال یادگیری، مشــکلات 
هیجانــی و رفتاری، مشــاوره خانــواده و 
ســنجش بدو ورود و انواع سنجش ها برای 

هوش در این مراکز انجام می شود.

ایجاد شناسنامه الکترونیک تربیتی 
رشدی را از سال آینده

وی افزود: در واقــع همانطور که پیش از این 
اشاره  شد ســنجش بدو ورود نیز در ردیف 
ماموریت های این مرکز اســت. همچنین 
انواع و اقسام اســتعدادهایی که می توانیم 
برای بچه هــا متصور شــویم در این مراکز 
انجام و ما یک شناسنامه الکترونیک تربیتی 
رشدی را از ســال آینده خواهیم داشت که 
یک بخشی از آن توسط سازمان ملی تعلیم 

و تربیت کودک انجام می شود.
رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی 
افزود: ۴۵ فضای ورزشــی درون مدرسه ای 
را طی یک ســال اخیر آماده کردیم و طبق 
برنامه ریزیها ۳۵ فضای ورزشــی دیگر در 
ایام مبارک دهه فجر افتتاح می شوند که در 
افزایش سرانه ورزشــی دانش آموزان موثر 
اســت. ۱۵ اتاق چندحســی را برای دانش 
آموزان اوتیسم و ۱۵ فضای ویژه در مدارس 

برای نابینایان ایجاد کرده ایم.
طریفــی حســینی با بیــان اینکــه ۱۰۰ 
کلاس درس در اســتان های کم برخوردار 
هوشمندســازی شــدند و کتابخانه های 
کلاسی ۱۰۰ مدرســه از حیث کتب کمک 
آموزشی تجهیز شــدند گفت: ۱۰۲ عنوان 
کتاب درسی را مناسب ســازی کردیم. ۳۸ 
هزار جلد کتاب برای دانش آموزان نابینا به 

صورت درشت خط چاپ و توزیع شدند.
وی به طــرح جبران تثبیــت یادگیری که 
در تابســتان جاری برگزار شــد اشاره کرد 

و افزود: حــدود ۹۳۰۰ دانش آمــوز ما در 
این طرح شــرکت کردنــد و ۹۰۰۰ نفر در 
پایگاه های اوقات فراغت تابســتان حضور 
داشــتند. در حــدود ۳۵ مدرســه دوره 
متوســطه دوم در کاردانــش راه انــدازی 
کردیــم و ۲۳ رشــته محــل جدیــد را در 

مدارسمان ایجاد کردیم.
رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی 
با بیان اینکه در حوزه درمان و توانبخشــی 
تفاهم های خوبی با ســازمان بیمه سلامت 
و بهزیستی برقرار شــد گفت: بر این اساس 
دارندگان بیمه هــای پایــه می توانند ۵۹ 
خدمت توانبخشــی بــا ۷۰ درصــد تعرفه 
در مراکــز خصوصــی دریافــت کنند. ۱۰ 
میلیــارد تومــان در یکی دومــاه اخیر در 
راستای خدمات حمایتی درمانی در اختیار 
اســتانها قرار دادیم. رویکرد ما اســتحقاق 
ســنجی دقیق بوده که بر اساس نوع، شدت 
معلولیت، ضریب محرومیت منطقه و سن و 
مقطع تحصیلی انجام دادیم و سقفی تعیین 
شده که می توانند بر اســاس آن از خدمات 

درمانی بهره مند شوند.

مجلس در تامین هزینه ایاب و ذهاب 
دانش آموزان کمک کند 

رئیس ســازمان آموزش و پرورش استثنایی 
درباره بودجه درنظرگرفته شــده برای این 
ســازمان گفت: پیشــنهاد ما بــرای لایحه 
افزایش ۱۷ درصدی نسبت به سال گذشته 
داشــت که به مجلس هم ارائه شد. بودجه ما 
از میانگین بودجــه وزراتخانه یکی دو درصد 
کمتر اســت و امید داریم مجلس در مواردی 
چون تامین و واگــذاری هزینه ایاب و ذهاب 
دانش آموزان به شــهرداری هــا به ما کمک 
کنند.طریفی حســینی افزود: سال گذشته 
مبلغی از محــل هدفمنــدی یارانه ها برای 
تجهیز توانبخشــی داشــتیم که البته ۲۰ 
درصد آن محقق شد و اکنون به ردیف تملک 
ســرمایه ای ما افزوده شده اســت. از بودجه 
۱۴۰۱ نیز تا ماه قبــل ۸۰ درصد تخصیص 
یافته و امیدواریم بــرای اولین بار تخصیص 

۱۰۰ درصدی را تا پایان سال بگیریم.
وی آمار ثبــت نام در مدارس اســتثنایی را 
اعلام کرد و گفت: امســال ۸۲ هزار و ۸۲۷ 
نفر در مدارس خاص ما ثبت نام شــدند. ۱۳ 
هــزار و ۱۲۰ نفر در دوره پیش دبســتانی ، 

۴۹ هزار و ۲۸۴ نفر در دوره ابتدایی ۲۷۴۸ 
نفر در دوره اول و دوم متوسطه، ۹۰۰۰ نفر 
دوره اول متوسطه پیش حرفه ای و ۷۵۸۲ 
نفر در دوره متوســطه کاردانش خاص در 
حال تحصیل هستند. ۲۱ هزار و ۸۵۰ نفر به 
مدارس عادی در قالب طرح فراگیر تحصیل 

می کنند.
رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی 
ادامــه  داد: ۲۱ هزار و ۴۴۷ نیروی انســانی 
داریم. به ازای هر شــش دانــش آموز یک 
معلم اختصــاص می یابد. ۱۷۳۶ مدرســه 
داریم که عمدتا به صــورت مجتمعی اداره 
می شوند و میانگین جمعیت دانش آموزان 
در هرمدرسه ۴۸ نفر است. به ازای هر ۱۰۸ 
دانش آموز یک مشاور داریم و به علت پایین 
بودن جمعیت مدارس در اختصاص نیروی 
مشاور و پرورشی مشــکلاتی داشتیم که در 
صدد اصلاح ســازوکارها و رفع مشــکلات 
هستیم البته یکی از چالش های اصلی ما در 

حوزه نیروی توانبخشی است.
طریفی حســینی افزود: برای دانش آموزان 
دیرآموز برنامه هایی را در دست اقدام داریم 
از جملــه اینکه امکانــی را فراهم می کنیم 
تا در قالب ســامانه یکپارچه رشد و تربیت 
محتــوای آموزشــی لازم در اختیار دانش 

آموزان دیرآموز قرار بگیرد.

مشکلات محاسبه سنوات ارفاقی 
معلمان استثنایی

وی در پاسخ به پرسشــی درباره مشکلات 
محاسبه ســنوات ارفاقی معلمان استثنایی 
گفت: ســنوات ارفاقی چالش پیچبذهای 
است که از سال های قبل وجود داشته است. 
چالش ما با ســازمان تامین اجتماعی است 
و با صندوق بازنشســتگی کشوری مشکلی 
نداریم. حــدود ۱۵ هزار نفــر از معلمان ما 
عضو صندوق بازنشســتگی کشــوری اند 
و حق بیمه ســنوات ارفاقی شــان از طریق 
ادارات کل آمــوزش و پــرورش اســتان ها 

پرداخت می شود.
رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی 
ادامه داد: ۵۰۰۰ نفر از همکاران ما مشترک 
صندوق تأمین اجتماعی هســتند. تامین 
اجتماعی می گوید عــلاوه بر حق بیمه، پنج 
سال ســنوات ارفاقی باید مســتمری اش 
را نیز به نرخ امروز به مــا پرداخت کنید. ما 
بخشــی از مشــکل را برای همکارانی که تا 
۳۰ ســال اســتمرار خدمت می دهند حل 
کرده ایم. معلمانی که باقــی می ماندند و تا 
۳۰ ســال اســتمرار خدمت می گرفتند در 
حکمشان ۳۵ ســال خدمت درج می شود. 
بابت آن پنج ســال اضافه باید ۱۲ درصد به 
حقوق بازنشستگی اضافه شــود که تامین 
اجتماعی تا دو ســه ماه پیش می گفت باید 
علاوه بر حق بیمه، مستمری را نیز پرداخت 
کنید که با رایزنی های انجام شــده تامین 
اجتماعی کوتاه آمده و فقط پنج ســال حق 
بیمــه را مطالبه می کند.طریفی حســینی 
افزود: اما اگــر همکار ما ۲۵ ســال خدمت 
کرده و در حکمش ۳۰ سال درج شده باشد، 
از نظر تامین اجتماعی پنج سال حقوق است 
و بیش از یک میلیارد تومان بار مالی دارد که 
نه در توان ماســت و نه همکارمان که آن را 
بپردازند. در حال رایزنی هستیم تا سازمان 
برنامه و بودجــه منابعی تامین کــرده و یا 

خودشان با تامین اجتماعی تفاهم کنند.

خریدار  رئیس قوه قضائیــه با بیان اینکه 
باید از نقد سازنده استقبال کنیم و هیچ گونه 
نگرانی نسبت به انتقاد نداشته باشیم، گفت: 
از تصحیح اشــتباه هیچگونه ابایی نداشته 

باشیم.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، 
طی ســخنانی در جلسه مشــترک شورای 
عالی قوه قضائیه با شورای قضائی استان ها 
که به صورت ویدئو کنفرانســی با محوریت 
بررســی روند اجرای ســند تحول قضائی و 
پیگیری اجــرای فرامین و سیاســت های 
ابلاغی مقــام معظم رهبری برگزار شــد، با 
تبریک اعیاد رجبیه و ولادت امیرالمؤمنین 
علی )ع( و امام جواد )ع( و همچنین ایام الله 
دهه فجر، گفت: دهه مبــارک فجر فرصت 
مغتنمی اســت تا یک ارزیابی و بــرآورد از 
میزان دقــت و اهتمام خود و دســتگاه مان 
در پیمودن مســیر متعالی انقلاب اسلامی 
داشته باشیم و ســنجش کنیم که در کدام 
نقطه از این مســیر نورانی هستیم و در چه 
بخش هایی خدایی ناکرده غفلت کردیم یا با 

تندی و کندی مواجه بودیم.
رئیس قــوه قضائیــه در ادامه با اشــاره به 
اهمیت اجرایی ســازی تمام و کمال ســند 
تحول قضائی در دوره تحــول و تعالی، بیان 
کرد: ما در دســتگاه قضائی در دوره تحول و 
تعالی مصمم هستیم امور را با برنامه ریزی و 

عقلانیت و حرکت جهادی به پیش ببریم تا 
بتوانیم به نحو مطلوب تــری به مردم و نظام 

اسلامی خدمت کنیم.
رئیس دســتگاه قضا با اشــاره به ضرورت و 
اهمیت همفکــری و همــکاری افزون تر با 
مردم در موضوعــات مختلــف، گفت: هر 
مقدار که بتوانیــم در موضوعات مختلف از 
نظرات جامعه و نخبــگان در داخل و خارج 
از دستگاه قضا، بهره بگیریم، نافع و سودمند 

خواهد بود.
رئیس عدلیه بــار دیگر به اهمیــت مقوله 
نقدپذیری اشــاره و تصریح کرد: باید از نقد 
سازنده اســتقبال کنیم و هیچ گونه نگرانی 
نســبت به انتقاد نداشته باشــیم؛ چنانچه 
فردی دلســوزانه و خیرخواهانه نســبت به 
شخص ما یا دستگاه ما، نقد صحیحی را وارد 
آورد، باید از آن نقد استقبال کنیم و چنانچه 
اشکالی در کار ما وجود دارد، نسبت به رفع 

آن کوشا باشیم.
وی افزود: همچنین چنانچــه در هر زمینه 
اشــتباهی رخ داد، از تصحیــح اشــتباه 
هیچ گونه ابایی نداشــته باشــیم و سریع و 
شجاعانه آن اشتباه را رفع کنیم و اگر احیاناً 
باید ترمیمی صورت گیرد، اقدام مقتضی را 

ترتیب دهیم.
»شایســته ســالاری« از دیگــر تأکیدات 
رئیس قــوه قضائیــه در این نشســت بود؛ 

قاضی القضــات در همیــن راســتا گفت: 
شایسته سالاری و توجه به نیروهای کارآمد 
و کارآمدسازی نیروها در همه زمان ها امری 
لازم اســت اما در مقطع فعلــی، ضروری تر 
است؛ باید نه در حرف بلکه در عمل، شایسته 
سالاری را به منصه ظهور برسانیم؛ بر همین 
اساس، مدیران دســتگاه قضائی نسبت به 
شناســایی نیروهای کارآمد و سپردن امور 

خطیر و مهم به آنها اهتمام داشته باشند.
رئیس دســتگاه قضــا در ادامــه خطاب به 
رؤسای کل دادگستری های سراسر کشور 
دستور داد نسبت به زیرمجموعه خودشان 
نظارتی مســتمر و پویا و همه جانبه داشته 
باشــند تا امور در دســتگاه قضائی، بهتر، 

سریع تر و کم هزینه تر پیش روند.
کل  رؤســای  نظــارت  داد:  ادامــه  وی 

دادگســتری ها باید شــامل همــه مراجع 
و واحدهــای قضائی اعــم از دادســراها، 
تجدیدنظــر،  بــدوی،  دادگاه هــای 
بخش های ســتادی و غیره در استان محل 

مسئولیت شان باشد.
حجت الاســلام والمســلمین محســنی 
کل  رؤســای  کــرد:  تصریــح  اژه ای 
دادگســتری ها به صورت ویژه و مســتمر 
بر دادســراها و محاکم بدوی و تجدیدنظر 
نظارت داشته باشــند تا پرونده ها با تأخیر 
در رسیدگی همراه نباشند؛ بعضاً مشاهده 
شــده که پرونده ای بالغ بر ســه سال در 
دادگاه یــا دادســرا مانده اســت؛ در این 
قبیل موارد رؤســای کل دادگســتری ها 
بررســی ها و پیگیری هــای مقتضــی را 
صورت دهند که دلیل ماندن ســه ســاله 

یک پرونده در یک شعبه چیست؟
رئیس قــوه قضائیــه در ادامه بــر اهمیت 
متناســب بودن قرارهــای صــادره برای 
متهمین تاکیــد کرد و بیان داشــت: بعضاً 
مشاهده شده که فردی شــرایط بازداشت 
موقت را ندارد اما برای او یک وثیقه سنگین 
صادر شده تا در بازداشــت بماند یا اینکه به 
نحوی برای او وثیقه صادر شــده که تأمین 
آن، زمان بر بوده اســت؛ این مــوارد ممکن 
است مســئولیت شــرعی و قانونی داشته 
باشد؛ لذا مسئولان دادسرا نسبت به صدور 

قرارها و تناســب آنها با اتهام انتســابی به 
متهم، اهتمام ویژه داشــته باشند و چنانچه 
صدور قراری، منجــر به بازداشــت متهم 
می شــود، این بازداشــت باید در کمترین 

زمان ممکن باشد.
رئیس دســتگاه قضا اظهار داشت: رؤسای 
کل دادگســتری ها بر احــکام دادگاه های 
بــدوی و تجدیدنظر، هم از حیث شــکلی و 
هم از حیث ماهوی، نظارت و دقت بیشتری 
داشــته باشــند؛ صدور احــکام جایگزین 
حبس پسندیده اســت ولی بعضاً احکامی 
تحت عنــوان »جایگزین حبــس« صادر 

می شوند که معقول به نظر نمی رسند.
رئیس عدلیه افــزود: چنانچه تعدد و کثرت 
نقض احــکام یک شــعبه دادگاه در مرجع 
بالاتر مشاهده شــد، رئیس کل دادگستری 
با فوریت قاضی مربوطه را مورد ســوال قرار 
دهد و چنانچــه لازم اســت، مقدمات ارائه 
آموزش های مقتضی را برای چنین قضاتی 

فراهم آورد.
قاضی القضــات ادامه داد: در مــواردی که 
حکم صادره از ســوی یــک قاضی، خلاف 
بیّن شرع تشخیص داده می شود و برای آن 
درخواست اعمال ماده ۴۷۷ می شود، رئیس 
کل دادگستری اســتان باید قاضی مربوطه 
را مورد ســوال قرار دهد که به چه علت این 

حکم خلاف بیّن شرع را صادر کرده است.
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غ حذف می شود؟  باز هم سیمر
با توجه به چینش فیلم های راه یافته به بخش سودای سیمرغ در جدول 
اکران سینماهای مردمی جشــنواره چهل ویکم به نظر می رسد فرآیند 

ثبت آرای مردمی این دوره از جشنواره نیاز به شفاف سازی دارد.
 در آســتانه آغاز پیش فروش بلیت های جشنواره چهل ویکم فیلم فجر، 

جدول اکران سینماهای مردمی این دوره منتشر شد.
مهمترین نکته درباره جدول های منتشرشــده نوع چیدمان فیلم های 
راه یافته به بخش سودای ســیمرغ برای نمایش در سینماهای مردمی 
اســت به نوعی که برخی از فیلم های مهم جشــنواره تا روزهای پایانی 
در هیچ سالنی اکران مردمی نخواهند داشت و به این ترتیب در فرآیند 

اخذ آرای مردمی غایب خواهند بود.
براســاس روال ثبت آرای مردمی جشــنواره در ســال های گذشته، 
چیدمان فیلم ها به گونه ای صورت می گرفت که در نیمه نخســت همه 
فیلم ها حداقــل یک اکران مردمــی را تجربه کرده باشــند و بر مبنای 
همین اکران چرخشی تا روز پایانی، نتایج آرای مردمی جشنواره هم در 

نیمه دوم به صورت روزانه منتشر می شد.
حساســیت بر نوبت اکران فیلم ها در ســینماهای مردمی به اندازه ای 
بود که برای فیلم هایی که موفق به دریافت ســانس فوق العاده به دلیل 
استقبال مخاطبان می شدند، در ســانس های ویژه رأی گیری مردمی 
صورت نمی گرفت تا همه فیلم ها از شــانس برابر و تعداد سانس یکسان 

برای ثبت آرای مردمی برخوردار باشند.
حالا و در جدول اکران منتشرشــده برای سینماهای مردمی جشنواره 
فیلم های شــاخصی مانند »غریب«، »وابل« و »سینمامتروپل« تا روز 
۱۹ بهمن ماه یعنی ســه روز مانده به برگزاری اختتامیه هیچ اکرانی در 
ســینماهای مردمی ندارند. این برنامه ریزی می تواند مطابق با فرآیند 
تولید این آثار و زمان بندی ارائه نسخه نهایی آن ها به دبیرخانه باشد اما 
به نظر می رســد فرآیند ثبت آرای مردمی این آثار نیاز به شفاف سازی و 

توضیح دارد.
سیمرغ مردمی یا سیمرغ بهترین فیلم جشنواره از نگاه تماشاگران یکی 
از مهمترین جوایز جشنواره فیلم فجر در ادوار مختلف به حساب می آید 
که سال گذشته به دلیل اختلال در سامانه ثبت آرای مردمی، با تصمیم 
محمد خزاعی رئیس سازمان سینمایی از ترکیب جوایز جشنواره چهلم 

به طور کامل حذف شد تا هیچ فیلمی این سیمرغ را از آن خود نکند.
خانه سینما تا پیش از دوره چهلم، مســئولیت جمع آوری و ثبت آرای 
مردمی جشــنواره را بر عهده داشت و سال گذشــته این مسئولیت به 
ســامانه برخط فروش بلیت های جشنواره واگذار شــد که با شکست 

مواجه شد.

حالا و در آســتانه برگزاری چهل و یکمین جشــنواره فیلم فجر به نظر 
می رسد سرنوشت این سیمرغ مهم در هاله ای از ابهام قرار دارد و به رغم 
آنکه اهدای این سیمرغ در فراخوان مورد تأکید قرار گرفته است، هنوز 
فرآیند ثبت آرای مردمی مشخص نیست. آیا بار دیگر شاهد حذف این 

سیمرغ از ترکیب جوایز جشنواره فجر خواهیم بود؟

»بهشت تبهکاران« به جشنواره فجر می رسد؟
مسعود جعفری جوزانی در تلاش است تا »بهشــت تبهکاران« را برای 

نمایش در چهل و یکمین دوره جشنواره فیلم فجر آماده کند.
 فیلمبرداری فیلم سینمایی »بهشت تبهکاران« به کارگردانی مسعود 
جعفری جوزانی همچنان ادامه دارد و همزمــان عوامل در حال انجام 

مراحل فنی این پروژه سینمایی هستند.
جعفری جوزانی در این فیلم ســینمایی از بازیگران متعددی استفاده 
کرده است که از جمله این بازیگران می توان به امیرحسین آرمان و رضا 
یزدانی اشــاره کرد که نقش اصلی مرد در این پــروژه را بازی می کنند. 
همچنین لادن مستوفی نیز در این پروژه سینمایی جعفری جوزانی را 

همراهی می کند.
تهیه کنندگی این فیلــم را فتح الله جعفری جوزانی برعهده داشــته و 

سرمایه گذار این پروژه بنیاد سینمایی فارابی است.
نام »بهشــت تبهکاران« در بین فیلم های بخش سودای سیمرغ چهل 
و یکمین دوره جشــنواره فیلم فجر در بخش رزرو قرار گرفته و می توان 
این پروژه را بزرگترین پروژه سینمایی بنیاد سینمایی فارابی چه از نظر 

محتوا و چه از نظر ساخت طی سال های اخیر دانست.
باتوجه به اینکه مسعود جعفری جوزانی دوره خاصی از تاریخ کشور را در 
این پروژه روایت می کند، حضور »بهشت تبهکاران« در جشنواره فیلم 
فجر می تواند از اهمیت بسیاری برخوردار باشــد. در واقع داستان این 

فیلم در زمان ملی شدن صنعت نفت در کشور رخ می دهد.
داستان »بهشت تبهکاران« در ســال ۱۳۲۹ روایت می شود سالی که 
احمد دهقان نماینده مجلس، روزنامه نگار و مدیر تئاتر »نصر« توســط 

حسن جعفری در خیابان لاله زار تهران به قتل می رسد.
در حالی که فیلمبرداری این پروژه سینمایی همچنان ادامه دارد هنوز 
مشخص نیســت این فیلم در جشــنواره فیلم فجر به نمایش گذاشته 

می شود یا خیر.
البته مجتبی امینی دبیر چهل و یکمین دوره جشنوار فیلم فجر پیش از 
این تاکید کرده است که هرزمان این فیلم سینمایی آماده نمایش شود، 
در بخش سودای سیمرغ به نمایش گذاشته می شــود و این اظهارنظر 
به این معناســت که حتی اگر جعفری جوزانی یــک روز مانده به پایان 
جشــنواره فیلم را به دبیرخانه ارائه دهد، این فیلم در بخش ســودای 
ســیمرغ به عنوان فیلم بیســت وپنجم این بخش روی پــرده می رود، 
اتفاقی که پیش تر برای فیلم »خورشید« ساخته مجید مجیدی هم در 

جشنواره فجر رخ داده بود.

 پخش سریال »تا صبح« با بازی زنده یاد 
عسل بدیعی

ســریال »تا صبح« به کارگردانی مجید جوانمرد و محمدعلی باشــه 
آهنگر در آستانه فرا رسیدن دهه فجر از شــبکه آی فیلم به روی آنتن 

می رود.
مجموعه تلویزیونی »تا صبــح« به تهیه کنندگی احمــد میرعلائی و 
نویسندگی عباس نعمتی محصول سال ۸۵ از سه شنبه، ۱۱ بهمن ماه 

هر روز ساعت ۱۸ از شبکه آی فیلم پخش می شود.
»تا صبح« اولین بار ســال ۸۵ از شــبکه پنج ســیما پخش شــد. این 
مجموعه در ۲۹ قســمت ۴۵ دقیقه ای تهیه شــد و روایتــی عاطفی از 
زندگی درهم  تنیده چند جوان از ســال ۱۳۵۰ تــا ۱۳۸۵ را به تصویر 

می کشد.
محمد کاسبی، رضا ایرانمنش، ستاره اسکندری، زنده یاد عسل بدیعی، 
امین زندگانی، مجید مظفری، زهره حمیــدی، پروانه معصومی، بهنام 
تشکر، رامتین خداپناهی، زنده یاد صدیقه کیانفر، مونا و مارال فرجاد، 
گیتی معینی، آتش تقی پــور، محمود جعفری، مریم ســلطانی و ... از 

بازیگران این مجموعه تلویزیونی هستند.

قاب

دبیــر  امینــی  مجبتــی  خریــدار  
چهل ویکمین جشــنواره بین المللی فیلم 
فجر با حضور در یک نشســت رســانه ای به 
سوالات اصحاب رســانه درباره این رویداد 

پاسخ گفت.
 نشست رســانه ای چهل ویکمین جشنواره 
بین المللــی فیلــم فجر با حضــور مجتبی 
امینی دبیر و مســعود نجفــی مدیر روابط 
عمومی این رویداد صبح امروز دوشنبه ۱۰ 
بهمن ماه در پردیس سینمایی ملت برگزار 

شد.
این نشست رأس ســاعت ۱۱ صبح با قرائت 
قرآن توســط مرتضی یراق بافــان و پخش 

سرود ملی آغاز شد.
مســعود نجفــی مدیــر روابط عمومی این 
رویداد در ابتدا گفت: در ابتدای جلسه یادی 
از همکاران رســانه ای می کنیم که از دست 
داده ایم؛ وحید اسلامی، اصغر یوسفی نژاد، 
علیرضا غفاری، محسن جعفری راد و بابک 
برزویه و قبل از آن اشکان منصوری. یاد آنها 

را گرامی می داریم.
وی ادامه داد: از ۱۲ تا ۲۱ بهمن در پردیس 
ملت میزبان دوستان رسانه ای خواهیم بود. 
جدول نمایش ســالن رســانه ها هم ظرف 
امروز و فردا منتشر می شــود. در روزهایی 
دو ســانس و روزهایی سه ســانس نمایش 
خواهیم داشــت، در روزهای ســه سانسه 
نمایش هــا از ســاعت ۱۳ و در روزهای دو 
سانسه نمایش ها از ساعت ۱۶ آغاز می شود.

در ادامه از پوستر بخش بین الملل جشنواره 
چهل ویکم فیلم فجر رونمایی شد.

سپس مجتبی امینی دبیر این رویداد بیان 
کرد: در ابتدا همــدردی کنیم با مردم خوی 
که زلزله در آنجا رخ داد. خدا را شــاکریم که 
شــرایط برگزاری چهل و یکمین جشنواره 
فیلم فجر مهیا شــد و نزدیک می شــویم به 
روزهای آغازیــن جشــنواره و امیدوارم به 
یــاری و کمــک شــما در دوازده بهمن ماه 
جشن شــروع سال ســینمای ایران برگزار 
شود. امسال شــرایط سختی برای برگزاری 
و برنامه ریزی داشــتیم به دلیل مشــکلات 
کشور در چند ماه اخیر و التهابات روند تولید 
فیلم ها با تاخیر رو به رو شد و تولیدکنندگان 
سرعت تولیداتشان پایین آمد. این موضوع 
چه در حــوزه لوکیشــن و مباحث تولیدی 
بود مراحل پس از تولیــد به تاخیر افتاد ولی 
در چارچــوب ارزیابی فیلم ها با یک بســته 
تولیدی خوب رو به رو بودیم و ۷۵ اثری که 
در بخــش ملی ثبت نام کــرده بودند آثاری 
که به دبیرخانه رسید نســبت به سال های 

گذشته قابل توجه بود.

ترافیک ویژه فیلم ها در جشنواره 
چهل ویکم

وی افزود: امســال بــا ترافیک ویــژه ای از 
فیلم ها رو به رو خواهیم بود از اقلیم مختلف 
فیلم هایی خواهیم داشت و نشاط و شادابی 
به چشــم می آید پیــش از این بیشــتر در 
شرایط تک لوکیشــن فیلم داشتیم امسال 
در خط تولید ســینما تنوع اقلیم و ژانرهای 
مختلف را داریم و فکــر می کنم مخاطب را 
راضی نگه مــی دارد و با بســته خوبی بزای 
اکران در ســال آینده خواهیم داشــت بعد 
از این شرایط ســخت خانواده سینما بعد از 
کرونا فکر می کنم امســال خســتگی از تن 
همه درمی آید فیلم های خوبی در ژانرهای 
مختلــف داریم و این نشــان دهنــده روح 

جدید در صنعت سینماست.
امینی ادامــه داد: ما در هیــات انتخاب که 
کارها را بررسی کردیم کارمان سخت بود تا 
فیلم ها به بخش رقابتی راه پیدا کنند، چون 
فیلم هایی که اســتاندارهای ویژه داشتند 
دســت ما را بســته بود تا بدانیــم چگونه 
انتخاب کنیــم می خواســتیم در خدمت 

دوستان باشیم.
وی ادامــه داد: حدود ســی فیلــم خوب 
داشــتیم و باید آثاری را وارد می کردیم که 
هم مخاطب راضی شــود و هم جشــنواره 
شــکل بهتری بگیرد به همیــن دلیل ۲۴ 
فیلم به بخش رقابتی راه پیــدا کرد و چهار 
اثر در بخش رزرو ماند و امیدواریم اثر آقای 
جوزانــی هم برســد و هر زمان برســد کار 
ایشــان را در بخش رقابتی خواهیم داشت و 
امیدوارم جشنواره میزبان اهالی فرهنگ و 

رسانه باشد.
امینی گفت: در حــوزه بین الملل با توجه به 
ادغامی که شد امســال میزبان این آثار هم 
خواهیم بود اتفاق خوبی در این بستر رخ داد 
و جا دارد از رائد فریدزاده و تیمشــان تشکر 
کنم ۵۷۸ فیلم متقاضی حضــور بودند و از 
این میان ۲۶ اثر از ۲۵ کشور حضور خواهند 
داشــت. البته برخی محصولات مشــترک 
هســتند و برای اولین بار اکــران خود را در 

منطقه دارند.
وی تأکید کرد: از ۲۸ کشور مهمان خواهیم 
داشت، بازار فیلم را امسال پررونق خواهیم 
داشت و کمپانی های مختلفی خواهند آمد و 
در برج میلاد برگزار می شود محل استقرار 

ما در بخش بین الملل همین است.

جشنواره فجر متعلق به خانواده 
سینماست

دبیر جشــنواره فیلــم فجر دربــاره موضع 
برخی صاحبــان آثار برای عــدم حضور در 
جشــنواره هم گفت: جشــنواره فیلم فجر 
متعلــق به خانواده سینماســت و جشــن 
سینمای کشور اســت و بستری برای انرژی 
گرفتن خانواده سینماســت. امسال با یک 

همدلی جشن سینما را رقم خواهیم زد.
امینی درباره مسأله قاچاق فیلم ها گفت: در 
حوزه آی تی دوستان ما زحمات مختلفی را 
کشیدند و تمهیداتی شــده است اما کشور 
تحت حمله سایبری اســت، اما فضا کنترل 
شــده اســت تاریخ و زمان مقرری در نظر 
گرفته شــده تــا فیلم ها به نمایــش درآید 
امیدوارم اتفاقی رخ ندهد و جشنواره مرتبی 

داشته باشیم.
وی در پاســخ به ســوالی درباره اینکه اگر 
عوامــل فیلم هــا در نشســت ها نیاینــد، 
گفت: جشــنواره متعلق به ســینما و اهالی 
سینماســت بــه ویژه دوســتانی کــه اثر 
تولید کردنــد و متقاضی حضور شــدند و 
راه پیدا کــرد. قاعده این اســت که از لحاظ 
پروتکل های حرفه ای جشنواره ها و صنعت 
فیلم سازی، متولی تصمیم گیری برای یک 
اثر تهیه کننده است و او اســت که تصمیم 
می گیرد چــه اتفاقی برای فیلــم رخ بدهد. 
همه ساله برخی عوامل همراه با تهیه کننده 
بوده انــد برخــی نبوده اند. وقتــی یک اثر 
ثبت نام می کند بــه اکران آن اثــر احترام 
می گذاریم و حاشــیه هایی کــه برای آن به 
وجود بیایــد تاثیری بــر عدالت خواهی در 
اکران اثر و شرایط حضورش نخواهد داشت.

وی تأکید کرد: آثار برای ما محترم اســت و 
حجت همکاری هم تهیه کننده اســت. در 
سال های گذشته جشــنواره فیلم فجر هم 
یک ســری همراهی نمی کردند یک سری 
دوست نداشــتند نشست داشــته باشند. 
این موضوع طبیعی اســت همــه آثاری که 
راه یافتنــد اکــران موفق خواهند داشــت 
بســتر آرامی را برای آن ها مهیا می کنیم تا 
مخاطبان ببینند ارزیابی و داوری می شوند.

اختیاری برای تنبیه و تشویق نداریم
دبیر جشــنواره فیلم فجر درباره اهرم های 
تشــویقی و تنبیهی برای حضــور فیلم ها و 
افراد در جشنواره هم بیان کرد: ما اختیاراتی 
برای تنبیه و تشویق نداریم شرایط را فراهم 
می کنیم این مباحث در حــوزه اختیارات 
جشــنواره نیست شــاید از لحاظ قانونی به 
ارشاد برمی گردد جشنواره فجر یک ایونت 
مهــم خاورمیانه اســت ما یک فســتیوال 
هستیم جنگ تیترها در رســامه هاست و 
بدیهیم اســت ولی ما در برگزاری چارچوب 

اختیاراتی داریم.
وی درباره بخــش بین الملل گفــت: ما در 
شــرایط ملتهبی بوده ایم رســانه های آن 
ور آب این هجمــه چند ماهه را بــا دوز بالا 
شــروع کردند و ادامه می دهند تدابیری را 
چیدمان کردیم و جشــنواره را در شرایطی 
جلو می بریم که با کمترین آســیب بتوانیم 
این کشــتی را به ســاحل برســانیم حوزه 
بین المل حوزه ای اســت کــه جنگ آن ور 
آب می خواهــد به آن آســیب برســاند و 
می خواهیم بــه آرامی آن را پیــش ببریم. 
مباحث بین الملل در چنــد روز آینده اعلام 
می شود مقداری به ما حق بدهید موضوعی 
مطرح شــد که چرا دبیر جشنواره صحبت 
نمی کند این جزو سیاســت هایی بوده که 
برنامه ریزی کردیم شرایط از دوازده بهمن 
به شــرایط بهتری بــرای مطبوعات تبدیل 

خواهد شد.

شرایط عادلانه برای اخذ آرای 
مردمی نداریم

وی درباره شــرایط اهدای سیمرغ مردمی 
جشنواره هم گفت: امســال خط تولید آثار 
سینمایی با یک توقف و شــرایط سه چهار 
ماهه که کشــور درگیر بود، کند شده بود. 

ما به پاس متقاضیان حضور در جشــنواره و 
همکاران محترمی که می خواستند حضور 
داشــته باشــند، تصمیم گرفتیم تا کمک 
کنیم تا اثر آن ها برسد. همه ۷۵ فیلم دوست 
داشتند در جشنواره باشند. برای این تقاضا 
جلسات مختلفی گذاشــتیم چون شرایط 
دوســتان را درک کردیم. ما می توانستیم 
همان اول بیســت فیلم را انتخــاب کنیم 
اما می خواستیم جشــنواره کیفیت خوبی 
داشته باشــد. به همین دلیل منتظر ماندیم 

تا دوستان فیلم را برسانند.
امینی ادامه داد: دوســتان گرفتار شــدند 
چون اســتودیوها ترافیک کاری داشــتند 
یک سری آثار از اواسط جشنواره به ناوگان 
اکران اضافه خواهند شد و اگر فشار بیاوریم 
کیفیتشان خوب نمی شود لذا چند اثری که 
در پایان جشنواره می رسند شرایط را برای 
اخذ آرای مردمی سخت می کنند و عدالت از 
بین خواهد رفت. دوســتان ما چند هفته ای 
است درگیر هستند که ببینند آیا می توانند 
یک بســتر عادلانه فراهم کنند یا نه. در این 
لحظه نمی توانیم این ۲۴ فیلم را در ســبد 
آرای مردمــی قرار بدهیــم. باید کمی صبر 
کنیم و در ادامه دربــاره آن تصمیم خواهیم 

گرفت.

نشست های رسانه ای فیلم ها طبق 
روال همیشگی برگزار می شود

وی درباره نشســت های خبری بیان کرد: 
نشســت ها طبق روال قبل است قرار نیست 
اتفاق جدیدی را رقم بزنیم. موضوع مجری 
نشست ها هم بعداً اطلاع رســانی می شود 
برنامه ریزی کامل انجام شــده و طبق روال 

قبل برگزار خواهد شد.
امینی دربــاره برنامه ریزی بــرای دایمی 
کردن اهدای ســیمرغ اقتباسی هم گفت: 
این سیمرغ در چند دوره بوده در چند دوره 
نبوده و بود و نبود آن هم بــه آثار حاضر در 
جشــنواره برمی گردد. بایــد جلوتر برویم 
و ببینیــم در این ۲۴ اثر، فیلمــی برگفته از 
اقتباس هست یا نه و آیا وزنی دارد یا نه. این 

را باید در روزهای آینده بررسی کنیم.
دبیر ایــن رویداد دربــاره امــکان حضور 
اهالی رســانه در برج میلاد هم اظهار کرد: 
کنداکتور اکران میلاد و ملت مشــابه است 
و یک برنامــه را دارد. تمهیداتی شــده که 
ســهمیه ای برای حضــور خبرگزاری ها در 
میلاد وجود داشــته باشــند. همان اکرانی 
که در میلاد هســت در ملت هم هست. آثار 
بین المللی در هر دو جا اکران می شود. بازار 
اما به صورت تخصصی اســت و برای عموم 

دسترسی ندارد.

جشنواره فجر نباید از جشنواره های 
خارجی الگوبرداری کند

وی ادامه داد: موضوع فرش قرمز و فیروزه ای 
و این ها تیترخور اســت و اهالی رسانه با آن 
درگیر هســتند. ما امســال سیاســت مان 
این بود که یک جشــنواره چهل ساله را به 
قدم های بعــدی ببریم از همه کســانی که 
خون دل خوردند جشــنواره به اینجا برسد 
تشــکر می کنم. با جشــنواره فیلم فجر کل 
کشور درگیر می شــود و هزار حاشیه دارد. 
جا دارد از دبیران قبلی تشــکر کنم ما سرباز 
فرهنگی هنری کشــور هســتیم و باید این 
کشتی را به ســاحل برســانیم و چراغ این 
رویداد روشــن بماند. نگاه حقیر و سیاست 
ما این است باید جشــنواره با سبک ایرانی 
اسلامی همراه باشد. نباید الگوبرداری کنیم 
از جشــنواره های خارج از کشور و فرهنگ 
آنها را اجرا کنیم. هر کشوری فرهنگ خود را 
دارد ما هم عقبه ای داریم که زبان زد هست 
و باید طبق آن عمل کنیم ما از این حاشیه ها 
دور بودیم و بایــد در چارچــوب فرهنگی 
اســلامی خودمان پیــش برویــم گرچه 
غلط هایی هم پیش می آید امــا باید با نقد و 

گفتمان آن ها را حل کرد.
امینی درباره داوری آثاری که عواملشــان 
در جشــنواره حضور پیدا نکنند هم گفت: 

این جشــنواره در حوزه رقابتــی متعلق به 
خانواده سینماســت. در ایــن چهل دوره 
گاهی حال خوب و گاهی حال همه بد بوده 
است. کشور برای همه عزیز است و فرهنگ 
و هنر برای همه مهم اســت. جشــنواره بر 
اساس پروتکل های استاندارد با قدرت پیش 
خواهد رفت و با اقتدار تصمیم خواهد گرفت 
و اجرا خواهد کرد. ما مهمان اهالی فرهنگ 
و رسانه و سینما هســتیم صاحبخانه اهالی 
سینما هســتند. آنها زحمت کشیده و اثری 
را تولید کرده اند نبایــد مباحث فرهنگی و 
هنری را با مسایل سیاسی گره بزنیم. وقتی 
به مسئولی نقد می کنیم خودمان به عنوان 
اهالی فرهنگ و رســانه باید بدانیم باید در 
خدمت مردم باشــیم شــرایطی را فراهم 
کنیــم بــرای خانواده ها تا ســبد فرهنگی 
درستی داشته باشــند باید دست به دست 
هم بدهیم تا چرخه اقتصاد ســینما که در 
سه سال گذشته اقتصاد بدی داشته دوباره 
زنده شــود. من جای مشــکلی نمی بینم و 
این همدلی را بــه خانواده های ایرانی هدیه 

می دهیم.

التهابات اخیر تأثیری بر مودت
 و دوستی ما با اهالی سینما ندارد

امینی درباره گفتگو بــا عواملی که گفته اند 
به جشــنواره نمی آینــد، بیان کــرد: من 
برای اینکه دوقطبی شــکل نگیرد سکوت 
رسانه ای داشتم. من بچه ســینما هستم و 
از ۱۷ سالگی در ســینما کار می کنم و عضو 
کوچکی از خانواده ســینما هستم. در کنار 
دوســتان زیادی در خانواده سینما بوده ام. 
شاید اختلاف سلیقه در حوزه فکری داشته 
باشیم اما از دوستان ما هستند و صمیمیت 
و مودتی بین ما جاری است. ما در این ماه ها 
به این موضوع پایبند بوده ایــم با بازیگران، 
متعــددی  و… جلســات  کارگردانــان 
داشــته ایم و این فضای محبت و صمیمیت 
بین ما برقرار بــوده و التهابات چند ماه اخیر 

تاثیری در این موضوع نمی گذارد.
وی افــزود: احترام جاری اســت و این طور 
نیست که به این رابطه ها خدشه وارد شود از 
همه اهالی رسانه می خواهم به این موضوع 
کمــک کنند. بایــد انرژی مثبــت بدهیم. 
دشــمن این فضای کرختــی و این فضای 
سخت را دوســت دارد و می خواهد این فضا 
تمدید شود. باید دست به دست بدهیم برای 
امیدبخشی، آگاهی بخشــی. زندگی بالا و 
پایین دارد قرار نیست همه چیز همیشه بر 
وفق مراد پیش برود. این تعامل همواره بوده 

و هست.

گفتند تو تهیه کننده گاندو هستی!
مجبتی امینی در پاســخ به ســوالی درباره 
اینکه نبود شفاف سازی در فرآیند برگزاری 
جشنواره امســال آیا نشــأت گرفته از نگاه 
امنیتی او نیست، اظهار کرد: موج رسانه ای 
در رســانه ها در این زمینه از جایی آغاز شد 
که تو تهیه کننده گاندو هستی! فیلمسازی 
در جهــان ژانرهــای مختلفــی دارد آثار 
پلیســی و امنیتی در دنیا وجود دارد. مثلًا 
سریال ۲۴ می سازند. در کشور ما هم آثاری 
ساخته شــده بود اما گاندو بیشتر سر و صدا 
کرد. در حالی که مــن در ژانرهای مختلفی 
کار کرده ام. هومن ســیدی را بــا »آفریقا« 
به ســینما معرفی کردم. »بــدون مرز« را 
ساختم، »شکارچی شنبه« را ساختم و… 

اما همه رو »گاندو« تمرکز کرده اند.
وی ادامه داد: گاندو بیشتر بر زبان ها افتاده 
و آثار دیگر رزومه مــن را فراموش کرده اند. 
این موضوع درباره پوشــش رسانه ای اخبار 
جشنواره امسال اصلًا ربطی به نگاه امنیتی 
ندارد. هــر مدیری بــر کرســی مدیریت 
بنشــیند، اســتراتژی برای خــود تعیین 
می کند. با توجه به التهابات کشور هر کسی 
برنامه ریزی می کرد تا جشــنواره را با اقتدار 
و شرایط مناســب رقم بزند. این پاراف شده 
نیست. دســتگاهی به ما تذکر نداده است. 
تذکر خاصــی هم از مراجعــی نگرفته ایم و 

این امر تدبیر من بوده تا آسیبی به صاحبان 
آثار و البته آثار نرسد. گاهی کسی قراردادی 
می بندد امــا آنقدر به او فشــار می آورند که 
می گوید مــن کشــاورزم! ما بایــد از همه 
صیانت کنیم. آنقدر هجمه رســانه های آن 

ور زیاد است که به دوستان فشار می آورد.

چیزی به اسم خودی و غیرخودی
 در سینما نداریم

امینــی گفت: بعــد از معدن ســخت ترین 
شغل فیلمسازی اســت اگر روح و روان آنها 
تحت تاثیر این حواشــی قــرار بگیرد دیگر 
انگیــزه ای ندارند. مــن بایــد از همکارانم 
مراقبت کنم ما بــه جای اینکه اســم ها را 
زودتــر بگوییم دیرتــر گفتیم تــا بچه ها با 
آرامش کار کنند. ما فقط پیرو صیانت از آثار 
و همکاران ایــن کار را کردیم. بدنه تولیدات 
ســینمایی به دلیل التهابات دچار وقفه شد 
اگر با فضایی رو به رو می شویم که آثار را دیر 
اعلام می کنیم دوســتان به ما حق بدهند. 
ما در شرایط اســتانداردی نبودیم لذا باید 
عادلانه به این موضوع نگاه کنیم در شرایط 
سخت کار می کنیم لذا باید توقعات را پیش 

ببریم.
دبیر جشــنواره فیلم فجر تأکیــد کرد: ما 
چیزی به اسم خودی و غیرخودی در سینما 
نداریم. همه دوستان اپوزسیون که الان در 
خارج هســتند پیش تر در همین جشنواره 
بوده اند. دوستی گفته بود پنج سال است در 
جشنواره نبوده ایم اما اتفاقاً بوده و دستمزد 
هم گرفته اســت. آمار و ارقام درباره فیلم ها 
اعلام شــده همه آدم ها هنرمنــدان بدنه 
سینما هســتند و از جای خاصی نیامده اند. 
این کلمه خــودی و غیرخودی کلمه خوبی 
برای ما نیست ما در لیست فعلی هنرمندانی 
می بینید که ایدئولوژی مختلف دارند از کره 
مریخ کسی را نیاورده ایم. اگر زمان به عقب 
برگردد باز هم اسامی را دیر اعلام می کنیم 
تا درگیر حواشــی رسانه ای نشــوند ما باید 
همراهی کنیم که دوســتان متمرکز تولید 

شوند.

دلیل اختلال در سامانه های 
بلیت فروشی چیست؟

اختــلال ســایت های  دربــاره  امینــی 
بلیت فروشــی بیان کرد: همه می دانید که 
ممکن است اختلالی در زیرساخت ها پیش 
بیاید اما برای این سه ســامانه ماه ها تلاش 
کردیم اما اینترنت کشور و دیتا سنتر گاهی 
دچار مشــکل می شــود و وزارت ارتباطات 
باید کمک کند. بالاخره همه مجموعه های 
اینترنتی تحت حمله ســایبری قرار گرفته 
است اما این سه ســامانه در حال حاضر کار 

می کند ولی گاهی کند می شود.
دبیر این رویــداد توضیــح داد: مهمترین 
همراهی ما بــا صاحبان آثار این اســت که 
کل فشــار را گردن خودمان گذاشتیم. در 
حالی که یک ماه پیش راحت می توانستیم 
فیلم ها را اعلام کنیــم. همین که الان تحت 
فشار در اکران و برنامه ریزی است. به خاطر 
درک سینماگران بوده است. فکر نمی کنم 
در ســال های اخیــر این همــه همراهی با 
سینماگران شده باشد. دوستان ما در حوزه 
پشــتیبانی لحظه به لحظه با اســتودیوها 
پیش می روند. ما با وســواس کارها را پیش 
بردیم و در روزهای آینــده خواهید دید که 
با یک ســبد خوب از فیلم ها و ژانرها مواجه 
هســتید. ما با فیلــم اولی هــای خوبی در 
این دوره مواجه هســتیم. چند فیلم ســاز 
از شهرســتان هســتند، »هوک« با روحیه 
پهلوانی، »در آغوش درخــت« با محوریت 
آینده نگری، »های پــاور« با محوریت ایثار، 
»آه ســرد« با محوریت قضاوت و گذشــت 
از فیلــم اولی های خوب ما هســتند که در 

اقلیم های مختلف ساخته شده اند.
نجفی هــم در ایــن بخش دربــاره فرآیند 
فروش اینترنتی بلیت های جشنواره گفت: 
بیش از ۶۵۰۰ قطعه بلیت در این دو ساعت 
بازگشایی سامانه های فروش، فروخته شده 

است.
امینی در پاســخ به ســوال انتقادی درباره 
استاندارد نبودن فرآیند برگزاری جشنواره 
فجر پس از ۴۱ دوره، اظهار کرد: جشنواره بر 
اساس چارچوب استانداردها پیش می رود 
صاحبان آثار بــا تاخیری کارهــا را با انتها 
می رسانند فیلم هایشان دو ماه پیش آماده 
نشــده اســت تا روی اقلام تبلیغاتی انرژی 
بگذارند. صاحبان آثار عکس های فیلم ها را 
داده اند و در سایت جشــنواره هست. برای 
۲۴ اثر هم آیتم های معرفی داشــته ایم. این 
موضوع در اختیار تهیه کننده اســت که کار 
تبلیغی روی آن انجام بدهند یا نه. هر کسی 
برای خودش سیاستگذاری دارد. مطالبه ما 
این اســت که اقلام تبلیغاتی را در اختیار ما 
بگذارند اما آنها در نهایت خودشان تصمیم 
می گیرند ما بســتری را برای تبلیغات فیلم 
فراهم می کنیم و هر کســی دوست دارد از 
آن اســتفاده می کند. بعضی دوست ندارند 

این اقلام را بدهند و این سلیقه ای است.
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بازهم برای موفقیت دیر می شود
خواب زمستانی پرخطر برای تیم ملی

تیم ملی فوتبال ایران که باید کمتر از یک ســال دیگــر رویداد مهمی 
چون جام ملت های آسیا را پشت ســر بگذارد در خواب زمستانی قرار 
دارد که ممکن است دیر بیدار شــدن برایش تبعات سنگینی به همراه 

داشته باشد.
 جام جهانی ۲۰۲۲ قطر در حالی به پایان رســید کــه تیم ملی فوتبال 
ایران با دو شکست مقابل انگلیس و آمریکا و کســب پیروزی در تقابل 
با ولز به عنوان تیم ســوم گروه B بــار دیگر از صعــود بازماند تا رویای 
چهارمین بازی در مهمتریــن تورنمنت ملی فوتبــال دنیا نقش برآب 

شود.
نتایج ملی پوشان فوتبال ایران تعابیر مختلفی را نزد اهالی ورزش کشور 
داشت. با این حال بر هیچ کس پوشیده نیســت پذیرش سنگین ترین 
شکســت فوتبال ایران در جام جهانی مقابل انگلیــس و عدم صعود به 
مرحله حذفی در یکی از آسان ترین دوره ها نتیجه درخشانی محسوب 

نمی شود.

تاج از کی روش رو برگرداند
شاید همین نتایج تأثیر بسزایی در ایجاد تغییر در تفکر مهدی تاج برای 
آینده نیمکت تیم ملی ایــران رقم زد. رئیس فدراســیون فوتبال که با 
بازگرداندن کارلوس کی روش قصد داشــت بار فنی این تیم را افزایش 
دهد و به حاشیه های رختکن خاتمه دهد، نتایج دلخواهش در ۲۰۲۲ را 

کسب نکرد تا قید ادامه همکاری با مرد پرتغالی را بزند.
با این حال گذشــت ۵۰ روز از رقابت های جــام جهانی همچنان آینده 
ســرمربیگری تیم ملی فوتبال ایران در مجهول ترین حالت خود قرار 
دارد. هیئت رئیســه فوتبال ایران انتخاب سرمربی و مذاکره با گزینه ها 
را تمام و کمال در اختیار تاج قرار داده است تا رئیس فدراسیون فوتبال 

با آزادی عمل بیشتری سراغ افراد شاخص برود.

دعوای مرد داخلی و خارجی
هیئت رئیســه در حالی این اختیار را به رئیس فدراســیون داده است 
که آنها نیز در درون خودشــان با اختلاف هایی بر سر این موضوع روبرو 
هســتند. عده ای اعتقاد به انتخاب گزینه وطنی برای نیمکت تیم ملی 
ایران دارند تا پس از ســالها در جام ملت های آســیا ســرمربی ایرانی 
بالای سر تیم باشــد. در مقابل آنها، ســایر اعضای هیئت رئیسه همسو 
با تفکرات مربیان تراز اول خارجی هســتند تا نشــان دهند آنها نیز می 

توانند گزینه تأثیرگذار بر روی فوتبال ایران را به کشور بیاورند.

بی خیالی در حوالی فیفادی
خروجی چالش های آنها چیــزی جز خالی مانــدن نیمکت تیم ملی 
در فاصله اندک تا نخســتین فیفا دی نیســت. از ۲۹ اسفند ۱۴۰۱ تا ۸ 
فروردین ۱۴۰۲ فیفا دی اســت و تیم ملی می توانــد در این حد فاصل 
برای برگــزاری تمرینات و هم چنین بازی های دوســتانه برنامه ریزی 
کند.تیم ملی ایران که به عنوان یکی از مهمتریــن تیم های قاره کهن 
باید آماده حضور در جام ملت های ۲۰۲۳ شود، شرایط کاملًا متفاوتی 
نسبت به رقیبان جدی اش همچون عربستان، ژاپن و کره جنوبی دارد. 
البته در این بین تیم هایی نظیر قطــر همراه با ابهامات نیمکت تیم ملی 

ایران وجود دارد که هنوز سرمربی خود را معرفی نکرده اند.

مرور کارنامه تیم ملی بزرگســالان ایران نشــان می دهد اگر تأخیر در 
انتخاب حساس صورت بگیرد می تواند این تیم را در معرض خطر قرار 
دهد. حال باید دید ســکان داران فوتبال کشــور در فاصله کمتر از یک 
سال مانده به جام ملت های آسیا و نزدیک شدن به نخستین تاریخ فیفا 

دی چه تصمیمی در این خصوص خواهند گرفت.

نعمتی چگونه به پرسپولیس بازمی گردد؟
 مدیریت پرســپولیس برای مشخص شــدن وضعیت بازیکن مغضوب 
این تیم، همه چیز را به سرمربی ســپرده است.ماجرای سیامک نعمتی 
و پرسپولیس کمی پیچیده شده اســت. نعمتی همراه حامد پاکدل در 
فهرســت مازاد یحیی گل ممحمدی قرار گرفتند. پاکــدل خیلی زود 
قراردادش را فســخ کرد و به تراکتور پیوســت تا بدین ترتیب از جمع 
سرخپوشان جدا شود اما ماجرا برای سیامک نعمتی به شکل متفاوتی 
رقم خورد.کاپیتان چهارم پرسپولیس که این فصل اکثرا نیمکت نشین 
بود، از حضور در باشگاه برای فسخ قرارداد سرباز زد تا همچنان بازیکن 
پرســپولیس باقی بماند اما یحیی گل محمدی هنوز اجازه حضور او در 

تمرینات را صادر نکرده است.
نعمتی روز گذشته با مسوولان باشــگاه برای مشخص شدن وضعیتش 
نشســتی را برگزار کرد اما درویش همه چیز را بــه یحیی گل محمدی 

سپرده تا او در مورد نعمتی تصمیم گیری کنند.
همینطور کریم باقری به نوعی پادرمیانی کــرده تا نعمتی به تمرینات 

بازگردد اما این بازیکن هنوز با جواب مثبت یحیی مواجه نشده است.
با این حال باید دید که در نهایت تکلیف نعمتی با سرخپوشــان به کجا 

کشیده خواهد شد.

آزمون:
 نمی دانم این شایعات از کجا می آید

مهاجم ایرانی بایر لورکوزن شایعات جدایی از این تیم را رد کرد و عنوان 
کرد دوست دارد در تیم آلمانی بماند و به بازیکن مفیدی تبدیل شود.

به نقل از ســایت ملیت، فنرباغچه و گالاتاســرای تیم هایی هستند که 
به دنبال به خدمت گرفتن ســردار آزمون مهاجم ایرانی بایر لورکوزن 
هستند. این بازی ایرانی دیشب یکشــنبه در دیدار برابر بایرلورکوزن از 
دقیقه ۸۰ برای تیمش به میدان رفت و نتوانســت مانع شکست تیمش 

شود.
سردار آزمون در مورد انتقالش به ترکیه صحبت کرد و گفت: نمی دانم 
این اخبار از کجا می آید، من با بایرلورکــوزن قرارداد دارم و می خواهم 

بازیکن موفق و مفیدی در این تیم باشم. 
در خبری در مطبوعات آلمان آمده بود که حتی ســردار آزمون با وجود 

این اظهارات ممکن است از این تیم جدا شود.
مهاجم ایرانی در این فصل در ۱۲ بازی برای بایــر لورکوزن بازی کرده 
و ۲ پاس گل نیز به ثبت رســاند. قــرارداد این بازیکن ۲۸ ســاله با تیم 
آلمانی در ســال ۲۰۲۷ به پایان می رســد. ارزش فعلی سردار آزمون 
در بازار ۱۲ میلیون یورو است.این مهاجم ۲۸ ســاله که فوتبال خود را 
از ایران آغاز کرد بــه ترتیب پیراهن تیم های اتکای گرگان، ســپاهان، 
روبین کازان، روســتوف و زنیت را بر تن کرده اســت. بایرلورکوزن در 
فصل ۲۲-۲۰۲۱ مبلغ ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار یورو برای ســردار آزمون 
پرداخت کرد. مهاجم ایرانی در ۶۸ مسابقه در تیم ملی ایران ۴۱ گل به 

ثمر رسانده است.

میدان

آرش عبدی   رئیس فدراسیون والیبال در 
گفت وگویی ۲ ســاعته پاسخگوی سوالاتی 
درباره ماجرای بازنشستگی، آینده والیبال 
ایران، ریاست کنفدراســیون والیبال آسیا، 

بهترین بازیکن تاریخ والیبال ایران و ...بود.
یکی از مهمترین عوامــل موفقیت والیبال 
ایران، ثبات مدیریت بوده است. محمدرضا 
داورزنــی ســال های طولانــی اســت که 
ریاســت فدراســیون والیبال را بــر عهده 
دارد و همراه بــا زنده یاد یزدانــی خرم در 
پیشرفت والیبال ایران نقش زیادی داشتند. 
داورزنی سه شــنبه هفته گذشــته مهمان 
ایرنا بود. با وی در خصوص مسائل مختلفی 
مثل موضوع بازنشســتگی اش، ریاســت 
کنفدراسیون والیبال آسیا، بهترین بازیکن 
تاریخ والیبال ایران، سرپرستی خوش خبر، 
توقعــات از والیبال ایــران، رفاقت با مهدی 
تاج، پیشــنهاد مدیرعاملی پرسپولیس و ... 
به گفت وگو پرداختیــم. گفت وگویی که ۲ 
ســاعت به طول انجامید و مشروح آن را در 

ادامه می خوانید.

 مصاحبه را با ماجرای بازنشستگی 
شما شــروع کنیم. به نظر می رسید 
این بار باید شــاهد خداحافظی شما 
با فدراســیون والیبال باشیم؛ اما این 

اتفاق رخ نداد.
در خصوص موضــوع بازنشســتگی، بین 
نحوه اعمال قانونــی و ظرفیت هایی که در 
قانــون پیش بینی شــده اختلاف نظرهایی 
وجود دارد. چون من دو دوره ۵ ساله مامور 
شده بودم باید کمیســیونی که در سازمان 
امور اســتخدامی وجود دارد مجوزی صادر 
می کرد تا با ادامه ماموریت من موافق شود. 
در آن زمان که ســال ۹۸ بود بــا ماموریت 
یکساله من موافقت شــد و در آذر ۹۹ یکبار 
دیگر مکاتباتی برای تمدیــد ماموریت من 
انجام شــد. رئیس جمهور وقت دســتوری 
مبنی بر تمدید ماموریت من تا پایان دوره ۴ 
ساله صادر و رئیس دفتر ایشان این دستور را 
به وزارت ورزش اعلام کرد. اساسا من تا الان 
بازنشسته نشــده بودم؛ البته بازنشستگی 
من درست بود؛ اما حکمی در این باره صادر 
نشده بود. سازمان بازرســی اعلام کرد که 
نامه ریاســت جمهوری ملاک عمل نیست 
و باید کمیســیون مربوطه در سازمان امور 
استخدامی در این خصوص تصمیم بگیرد. 
این کمیســیون هم موافقت خود را با ادامه 
ماموریت مــن اعلام کرد به این شــرط که 
این ماموریت در ۲ ســال پایانی خدمت من 
نباشد. اگر ۶۵ ســالگی را ملاک قرار دهیم 
مشــکلی برای ادامه ماموریــت من وجود 
نداشت؛ چون در آن زمان من ۶۰ سال سن 
داشتم و الان هم ۶۲ ساله هستم. با این حال 
سازمان بازرســی اصرار به پایان ماموریت 
من داشــت. البته از اختیارات وزیر ورزش 
هم بود که بــا ادامه ماموریــت من موافقت 

کند.
تنها هدف من این بــود که تا پایــان دوره 
ریاســتم در فدراســیون والیبال ادامه پیدا 
کند. چون در اساسنامه فدراسیون جهانی 
والیبال آمــده که فــرد منتخــب مجمع 
فدراسیون باید تا پایان دوره اش به فعالیت 
خود ادامه دهد و تنهــا مرجعی که می تواند 
وی را عــزل کند همان مجمع فدراســیون 
اســت. مگر اینکه فــرد منتخــب مجمع، 
تخلفی انجام داده و دادگاه علیه وی حکمی 

قطعی صادر کرده باشد.
ما اساسنامه داخلی فدراســیون والیبال را 
برای فدراسیون جهانی ارسال کرده بودیم 
تا تایید شــود. در مهر امســال فدراسیون 
جهانی والیبال اصلاحات اساسنامه را برای 
ما ارســال کرد و چندین بار این اساسنامه 
اصلاح شــد. در نهایت اساســنامه به تایید 
فدراســیون جهانی رســید. همزمان با این 
اتفاقات، تصویر حکم بازنشستگی من بدون 
اینکه اطلاعی از آن داشته باشم در رسانه ها 

منتشر شد.

 متوجــه شــدید تصویــر حکم 
بازنشســتگی شــما چگونه و از چه 

طریقی در رسانه ها منتشر شد؟
نمی خواهم به ایــن موضوع بپــردازم؛ اما 
جالب اینجاســت که وزیر ورزش و معاون 
حقوقی وی هم از انتشار تصویر حکم تعجب 
کرده بودند. مــا هم خیلی بــه این موضوع 
نپرداختیــم و دنبــال این نبودیــم که چه 
کسی تصویر حکم را به رسانه ها داده است. 
تصمیم بر این شــد که تا پایان دوره ۴ ساله 
به ریاستم در فدراسیون والیبال ادامه دهم. 
قرار اســت در مجمع فوق العــاده که بهمن 
ماه برگــزار خواهد شــد در خصوص نحوه 
اجرای اساسنامه فدراسیون تصمیم گیری 
شــود. البته شــنیده ام که در برنامه هفتم 
پیش بینی شده که فدراســیون ها به روال 
اصلی خودشــان برگردنــد. در هیچ جای 
دنیا فدراســیون های دولتی نداریم؛ البته 
باید نظارت دولت باشــد. کمیته بین المللی 
المپیک هــم تاکید کرده کــه کمک های 

دولتی نبایــد باعث دخالت دولــت در امور 
فدراسیون ها شــود. نظر فدراسیون جهانی 
والیبال این اســت کــه مجمــع، بالاترین 
مرجع تصمیم گیری در فدراسیون ها است. 
برخی کشــورها مثل هند که دولت، رئیس 
فدراســیون والیبال را برکنار کــرده بود با 
تعلیق فدراسیون جهانی والیبال روبرو شد 
و ۳ سال در هیچ تورنمنتی نتوانست شرکت 
کند. البته نباید اجازه دهیم از خارج از کشور 
در امور ما دخالت کنند. فدراسیون جهانی 
والیبال تاکید دارد که اساسنامه مورد تایید 

این فدراسیون اجرا شود.

 اگر در آینده مشــکل بازنشستگی 
شما حل شود آیا امکان دارد بار دیگر 
برای ریاســت فدراســیون والیبال 

کاندیدا شوید؟
من قلبا تمایلــی به این موضوع نــدارم. به 
جز یک مقطع دوســاله که به وزارت ورزش 
رفتم از ســال ۸۵ در فدراســیون والیبال 
حضور دارم. اعتقاد ندارم کســی ۳۰ ســال 
رئیس فدراســیون بماند. درست است که 
موفقیت های والیبال ایــران به خاطر ثبات 
مدیریت بوده است؛ اما شرایطی باید فراهم 
شود تا مثل تیم  ملی که تغییر نسل در آن رخ 
داده در مدیریت فدراسیون هم جوانگرایی 
شــود. البته تمایــل تحصیلکرده هایی که 
در والیبال حضــور دارند مربیگری اســت 
تــا مدیریت. مــا گزینه هایی داشــتیم که 
می خواســتیم از آنهــا در حــوزه مدیریت 
استفاده کنیم؛ اما این افراد دنبال مربیگری 
هســتند و این مسئله هم بیشــتر به خاطر 

مسائل مالی است.

 در خصوص بودجه ورزش کشــور 
که در حال حاضــر در مجلس در حال 

بررسی است چه نظر دارید؟
در ۴۰ سال گذشته هیچگاه بودجه مناسبی 
برای ورزش در نظر گرفته نشــده اســت و 
همیشه ورزش کشور مشکل بودجه داشته 
اســت. هر دولتی که آمده ســعی کرده به 
ورزش کمک کنــد؛ اما در جــدول بودجه 
دولت، ورزش در انتهای جدول است. حضور 
در رویدادهای مختلفی که در رشــته های 
ورزش در سطح آسیا و جهان برگزار می شود 
هزینه های زیــادی دارد. اگــر نتوانیم در 
رقابت های بین المللی شرکت کنیم باید درِ 

فدراسیون ها را ببندیم.
علت اینکه ما می گوییم نباید فدراسیون ها 
بــه صــورت دولتــی کار کنند بــرای این 
اســت که افرادی ریاســت فدراســیون ها 
را بر عهــده بگیرند کــه بتواننــد در کنار 
تخصص و مدیریت، آورده مالی هم داشــته 
باشــند. اینکه تعدادی کارمنــد دولت در 
فدراسیون ها مشغول به کار شوند و آنها هم 
منتظر بودجه دولت باشــند فایده ای ندارد. 
فدراسیونی مثل والیبال را نمی توان با کمتر 
از ۱۰۰ میلیــارد تومــان اداره کرد. کمک 

دولت نهایتا ۱۰ میلیارد تومان است.

 در خصوص بودجه فدراسیون ها که 
توسط وزارت ورزش پرداخت می شود 
برخی روسا مثل علیرضا دبیر اعتقاد 

دارند که این بودجه کافی نیست.
در دو سه سال گذشــته علیرضا دبیر منابع 
زیادی را برای کشتی کشــور جذب کرد و 
ساخت وسازهای خوبی انجام داد و اگر تنها 
وابســته به بودجه دولت بود کاری از پیش 
نمی بــرد. او با توانمندی خودش توانســته 
از بخش هــای دیگــر بودجه جــذب کند. 
امیدوارم در همه رشــته ها شرایطی فراهم 
شــود که دغدغه مالی نداشته باشند. علاوه 
بر این دغدغه های مالی ما مشــکل مالیاتی 
را هم داریم. در گذشــته فدراســیون ها از 
پرداخــت مالیات معــاف بودنــد؛ اما چند 
سالی است که این موضوع آزاردهنده شده 
است. ما مخالف مالیات تکلیفی نیستیم؛ اما 
در نظر گرفتن مالیات عملکرد باعث شــده 
فدراسیون ها بیشتر از بودجه ای که دریافت 

کرده اند مالیات پرداخت کنند.
فدراسیون ها نقش حاکمیتی و ملی دارند؛ 
چون متولــی تیم های ملی هســتند. ما به 
عنوان فدراسیون ملی والیبال برای امکاناتی 
که در اختیار داریــم باید بــه دولت اجاره 
بدهیم. این موضوع برای همه فدراسیون ها 
اســت و مختــص بــه والیبال نیســت. ما 
الان برای ســالنی که در اختیارمان اســت 
سالیانه ۵۰۰ میلیون تومان اجاره پرداخت 
می کنیم. ایــن مســائل، پارادوکس هایی 
اســت که تنها با اصــلاح قانــون قابل حل 

هستند.
حضور در دور گذشــته لیگ ملت ها برای ما 
حدود ۹ میلیارد تومان هزینه داشــت؛ در 
حالی که کل بودجه دولت به ما ۱۰ میلیارد 
تومان بوده اســت. از ابتدای سال تا الان هم 
حدود ۷۰ میلیارد تومــان هزینه کرده ام. با 
این حال نتوانســته ام برای زیرســاخت ها 
هزینه کنم. چون اولویت ما حضور تیم ملی 
در لیگ ملت ها، قهرمانی آســیا و .... است. 
کار دبیر واقعا زیبا بود و به او دســت مریزاد 
می گویم. دبیــر کاری کرد کارســتان و در 

زیرساخت ها عالی عمل کرد.

برای تصدی ریاست کنفدراسیون   
والیبال آسیا برنامه ای دارید؟

اواخر ســال آینده انتخابات کنفدراسیون 
والیبال آسیا برگزار می شود. در دور گذشته 
که بن ناصر به خاطر شرایط سنی از ریاست 
کنفدراسیون کنار رفت از خانم ریتا حمایت 
کردیم و وی رئیس کنفدراسیون شد. برای 
دوره آینــده انتخابــات، خانم ریتــا هم به 
خاطر شرایط سنی نمی تواند کاندیدا شود. 
موفقیت در انتخابات این کنفدراســیون به 
لابی های پشت پرده و مذاکرات متعدد ربط 
دارد. به نظر من کسب ریاست کنفدراسیون 
والیبــال آســیا غیرممکن نیســت. ما در 
والیبال آســیا حرف برای گفتــن داریم و 
می توانیم مدعی باشــیم. من برای ریاست 
کنفدراسیون والیبال آســیا تمایل دارم؛ اما 
باید دید رقبای ما چه کسانی هستند. ضمن 
اینکه پــول و ارتباطات هم نقــش زیادی 
دارند. شرایط فراهم است؛ مگر اینکه اتفاق 

دیگری رخ دهد.

  در طول این ســال ها که ریاســت 
فدراسیون والیبال را بر عهده داشتید 

در کدام دوره موفق تر بودید؟
از روزی کــه والیبــال را شــروع کردیم در 
مســیر موفقیت قرار گرفتیم. البته در چند 
ســال ابتدایی پیشــرفت والیبــال ایران با 
شــیب کُندی صورت می گرفت. زمانی که 
رئیس فدراســیون والیبال شدم پنجم آسیا 
بودیم و تلاش کردیــم روی تیم های پاییه 
سرمایه گذاری کنیم. در ادامه سال ۲۰۱۱ 
ولاسکو به ایران آمد. در دو سه سال ابتدایی 
حضور این مربی در ایران بــه لحاظ نتیجه 
عملکرد عالی نداشــتیم؛ اما بــا حضورمان 
در لیگ جهانی در ســال ۲۰۱۲ پیشــرفت 
والیبال ایران موشــکی شــد. والیبال ایران 
از آن ســال مورد توجه مردم ایران و جهان 
شد و تیم ملی توانست صربســتان و ایتالیا 
و ... را شکســت دهــد. در آن زمان کســی 
باور نمی کرد بتوانیم این تیم ها را شکســت 
دهیم. تا ۲۰۱۲ حتی نمی توانســتم مقابل 
آنها بــازی کنیــم و باید هر ۴ ســال یکبار 
منتظر می ماندیــم تــا در قهرمانی جهان 
شانس بازی با این تیم ها را پیدا کنیم. اما به 
جایی رسیدیم که هر سال ۱۵ بازی رسمی 
با قدرت های والیبال دنیال بازی کنیم. یک 
زمانی رئیس جمهوی وقت از من پرسید آیا 
می توانیم روزی برزیل را شکست دهیم که 

به وی گفتم حتما این اتفاق رخ می دهد.

 کدام رئیس جمهور این ســوال را 
پرسید؟

در مراســم تجلیــل از قهرمانــان، آقــای 
احمدی نژاد این ســوال را از من پرسید. ما 
برزیل و روسیه را در خاک خودشان شکست 

دادیم. الان هم همچنان در مسیر موفقیت 
هستیم و نتایجی که کســب کردیم باعث 

این توقعات شد.

 به نظر می رسد این توقعات بیشتر از 
ظرفیت و پتانسیل والیبال ایران شده 

است.
باید برای والیبال ایران آرمان داشت و مردم 
آرمان را دوســت دارند. مردم دوست دارند 
تیم ملی به قله های بزرگ برســد. اگر یک 
زمانی آرزو داشتیم یک ست از ژاپن بگیریم 
الان مقابل برزیل برای برد به میدان برویم. 
نباید انتظــار از خودمــان را پایین بیارویم. 
من اعتقاد دارم که باید جزو ۴ تیم برتر دنیا 
باشــیم. برخی از من ایراد می گیرند که چرا 
باعث بالا رفتن توقعات مردم می شــوم؛ اما 
بــاور دارم ایرانی ها شایســتگی حضور در 

جمع برترین ها را دارند.

  اما واقعیت این اســت کــه جزو 4 
قدرت برتر والیبال دنیا نیستیم.

الان جزو ۴ قدرت اول والیبال دنیا نیستیم؛ 
امــا ظرفیــت آن را داریم. همیــن الان در 
ترکیب تیــم جوانان بازیکنانــی داریم که 
تیم هــای خارجی بــه دنبال جــذب آنها 

هستند.

 اما شــنیده شد که شــما پیش از 
آســیا  جوانان  قهرمانی  رقابت های 

امیدی به این تیم نداشتید.
چرا نداشــته باشــم؟ ما باید مدام به سمت 
قله حرکــت کنیم. اینکه چــه زمانی به آن 
می رســیم بســتگی بــه برنامه ریزی ها و 
تلاش خودمــان دارد. در المپیــک توکیو 
کاری کــه آرژانتین کرد برنامه مــا بود؛ اما 
این تیم توانســت جزو ۴ تیم برتر المپیک 
شــود. ما ۲۰۰۸ و ۲۰۱۲ هم می خواستیم 
به المپیک برویم و نتوانســتیم؛ اما ۲۰۱۶ 
و ۲۰۲۰ بــه المپیــک رســیدیم. والیبال 
باعث غرور ملی می شــود و وقتی تیم ملی 
مقابل تیم های بزرگ دنیا پیروز می شــود 
انگار مــردم در زمین بودنــد. در دنیایی که 
موفقیت هایمان سانســور می شود والیبال 

ایران را یک میلیارد نفر تماشا کردند.

 اما به جــای بازیکنــان والیبال به 
بازیکنان تیم ملی فوتبــال به خاطر 
شکســت در جام جهانــی پاداش 

پرداخت شد.
امیــدوارم ایــن کارها بــا تدبیــر بهتری 
انجام شــود؛ چون تبعات خوبــی ندارد. در 
رشــته هایی مثل والیبــال، بازیکنان باید 
بیشــتر دیده شــوند. البته راجع به فوتبال 
صحبت نمی کنم. امیــدوارم آن چیزی که 
حق شان است به ملی پوشــان فوتبال داده 
شــود. باید به کســانی که پرچم ایران را به 
اهتــزاز درمی آورند و حال مــردم را خوب 
می کنند بیشــتر توجه کرد. اینکه اســتثنا 
قائل شویم و برخی رشته ها را ویژه تر ببینیم 
اتفــاق خوبی نیســت. چون باعــث ایجاد 
گله مندی می شــود. البته حساسیت جام 
جهانی فوتبال باعث شــد کــه آن تصمیم 
را بگیرنــد و هیچ فردی هــم قصدی برای 

تبعیض نداشت.

  شما پیش از اینکه در سازمان تربیت 
بدنی مشغول به کار شــوید در سپاه 
حضور داشــتید. به طول کل حضور 
نظامیان را در بدنــه مدیریتی ورزش 

کشور چطونه ارزیابی می کنید؟
ما برای اســتخدام و داشتن شــغل به سپاه 
نرفتیــم. در آن زمان به ســپاه رفتیم برای 
اینکه بجنگیم. ســپاه را برای دفاع از کشور 
انتخاب کردیم. به همین خاطر پس از پایان 
جنگ با ســپاه خداحافظی کــردم و پس از 
عملیات مرصاد با درخواست سازمان تربیت 
بدنی مدیرکل تربیت بدنی کردستان شویم. 
اینکه گفته شــود نظامیان، ورزش کشــور 
را اداره می کنند درســت نیســت؛ کســی 

که ورزشی اســت و در نهاد نظامی فعالیت 
می کند را نبایــد از حضــور در ورزش منع 
کنیم. عمده نظامیانی که در ورزش حضور 
دارند از همین دست هســتند. در آن زمان 
صدام ادعا کرده بود که تا تهران خواهد آمد 
و به همین خاطر بســیاری از اهالی ورزش 
جذب سپاه شدند. پس از پایان جنگ هم در 
بخش های مختلف کشور از ظرفیت کسانی 
که در جنگ بودند اســتفاده شــد. در حال 
حاضر ما نیاز داریم که افراد در کشــور، سر 
جای خودشان باشند و کسانی که تخصصی 

ندارند مسئولیت  نپذیرند.

 شــما عملکــرد قابــل قبولی در 
فدراســیون والیبال داشتید؛ اما باید 
یک روزی جای خود را به فرد دیگری 
بدهید. فکر می کنید چه کسی بعد از 
شما ریاست این فدراسیون را بر عهده 

خواهد گرفت؟
به نظــر من یک جــوان تحصیلکــرده که 
سابقه ای در این حوزه داشته باشد می تواند 
رئیس فدراسیون والیبال شــود. البته تنها 
والیبالی بودنِ صرف یــا اینکه بگوییم فلان 
شخص ملی پوش بوده کافی نیست. ما برای 
ریاست فدراسیون نباید نگاه سطح پایینی 
داشته باشیم. باید مدیرانی انتخاب شوند که 
ضمن جوانی، توان مدیریتی بالایی داشته 

باشند.

 در والیبال ایران چنین مدیری وجود 
دارد؟

بله؛ در والیبــال ایران افرادی هســتند که 
صلاحیت ریاســت فدراســیون والیبال را 

دارند.

 نام می برید؟
نه؛ چون برای آن فرد مشکل ایجاد می شود.

)باخنده(

 در دوران مدیریتی شــما بازیکنان 
زیادی به تیم ملــی آمدند و رفتند. به 
نظر شما بهترین بازیکن تاریخ والیبال 

ایران چه کسی است؟
اجازه بدهید نام نبرم. همــه بازیکنانی که 
برای تیم ملــی بازی کردنــد زحمات زیاد 
کشیدند و اگر والیبال ایران جزو ۱۰ قدرت 
برتر دنیــا اســت و در نوجوانــان و جوانان 
قهرمان شــدیم به خاطر تــلاش بازیکنان 

زیادی است.

  اما نام بردن از بهترین بازیکن تاریخ 
والیبال ایران نظر شخصی شما است و 

ایرادی ندارد نام او را بگویید.
در بین بازیکنان اثرگذار و شــناخته شــده 
ســعید معروف هم عملکرد خوبی داشت و 
هم در پیشرفت والیبال ایران نقش داشت. 
بازیکنان دیگــری مثل محمد موســوی، 
عادل غلامی، شــهرام محمــودی، فرهاد 
قائمی و ... هم در ارتقای والیبال ایران سهیم 
بودند. می ترسم اســم بازیکنی را فراموش 
کنم؛ اما همه بازیکنان پیشــین و فعلی تیم 
ملی قابل احترام هســتند. چون به والیبال 
ایران خدمت کردند و نام کشــورمان را در 
والیبال دنیا پررنگ کردنــد. در دوره هایی 
بدون معروف و موسوی هم نتیجه گرفتیم. 
این یعنی اینکه پیروزی ها بــرای تیم بوده 
است. نکته مهم دیگر اینکه ممکن است در 
یک خانواده هم اختلاف نظر وجود داشــته 
باشــد و در تیم ملی هم گاهــی اوقات این 

اتفاق رخ داده است.

 چقدر موافق این موضوع هستید که 
نسل پیشــین تیم ملی والیبال، نسل 

طلایی بود؟
ما معدن طلا داریم و همه بازیکنانی که آنها 
را کشــف می کنیم و پرورش شان می دهیم 
تا به تیم ملی برســند طلا هســتند. امین 
اسماعیل نژاد از شهر ملکان تبدیل به ستاره 
شد؛ بازیکنی مثل محمد موسوی از دزفول 
آمد؛ ســعید معروف از ارومیه آمد و ستاره 
شــد. همه این بازیکنــان در معدن طلای 
ایران ستاره شدند. من اعتقاد ندارم که تنها 
به یک نسل، نســل طلایی گفته شود؛ چون 

همه نسل ها طلایی بودند.

 شما پیشــنهاد مدیرعاملی باشگاه 
پرسپولیس را هم داشتید.

در دو ســه مقطع مســئولان ورزش کشور 
علاقه مند بودنــد که من به پرســپولیس 
بروم و صحبت هایی هم شــد؛ اما من گفتم 
که نوع مدیریت من بــا مدیریت در فوتبال 
متفاوت اســت و علاقه مند بــه فعالیت در 
این حوزه نیســتم. فوتبال افرادی از جنس 
خودش را می خواهد. روحیات من با ریاست 
فدراســیون فوتبال و مدیریت باشگاه های 
پرسپولیس و استقلال سازگاری ندارد. من 
ترجیح می دهم در جایی باشــم که اثرگذار 
باشم. فوتبال جایی اســت که همه دوست 

دارند در آن دخالت کنند.



قم  رئیس شــعبه بیمه دانا در اســتان 
قــم گفت: بــا توجه بــه افزایــش 170 
درصدی فروش بیمه دانا در سال 1401 
نسبت به ســال گذشــته پیش بینی می 
شود این شــرکت بیمه در ســال جاری 
بتواند ســهم بالای 20 درصد پرتقوی را 
ازبین 23 شــرکت فعال در استان قم به 

خود اختصاص دهد.
 محســن کریمی با اشــاره به اینکه بیمه 
دانا در اســتان قــم جزء چهار شــرکت 
برتــر از نظر فــروش بین شــرکت های 
بیمه اســت، اظهــار کرد: این شــرکت 
درسال قبل موفق شــد بین شرکت های 
خصوصــی صنعت بیمه در اســتان قم به 
مقام دوم دســت یابد و ســهم خود را در 

بازار استان به 12 درصد افزایش دهد.
او بیان کرد: سهم بیمه دانا دراستان قم 13 
درصد پرتقوی این اســتان در سال 1400 
اســت که با توجه به افزایش 170 درصدی 
فروش بیمه دانا در ســال 1401 نسبت به 
سال گذشــته پیش بینی میشود بیمه دانا 
شعبه استان قم در سال جاری بتواند سهم 
بالای 20 درصد پرتقوی را از 23 شــرکت 
فعال در استان قم به خود اختصاص دهد و 
فاصله را با اولین شــرکت بیمه در استان به 

کمتر از 5 درصد برساند.
رئیس شــعبه بیمه دانا در استان قم بیان 
کرد: این شــرکت بیمه در بخش پوشش 
حوادث بالاترین فروش را در بین ســایر 
شــرکت های بیمه داشته اســت که این 

مهم با توجه به تجمیــع قرارداد حوادث 
تحصیلــی و رخ داده اســت کــه موجب 
شده اســت شــرکت بیمه دانا در استان 
قم بتواند بالاترین پوشــش بیمه شدگان 
را بین شــرکت خصوصی اســتان داشته 

باشد.
کریمی، تعــداد کارمنــدان بیمه دانا در 
اســتان قم را 24 نفرذکر کــرد و گفت : 
این شــرکت43 نماینده فعال در ســطح 
اســتان دارد که در مد سال 1401 تعداد 
93 هزار بیمه نامه بالغ بــر 110 میلیارد 
تومان خسارت به همشــهریان پرداخت 

کرده است.
اوموفقیت هایی که بیمه دانا در اســتان 
قم داشــته اســت را مورد توجه قرارداد 
و بیان کرد:پوشــش خوب بیمه تکمیلی 
اقشــار مختلف اســتان از جمله انجمن 
کامیــون داران، فرهنگیــان و همچنین 
پوشــش حوادث تحصیلی دانش آموزان 
اســتان که جمعیتی بیــش از 300 هزار 
نفــری را تشــکیل میدهند در اســتان 
قم برعهده بیمه دانا اســت کــه از جمله 
موفقیت های این شــرکت بیمه به شمار 

میرود.
* شهروندان نسبت به ترمیم بیمه 

نامه اتومبیل خود اقدام کنند
رئیس شــعبه بیمــه دانا در اســتان قم 
در بخــش دیگــری از ســخنان خویش 
با توصیــه ای مهم به شــهروندان گفت: 
قانونگذار براســاس تبصــره های ماده 8 

قانون بیمه اجباری خســارات وارد شده 
به شــخص ثالث در اثر حوادث ناشــی از 
وســایل نقلیه برای جبران خسارت های 
وارده به زیان دیدگان ناشی از تصادفات 
دســتورالعملی تهیه کرده اســت که در 
این دســتورالعمل ســقف تعهــد مقصر 
حادثه و شــرکت های بیمــه را به عنوان 
قائم مقام مقصر معــادل و متناظر با 50 
درصد ســقف تعهدات بدنی در هرســال 
اعلام کرده اســت.او با تفسیر این دستور 
العمل قانونــی بیان کرد: براین اســاس 
ســقف تعهــد مقصرین حوادث ناشــی 
از وســیله نقلیــه معــادل 400 میلیون 
تومان اســت یعنــی افرادی کــه دارای 
خودروهایی به ارزش ریالی بیش از مبلغ 
ذکر شده می باشــند در موقع تصادفات 
باید از بیمــه بدنه مربوط بــه خودروی 
خود اســتفاده کنند زیرا ســقف تعهدی 
که مقصر حادثه جبــران می کند متناظر 
با خودرویی اســت که ارزش آن معادل 

400 میلیون تومان است.
کریمی با ذکر مثالی به تبیین این مســئله 
پرداخت وبیان کــرد: در صورتی که حادثه 
ای رخ بدهــد و فقط چراغ خودرو آســیب 
ببیند شرکت بیمه فقط نسبت به پرداخت 
خسارت چراغ یک خودروی 400 میلیون 
تومانی متعهد اســت در حالــی که ممکن 
اســت چراغ خودروی زیان دیده چندین 

برابر ارزش چراغ 400 میلیونی باشد.
او با تاکید براینکه رســالت صنعت بیمه 

در جبران خسارت بازگشــت بیمه گذار 
در زیــان دیده بــه قبل از حادثــه برمی 
گردد، پیشنهادکرد: آن دسته از مالکانی 
که خودروی آنــان بیــش از مبلغ 400 
میلیــون تومــان ارزش دارد نســبت به 
خریداری بیمــه بدنه نســبت به جبران 

خسارت های ذکر شده اقدام کنند.
مدیــر شــعبه بیمه دانــا در اســتان قم 
همچنین باتوصیه به کســانی که دارای 
بیمه بدنه خودروهســتند،گفت: توصیه 
می شــود با توجه بــه ارزش روز افزون 
قیمت خــودرو بیمــه شــدگان در گام 
نخست نســبت به ترمیم ســرمایه و یا به 
اصصلاح به روز کــردن قیمت خودروی 
خود در بیمــه نامه اقدام کننــد. زیرا که 
پوشــش نوســان قیمــت در چارچوب 
های مختلفــی ارائه می شــود و در این 
راســتا لازم اســت که بیمه شــده با در 
دست داشــتن بیمه نامه خودروی خود 

به بیمه گذاری کــه از او بیمه خریداری 
کرده اســت مراجعه و اقدامات لازم را در 
این زمینه انجام دهد. این پوشش نوسان 
قیمت مــی تواند بــه هر بیمه شــده ای 
کمک کند که در زمان پرداخت خسارت 

بتواند به خسارت وارده خود دست یابد.
رئیس شــعبه بیمه دانا در استان قم اضافه 
کرد: همشــهریان برای اینکــه بتوانند از 
خدمات بیمه به صورت مطلوب اســتفاده 
کنند و بیمه بتواند پاســخگوی آنان باشد 
باید در زمــان خرید بیمــه نهایت دقت را 
انجام دهند و بیمه نامه را با تمام پوشــش 
های مورد درخواســتی خود از نمایندگان 
شرکت های بیمه خریداری کنند.با توجه 
به اینکه در اکثر رشــته های بیمه ای نرخ 
ها به سمت یکسان سازی در حرکت است 
دنبال خدمات بهتر از شرکت بیمه انتخابی 
باشــند زیرا که بیمه یک کالا نیست بلکه 

یک خدمت است.

مســابقات قــرآن کریم  اهواز - محمد مجدم
ویژه خواهران شهرســتان خرمشــهر بــه همت و 

میزبانی شرکت نفت و گاز اروندان برگزار شد.
مســابقات بزرگ قرآن کریم ویژه فعالان و نخبگان 
قرآنــی بانو شهرســتان خرمشــهر در ســاختمان 
شــماره دو این شــرکت، با حضور عبدالله عذاری 
اهــوازی مدیرعامل شــرکت نفــت و گاز اروندان، 
حجت الاسلام و المســلمین محمدجواد عادل پور 
امام جمعه شهرســتان خرمشــهر، حجت  الاسلام 
محمدحسن موســوی پور رئیس تبلیغات اسلامی 
شهرستان خرمشهر، سعید ســیاحی مدیر آموزش 
و پرورش این شــهر و جمعی از مدیران، کارکنان و 

بانوان شرکت کننده در این مسابقات برگزار شد.
در آیین آغاز بــکار این مســابقات عبدالله عذاری 
اهــوازی مدیرعامل شــرکت نفــت و گاز اروندان، 
ضمن خیر مقدم به شــرکت کننــدگان و مدعوین، 
با اشــاره به لزوم درک معاني و مفاهیم قرآن کریم 
و اهتمــام به ســیره قرآنــی در زندگي شــخصی 
و اجتماعــی، اظهــار داشــت: هــدف از برگزاري 
مســابقات قرآني صرفا ایجاد یک رقابــت مهارتی 
بین شــرکت کنندگان نبوده و مقصــود غایي انس 
با قــرآن کریم و گســترش و ترویج ایــن مفاهیم و 

معارف آسمانی در بین خانواده ها و جامعه است.
وی ابراز داشــت: همه داشــته های امروز خودمان 

را مدیون قرآن کریم هســتیم و اهتمام در مســیر 
فعالیت های قرآنی موضوعی اســت که توسط مقام 
معظم رهبری)مدظلــه العالی( بارهــا در بیانات و 
اشارات مختلف مورد تاکید و ســفارش قرار گرفته 

است.
مدیرعامل شــرکت نفت و گاز ارونــدان ادامه داد: 
بی شک معجزه ای که سالیان ســال است از سوی 
خداوند پا بر جا اســت، همین کلام وحی است و در 
این روزها که دل مســلمانان جهان از هتک حرمت 
به این ساحت مقدس در حمایت دولتهای دروغگو 
و خبیــث اروپایی رنجیده اســت، به ایــن صحیفه 
آســمانی پناه می بریم و امیدواریم با مانوس شدن 
جوانان با مفاهیم و معانــی قرآنی بیش از پیش دل 

ها روشن و آگاهی ها بصیر شوند.
در ادامه مراســم امام جمعه شهرســتان خرمشهر 
ضمن اشــاره به ایام روحانی ماه مبــارک رجب به 
ویژه آســتانه میلاد فرخنده امیرالمومنین علی)ع( 
و ایام الله دهه فجــر، اظهار داشــت: از مدیرعامل 
شــرکت نفت و گاز اروندان و همــکاران و مدیران 
فرهنگی ، پایگاه بســیج و مســئول دارالقرآن این 
شرکت و اســاتید محترمی که همیشه زینت بخش 
و زمینه ســاز فعالیت هــای قرآنی در شهرســتان 

خرمشهر هستند تقدیر و تشکر می کنم.
حجت الاسلام و المســلمین عادل پور شرط توجه 

خداوند به انســان را شکر نعمت دانســته و افزود: 
شــرط عبودیت تنها قرائــت قرآن نیســت و بلکه 
اجتناب از طاغوت و شــرک اســت، چــرا که ما در 
برابر قــرآن مســئولیم و نعمت بــزرگ جمهوری 
اســلامی از توجه به قرآن کریم و عمــل به مفاهیم 

آن است.
در ادامه ســعید ســیاحی مدیر آموزش و پرورش 
شهرســتان خرمشــهر ضمــن تقدیر و تشــکر از 
مدیرعامل و رئیس روابــط عمومی ، رئیس خدمات 
و فرمانــده پایگاه شــرکت نفــت و گاز اروندان در 
خصــوص حمایت های مــادی و معنــوی خود به 
مجموعــه آموزش و پرورش گفــت: یکی از وظایف 
مهم آموزش و پرورش در ســند تحــول بنیادین، 
رســاندن دانش آموزان به مراحــل عالیه از حیات 
طیبه اســت، که در راس این نوع تعلیــم و تربیت 

توجه به امور عقیدتی، عبــادی و اخلاقی قرار دارد 
که بنیان و پایه آنان بی شک مفاهیم قرآنی است.

گفتنی اســت در ابتدای مراســم علی حسن زاده 
مســئول دارالقرآن شــرکت نفت و گاز اروندان با 
اشــاره به حمایــت های همــه جانبــه مدیرعامل 
شــرکت نفت و گاز اروندان، از حضور ایشان و امام 
جمعه شهرســتان خرمشهر و دیگر مســئولین در 
آیین آغــاز بکار این مســابقات قدردانــی کرد و به 
تشــریح اقدامات انجام شــده دارالقرآن شــرکت 
نفت و گاز اروندان پرداخت و گفت: هفته گذشــته 
مرحله مقدماتــی هفتمین دوره مســابقات قرآن 
کریم با حضور پرشــور کارکنان و فرزندانشــان را 
برگــزار گردید و خوشــبختانه هر ســاله قاریان ما 
موفق به کســب افتخارات و مقام هــای برتر قرآنی 

در سطح شرکت ملی نفت و وزارت نفت شده اند.

 به همت شركت نفت و گاز اروندان؛

 مسابقات بزرگ قرآن كریم بانوان خرمشهر برگزارشد

البرز-مظفری    شــهردار کرج از تولید 138 
هزار تن آســفالت گرم از ابتدای سال تا پایان دی 

ماه خبر داد.
مهرداد کیانــی در جمع خبرنــگاران اظهار کرد: 
این میزان آسفالت گرم در دو شــیفت کاری و به 
صورت میانگین در هر شــیفت به میزان 582 تن 

آسفالت تولید شده است.
وی اضافه کرد: از این میزان آســفالت تولید شده 
94 هزار و 229 تن به صــورت مکانیزه و 33 هزار 
و 23۶ تن به صورت دســتی به منظور لکه گیری 
در ســطح مناطق ده گانه شــهر کرج توزیع شده 

است.
شــهردار کرج عنوان کرد: بر اساس تفاهم نامه ای 
که با اداره بســیج ســازندگی ســپاه امام حسن 
مجتبی )ع( و اداره کل نوســازی مدارس استان 
البرز صــورت گرفته اســت، کارخانه آســفالت 
ســازمان عمران و بازآفرینی در ازای دریافت قیر 
رایگان از سوی این نهادها، ســه هزار و 258 تن 
آســفالت به اداره کل بســیج ســازندگی و هفت 

هزار و 424 تن آســفالت به اداره کل نوســازی 
مدارس استان البرز تحویل داده است.

وی خاطر نشــان کرد: هشــت هــزار و 122 تن 
آســفالت بازیافتی تا پایان دی مــاه در مجموعه 
عمــران  ســازمان  کارخانجــات  و  تولیــدات 
بازآفرینــی فضاهای شــهری تولید شــده که در 
تولید این نوع آســفالت هزار و 202 تن تراشــه 
آســفالت بازیافت و به چرخه مصرف بازگشــته 

است.
به گفته شــهردار کرج بودجه پیشــنهادی سال 
1402 ســازمان عمــران و بازآفرینی شــهری 
شــهرداری کرج برای پروژه خدمات مهندســی، 
خرید مصالح و تولید آســفالت )قیر، شن و ماسه، 
قیــر پلیمری، ســوخت و... ( 200 میلیارد تومان 
و برای پروژه تــراش، قیرپاشــی، حمل و پخش، 
لکه گیری مکانیزه، آســفالت و آســفالت ســطح 
شــهر به صورت برآورد کل 50 میلیــارد تومان 
بوده که تقدیم شــورای اسلامی شــهر کرج شده 

است.

بوشهر- رضا حیدری مدیر کل صنعت،معدن 
و تجارت استان بوشــهر گفت : سهم صنعت، معدن 
و تجارت از دور نخست ســفر هیات دولت به استان 
بوشــهر هشــت مصوبه بود که از این تعــداد پنج 
مصوبه به صورت 100 درصد اجرایی و ســه مصوبه 

در دست اجرا هستند.
مهــدی صفــوی در نشســت خبری بــا اصحاب 
رســانه با تاکید بر نقش مصوبه های ســفر هیات 
دولت در توســعه صنعتی استان بوشــهر افزود: 
با تامین مالــی و تزریق اعتبــارات صورت گرفته 
به واحدهــای صنعتی؛ ایــن واحدها یــا به بهره 
برداری رســیده و یا با تامین ســرمایه در گردش 
امــکان و زمینه اجرای طرح های توســعه ای آنها 

فراهم شد.
وی ادامــه داد: برخــی از این مصوبه ها شــامل 
حمایت های قانونی و مقرراتی بــود که با اتفاقات 
رخ داده موجب توســعه صادرات و تقویت حوزه 

تولید شده است.
صفوی پیگیری برای تامیــن اعتبار 170 میلیون 

دلار از محل صندوق توســعه ملــی برای اجرای 
طرح پتروشــیمی دنــا در عســلویه، اختصاص 
200 میلیارد تومــان به منظور ایجــاد و تکمیل 
زیرســاخت های داخــل منطقه ویــژه اقتصادی 
شــمال این اســتان، تامین مالی به مبلغ یکهزار 
و 500 میلیارد تومان بصورت ســندیکایی برای 
فعال کــردن واحد پلی اســتر آریان بوشــهر از 

جمله این مصوبه ها است.
وی اضافه کــرد: همچنین پیگیری بــرای انتقال 
بخشــی از منابع شــرکت های دولتــی و گردش 
حاصــل از منابــع آنهــا در راســتای افزایــش 
تســهیلات بانکی بــرای رونق تولید در اســتان، 
سرمایه گذاری مســتقیم یا مشــارکتی با بخش 
خصوصی در شهرســتان های دارای نرخ بیکاری 
بالا، تامیــن مالــی و پرداخت تســهیلات برای 
تامین مواد اولیــه، تکمیل و راه اندازی طرح های 
اولویــت دار اســتان از جمله دیگــر مصوبه های 
صنعتــی دور اول ســفر هیات دولت به اســتان 

بوشهر است.

البرز بوشهر

ج تولید ۱۳۸ هزار تن آسفالت در كارخانه آسفالت كر اجرای كامل 5مصوبه سفر هیات دولت در بخش صمت بوشهر

رئیس شعبه بیمه دانا در استان اعلام كرد؛

پیش بینی سهم بالای 20 درصد پرتفوی بیمه دانا در میان 23 شركت بیمه قم
استاندار:

واگذاری مدیریت سبد انرژی به استان، مطالبه 
اصفهان در سطح ملی است

اصفهان-مریم مومنی  دکتر مرتضوی در نشســت شــورای 
گفتگوی دولت و بخش خصوصی خواســتار واگذاری مدیریت سبد 
انرژی به استان شد و گفت: این موضوع در شــورای گفتگوی ملی 
نیز دنبال شــود تا بتوانیم به درســتی مصرف انــرژی را مدیریت 

. کنیم
 یکصدوبیســت وسومین جلســه شــورای گفتگوی دولت و بخش 
خصوصی اســتان در خصوص محدودیت های جریــان گاز صنایع 
در اصفهــان و تدابیــر صــورت گرفته در ایــن زمینه و بررســی 

مشکلات جایگاه داران سوخت برگزار شد.
در این نشســت دکتر ســیدرضا مرتضــوی اســتاندار اصفهان با 
اســتناد به ماده 25 قانــون بهبود مســتمر محیط کســب و کار، 
بیان کــرد: ضروری اســت حداقل 24 ســاعت قبــل از قطع گاز، 
برق و آب واحد هــای تولیــدی و صنعتی به مدیــران این واحدها 
اطلاع رسانی گســترده و صحیح شــود؛ اینگونه از ایجاد خسارات 

تحمیلی جلوگیری کرده و خســارت ها به حداقل خواهند رسید.
دکتر مرتضوی با اشــاره به این که بســیاری از کمبودهای کنونی 
کشور ناشی از عدم سرمایه گذاری سال  های گذشته در حوزه های 
زیرســاختی اســت، عنوان کرد: بایســتی اقداماتی برای رساندن 
تراز انرژی کشور به نقطه ای قابل اتکا انجام شــود که خوشبختانه 

این امر در حال پیگیری است.
وی کلنگ زنی و آغاز عملیــات اجرایی ســاخت و بهره برداری از 
یکهزار مگاوات انرژی پاک در اســتان را که طی روزهای گذشــته 
انجام شــد یکی از اقدامات توسعه زیرســاخت در کشور دانست و 
اظهار کرد: عــلاوه بر اقدامات و انجام عملیات هــای تولید و تأمین 
انرژی که درکشــور دنبال می شــود مدیریت مصرف نیز موضوع 

مهمی است که بایستی مورد توجه قرار بگیرد.
اســتاندار اصفهان ادامه داد: تا پیش از اصــلاح قوانین و مقررات 
مربوطه، لازم اســت شــوراهای مختلــف اســتانی در حوزه های 
ساخت و ساز مســکن، با مقررات محلی، مســائل را مدیریت کرده 

تا بتوان از انرژی، بیشتر در بخش تولید و صنعت استفاده کرد.
دکتر مرتضــوی تصریح کــرد: علیرغــم اینکه هیــچ صنعتگری 
خواستار متوقف شــدن چرخه تولید خود نیســت، قطع انرژی به 
صورت آگاهانه از بروز خســارات و هزینه هــای اضافی جلوگیری 
خواهد کــرد و باید الــزام برنامه ریــزی در این زمینه بــه تمامی 

دستگاه های خدمات رسان ابلاغ شود. 

وگاه سبلان اردبیل تداوم سوخت رسانی به نیر
اردبیل-افســون جبارزاده  ســید حجت مدنی مدیر منطقه 
اردبیل از تداوم ســوخت رســانی به نیروگاه ســبلان اردبیل خبر 
داد، گفــت: برنامه ریزی هــای لازم جهت تامین ذخیره ســوخت 
دوم نیروگاه ســبلان اردبیل انجام شــده اســت و در صورت ثبت 
بموقع درخواست ها، ارســال فرآورده بدون کمبود و محدودیت به 

نیروگاه مزبور ارسال می شود.
ســیدحجت مدنی مدیر منطقه اردبیل از تداوم ســوخت رسانی به 
نیروگاه ســبلان اردبیل خبر داد، افزود: به منظور تأمین ســوخت 
ذخیره دوم نیروگاه  ســبلان اردبیل، نزدیک بــه 20۶ میلیون لیتر 

سوخت مابع به نیروگاه  مزبور ارسال شده است.
مدیر منطقــه درباره نفتگاز بخــش غیر نیروگاهــی گفت: مصرف 
نفتــگاز در این بخش در بازه زمانی اشــاره شــده نزدیک به 300 
میلیون لیتر بوده که با آنالیز و مقایســه با مدت مشابه سال قبل ۶ 

درصد افزایش داشته است.
مدنی با تاکید بر ضرورت مصرف بهینه ســوخت در بخش خانگی، 
گفت: منظــور از مصــرف بهینه کم مصــرف کردن نیســت، بلکه 
درســت مصرف کردن اســت و به همین دلیل اگر شهروندان فقط 
10 درصد در مصرف انرژی صرفه جویی داشــته باشــند، برق هیچ 

خانه و کارخانه ای قطع نمی شود.
وی ضمــن تاکید بر ذخیره ســازی ســوخت دوم افــزود: قبل از 
شــروع فصل پاییز به همــه مصرف کنندگان توصیــه می کنیم که 
ســوخت دوم را ذخیره ســازی کنند و در مورد نیــروگاه نیز این 
اتفاق می افتد، چون معمولا به دلیل عــدم صرفه جویی در مصرف 

زمستانی، دچار افت فشار گاز می شویم.

معاون آموزش و پرورش اردبیل :
بیش از ۲ هزار معلم اردبیلی گواهی صلاحیت 

حرفه ای دریافت كردند
اردبیل-افســون جبارزاده  معاون آمــوزش ابتدایی اداره کل 
آموزش و پرورش استان اردبیل گفت: بیش از 2 هزار معلم اردبیلی در 

پایان طرح شهید همت گواهی صلاحیت حرفه ای دریافت کردند.
 وحید خدابنده در مراســم اختتامیه دوره آموزشــی مربی-راهبران 
طرح شهید همت با بیان اینکه طرح شهید همت ذیل قرارگاه جهادی 
عدالت آموزشی تشکیل شــده اســت، اظهار کرد: این طرح با هدف 
ایجاد وضعیت مطلوب در شــاخص های ملی، مخصوصاً تکرار پایه در 
اول ابتدایی برگزار شــد که 2 هزار و 92۶ نفر معلــم اردبیلی در پایان 

طرح شهید همت گواهی صلاحیت حرفه ای دریافت کردند.
وی افزود: در طرح شــهید همت هر مربی-راهبر با تحت پوشــش 
قرار دادن حداکثر 10 نفر از معلمان به موازات برنامه های اســتان 
در راستای توسعه عدالت آموزشــی، عدالت رفتاری و به روزآوری 

اطلاعات معلمان حرکت می کنند.
معاون آموزش ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش اســتان اردبیل 
با اشاره به ورود نیروهای آموزشی از سیســتمی خارج از دانشگاه 
فرهنگیان و کمرنگ شــدن اثربخشــی آموزش خاطرنشان کرد: با 
اجرای طرح شــهید همت می توان مشــکلات آموزشــی را مرتفع 

کرده و گامی رو به جلو در راستای اهداف آموزشی برداشت.
خدابنده با بیان اینکه ارتقــای دانش حرفه ای معلم جزو ضرورت های 
آموزش در مــدارس اســت، افــزود: با طرح شــهید همــت نوعی 
فرهنگ سازی و ســوادآموزی اعم از معلم و دانش آموز خواهیم داشت 
که مسیر خود ارتقایی، آموزش و مشــارکت، آموزش مهارت محور و 

تربیت هنجارمند دانش آموزان را هموارتر خواهد کرد.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران

صفحه 7
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه  شنبه    11 بهمن      1401    شماره 1257

خوزستان



صفحه 8
سه شنبه      11 بهمن 14۰1    شماره 1۲۵۷

سرمایه
روزنامه اقتصادی صبح ایران

www . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

kharidaar.ir@gmail.com

معاون بانک مرکزی خبر داد

بررسی افزایش کارمزد خدمات بانکی

خریدار  معاون فناوری های نوین بانک مرکزی 
با اشــاره به اینکه افزایش کارمزد خدمات بانکی 
مانند سنوات اخیر در شــورای مربوطه بررسی و 
درباره آن تصمیم گیری خواهد شد، گفت: از سال 
آینده ارائه تسهیلات خرد به مردم مجازی خواهد 

شد.
مهران محرمیان در پاســخ به سوالی درباره اینکه 
آیا کارمزد خدمات بانکی در ســال آینده افزایش 
خواهد یافت یــا خیر؟ اظهار کرد: این مســئله بر 
اســاس مقررات مربوطه هر ســال ایــن موضوع 
بررسی می شود و امسال هم مانند سال های دیگر 
به شــورای مورد نظر خواهد رفت و در این رابطه 

تصمیم گیری خواهد شد.
وی افزود: البته آخرین باری کــه خدمات بانکی 
مانند کارمزد تراکنش هــای بانکی و نقل و انتقال 
پول افزایش یافت حدود ۲۰ درصد بود که در آذر 

ماه سال ۱۳۹۹ بود.

اعطای تسهیلات خرد مجازی می شود
معاون فناوری های نوین بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران اعلام کرد: در زمینه برخی خدمات 

بانکی مانند دسترسی به تســهیلات خرد شاید 
هنوز زیرساخت های لازم به وجود نیامده است. به 
همین دلیل به صورت خاص مسئله اعتبارسنجی 
را به عنوان پروژه اولویت دار مد نظر ما قرار داده ایم 
و درصددیم تا در ماه های باقیمانده امسال و البته 
ماه های ابتدایی سال آینده روی آن تمرکز کنیم. 
اگر اعتبارســنجی به بهره برداری برســد مسلما 

تاثیر بسزایی در این زمینه خواهد داشت.
محرمیان درباره اینکه پرداخت تســهیلات خرد 
به صورت مجازی در برخی بانک ها با مشــکلات 
بسیاری مواجه بوده و دریافت تسهیلات به صورت 
حضوری بــه مراتب راحت تر از آن اســت، گفت: 
البته مشــکلاتی در این زمینه وجود دارد و زمانی 
حل می شود که  اعتبارسنجی به صورت متمرکز و 
از طریق بانک مرکزی و پایگاه داده اعتبارسنجی 
انجام شــود. به نظر می رسد اتفاق بسیار خوبی در 

سال آینده در این زمینه می افتد.
وی با اشــاره به نقش فناوری هــای نوین در ارائه 
خدمات بانکــی به مــردم گفت: در ایــن زمینه 
شمولیت مالی در سیســتم بانکی در ایران برای 
افراد بالای ۱۵ ســال در حدود ۹۳.۵ درصد بوده 

و جزو کشورهای پیشرو هســتیم. به  عنوان مثال 
این آمار در آمریکا حدود ۹۲.۵ تا ۹۳ درصد است 
و برخی کشــورهای اروپایی هم در این رنج قرار 
دارند که بعضــی از آن ها بالاتر یــا و برخی دیگر 

پایین تر از این عدد هستند.
معاون فناوری هــای نوین بانــک مرکزی اضافه 
کرد: البته در منطقه رتبه نخســت را از این حیث 
داریم. بــه این معنی کــه هیچ کشــوری از نظر 
خدمات بانکی الکترونیکی بالاتر از ما نیســت و از 
سوی دیگر سابقه خوبی در این زمینه داریم. چرا 
برخی از کشــورها که طی سال های اخیر در حال 
پیشرفت در این زمینه هستند به تازگی به اعداد  
۷۰ تا ۸۰ درصد رســیده اند. اما ایران طی سالیان 

گذشته همواره روی ۹۳ درصد بوده  است.
وی ادامه داد: مهمترین اتفاقــی که رخ داده، این 
است که در سال ۱۳۹۸ و با شــیوع و همه گیری 
ویروس کرونا، بدون اینکه اتفاق خاصی رخ دهد، 
عملا اسکناس از جیب مردم حذف شد. یعنی در 
آن ایام هیچ مشکلی مانند اختلال در سامانه های 
بانکی و... ناشــی از افزایــش ناگهانی تراکنش ها 

نداشتیم.

نفت

 اداره اطلاعــات انــرژی آمریکا، 
متوسط تولید نفت ایران در سال 
میلادی گذشته را ۲.۵۴ میلیون 
بشــکه در روز اعلام کــرد.  تولید 
نفت ایران در ســال پیــش از آن 
۲.۴ میلیون بشــکه در روز اعلام 
شده بود که بر این اساس در سال 
۲۰۲۲ کل تولید نفت ایران ۱۴۰ 
هزار بشکه در روز نسبت به سال 

قبل از آن افزایش داشته است.
 اداره اطلاعات انــرژی آمریکا در 

گزارشی موســوم به چشم انداز 
کوتاه مدت انرژی جهان از تولید 
۲ میلیون و ۵۸۰ هزار بشــکه ای 
نفت خــام ایــران در آخرین ماه 

سال ۲۰۲۲ خبر داده است.
تولید نفــت ایران در دســامبر 
۲۰۲۲ بــا افزایــش ۲۰ هــزار 
بشکه ای نســبت به ماه قبل از آن 
و با افزایش ۱۳۰ هزار بشــکه ای 
نسبت به مدت مشــابه سال قبل 

از آن مواجه شده است.

ایران در نوامبر سال ۲۰۲۲ بیش 
از ۲ میلیون و ۵۶۰ هزار بشکه در 
روز و در دسامبر ۲۰۲۱ افزون بر 
۲ میلیون و ۴۵۰ هزار بشــکه در 

روز نفت تولید کرده بود.
بر اساس این گزارش، تولید نفت 
اوپک در دســامبر ۲۰۲۲ حدود 
۲۸ میلیون و ۹۳۰ هزار بشــکه 
در روز بوده که این رقم نسبت به 
ماه قبل، روزانه ۱۹۰ هزار بشکه 

افزایش داشته است.

تولید نفت عربســتان، نیجریه، 
لیبی، عراق و آنگولا در دســامبر 
۲۰۲۲ افزایش و تولید نفت گابن 
و کویت کاهش یافته است. تولید 
نفت الجزایــر، کنگــو، امارات، 
ونزوئــلا و گینــه نیــز تغییری 
نداشــته اســت.اداره اطلاعات 
انرژی آمریکا همچنین متوسط 
تولید نفت ایران در سال میلادی 
گذشته را ۲ میلیون و ۵۴۰ هزار 

بشکه در روز اعلام کرده است. 

وزانه ۱۴۰ هزار بشکه ای تولید نفت ایران در سال گذشته میلادی افزایش ر

رشد ۲۰۰ درصدی پرداخت وام قرض الحسنه 
ازدواج توسط بانک سینا نسبت به سال قبل

پرداخــت وام قرض الحســنه ازدواج بــه متقاضیان در بانک ســینا تا 
پایان دی ماه ســال جاری از رشد ۲۰۰ درصدی نســبت به سال قبل 
برخوردار شده اســت.به گزارش روابط عمومی بانک ســینا، این بانک 
همراســتا با نظام بانکی در حمایت از بخش  های مختلف جامعه و عمل 
به مسئولیت های اجتماعی تا پایان دی ماه سال جاری تعداد چهار هزار 
و ۱۸۲ فقره وام قرض الحســنه ازدواج به ارزش بیش از پنج هزار و ۷۵۰ 
میلیارد ریال پرداخت کرده است که نســبت به مدت مشابه سال قبل، 
رشد ۲۰۰ درصدی را تجربه کرده اســت.این بانک همچنین علاوه بر 
پرداخت تســهیلات قرض الحســنه در زمینه های مختلف اقتصاد، به 
منظور حمایت ازمســتاجران تا پایان دی ماه ســال جاری شش هزار و 
۹۹۵ فقره وام به ارزشی بالغ بر ســه هزار و ۹۵۰ میلیارد ریال به صورت 

ودیعه مسکن به افراد فاقد مسکن پرداخت کرد.
پرداخت وام های تکلیفی و قرض الحسنه بانک سینا برای رفع مشکلات 
خانواده ها و بهبود وضعیت معیشــت آنها همچنان ادامه داشته و برای 
تحقق اهداف مورد نظــر، این بانک تــا پایان دی ماه ســال جاری در 
مجموع با پرداخت بیش از ۱۷ هزار و صد و ســی ویک فقره تســهیلات 
تکلیفی به ارزش بالغ بر ۱۳ هزار و ســیصدو هشــتاد میلیــارد ریال از 
اقشــار مختلف مردم در زمینه هــای ازدواج، فرزندآوری، تســهیلات 

قرض الحسنه کمیته امداد و سازمان بهزیستی حمایت کرده است.

امکان وکالتی کردن حساب های بانک ملی ایران 
ebgo در سامانه

امکان ثبت حســاب وکالتی از طریــق کارگزاری بانک ملــی ایران در 
سامانه ebgo)سامانه جامع مدیریت ســفارش های کارگزاری( فراهم 
شد.به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران ،  همه اشخاص  می توانند 
با ورود به سایت ebgo )سامانه جامع مدیریت سفارش های کارگزاری( 
ورود به بخش کارگزاری های فعال ، انتخاب کارگزاری بانک ملی ایران 
و ثبت نام در این کارگزاری حساب ملی خود را به عنوان حساب وکالتی 

به بورس کالا معرفی نمایند.

بانک قرض الحسنه مهر ایران اصلی ترین نهاد 
متولی قرض الحسنه کشور است

معاون امور بانکی، بیمه و شــرکت های دولتی 
وزارت امور اقتصــادی و دارایــی گفت: بانک 
قرض الحســنه مهر ایران به عنوان اصلی ترین 
نهــاد متولی قرض الحســنه در کشــور نقش 
به سزایی در گره گشایی از مشکلات اقتصادی 

مردم دارد.
»ســید عباس حســینی« معاون امور بانکی، 
بیمه و شرکت های دولتی وزارت اقتصاد در جریان بازدید از میز خدمت 
بانک قرض الحســنه مهر ایران مســتقر در اداره کل امــور اقتصادی 
و دارایی اســتان یزد، ضمن ســتایش از عملکرد و همراهی بانک های 
قرض الحسنه اظهار داشــت: بانک قرض الحســنه مهر ایران به عنوان 
اصلی ترین نهاد متولی قرض الحسنه در کشور بوده و نقش به سزایی در 
گره گشایی از مشکلات مردم در حوزه های مختلف اقتصادی دارد.وی 
افزود: بانک قرض الحســنه مهر ایران همواره به عنوان بازوی اجرایی در 
جهت نهادینه نمودن فرهنگ قرض الحسنه در کشور و استقرار عدالت 
اجتماعی در جامعه کنار مجموعه دولت بوده اســت.»امیر حسینی« 
مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در اســتان یزد نیز در جریان 
بازدید معاون امور بانکی، بیمه و شــرکت های دولتی وزارت اقتصاد از 
میز ارتباطات مردمی بانک قرض الحســنه مهر ایران با اشاره به برپایی 
میز خدمت همزمان با سفر ریاســت جمهوری به استان یزد گفت: میز 
خدمت و ارتباطات مردمی مورد استقبال گسترده مردم استان یزد قرار 
گرفت.وی ضمن تشــریح خدمات ارائه شده توسط بانک قرض الحسنه 
مهر در اســتان یزد بیان کرد: هــدف از برپایی میز خدمــت در بانک 

برقراری ارتباط مستقیم با مردم و ارتقای کیفی ارائه خدمات است.
مدیر شــعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در اســتان یزد تصریح کرد: 
حضور کارکنان بانک در میز خدمت، فرصتی اســت کــه مردم بتوانند 
مطالبات خود را درخواســت و برای رفع نیازهای خود از بانک پیگیری 
و چاره جویی کنند.حســینی ضمن ارائه دســتاوردهای ارزنده بانک 
قرض الحسنه مهر ایران به عنوان اولین و بزرگترین بانک قرض الحسنه 
کشور به معرفی طرح کالاکارت به منظور خرید اقساطی کالا یا دریافت 
خدمات در راســتای حمایت از رونق تولید و اشــتغالزایی و همچنین 

افزایش قدرت خرید مردم کشور پرداخت.

وز پدر با کارت هدیه موسسه  استقبال از ر
اعتباری ملل

 با کارت هدیه موسســه اعتباری ملل به اســتقبال میلاد امام علی)ع( 
و روز پدر برویمبه گزارش موسســه اعتباری ملل: این موسســه طبق 
ضوابط  بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران نســبت به صدورانواع 
کارت هدیه به مناســبت ها و با مبالغ مختلف اقدام مــی نماید، که به 
مناسبت روز ولادت مولی الموحدین امام علی)ع( و روز پدر انواع کارت 

های هدیه را به سفارش متقاضیان با متن و طرح دلخواه صادر می کند.
 این گزارش می افزاید: دارندگان این کارت می توانند از کلیه پایانه های 

فروشگاهی نسبت به خرید کالا و خدمات اقدام نمایند.

بانک
 کاهش ۲۵ تا ۷۵ درصدی حجم آب ۲۰ سد مهم

زنگ خطر منابع آبی کشور به صدا درآمد
ســمیرا ربیع  حجم موجودی آب ۲۰ ســد مهم برای مصارف شرب 
و کشاورزی کشــور از ابتدای ســال آبی جاری )اول مهرماه( تا ابتدای 
بهمن ماه نسبت به مدت مشــابه سال گذشــته، بین ۲۵ تا ۷۵ درصد 

کاهش داشته است و تنها یک سد کاهشی بیش از ۷۵ درصد را دارد.
 گرچه وضعیت بارشی کمی بهتر شده اســت، با این  حال هنوز اثر این 
بارش ها در وضعیت ذخایر ســدها نمایان نشــده و در مجموع میزان 
ورودی آب به سدها با کاهش ۲۱ درصدی همراه است. علاوه  بر آن ۲۰ 
سد از مجموع سدهای مهم شرب و کشاورزی از ابتدای سال آبی جاری 
تا ۸ بهمن ماه هرکدام با کاهشی از ۲۵ تا ۷۵ درصد روبه رو شده اند و یک 

سد نیز کاهشی بیش از ۷۵ درصد را تجربه کرده است.
بر اســاس تازه ترین گزارش دفتــر اطلاعات و داده های آب شــرکت 
مدیریت منابع آب ایران، چاه نیمه های سیستان و بلوچستان از ابتدای 
ســال آبی جاری تا ۸ بهمن ماه ۱۳۱ میلیــون مترمکعب موجودی آب 
دارند که در مقایســه با مدت مشابه پارســال ۵۶ درصد کاهش دارد. 

میزان پرشدگی چاه نیمه ها به ۹ درصد رسیده است.
همچنین در این مدت، ســد ســاوه در اســتان مرکزی با ۴۹ میلیون 
مترمکعب حجم مخزن ۵۶ درصد کاهش نســبت به پارســال دارد و 
درصد پرشدگی آن نیز ۱۸ درصد اســت.بر پایه این گزارش، سد شهید 
رجایی مازنــدران ۳۴ میلیــون مترمکعب موجــودی آب دارد که در 
مقایسه با مدت مشــابه پارســال ۵۶ درصد کاهش دارد که به معنای 
۲۱ درصد پرشدگی است.سد شــمیل و نیان در استان هرمزگان با ۴۵ 
میلیون مترمکعب موجودی آب با کاهش ۵۵ درصدی نسبت به مدت 
مشابه پارسال روبه رو شده اســت و درصد پرشدگی کنونی این سد ۴۵ 
درصد اســت.در مدت یاد شده، ســد تهم زنجان موجودی ۱۳ میلیون 
مترمکعب آب را ثبت کرده است که در مقایســه با زمان مشابه در سال 
آبی گذشته ۵۵ درصد کاهش نشــان می دهد. میزان پرشدگی این سد 
هم ۱۵ درصد است.سد نهرین در خراســان جنوبی از ابتدای سال آبی 
جاری تا ۸ بهمن ماه یک میلیون مترمکعــب حجم موجود آب دارد که 
در مقایسه با مدت مشابه پارســال ۵۵ درصد کاهش یافته است. درصد 

پرشدگی فعلی این سد ۱۳ درصد است.
سد شــهر بیجار گیلان نیز ۴۶ میلیون مترمکعب آب دارد که نسبت به 
مدت مشابه پارسال ۵۳ درصد کاهش یافته که درصد پرشدگی این سد 
هم ۴۴ درصد است.ســد طرق در خراســان رضوی از ابتدای سال آبی 
جاری تا ۸ بهمن ماه هفت میلیــون مترمکعب موجودی آب دارد که در 
مقایسه با مدت مشابه پارسال ۴۷ درصد کاهش نشان می دهد و درصد 
پرشدگی آن نیز اکنون ۲۲ درصد است.ســد دوستی خراسان رضوی 
هم ۱۹۰ میلیون مترمکعب آب دارد که نســبت به مدت مشابه پارسال 

۴۶ درصد کاهش دارد و درصد پرشدگی آن ۱۶ درصد است.
موجودی آب در مخزن سد تنگوئیه ســیرجان کرمان در حالی به رقم 
هشــت میلیون مترمکعب رسیده اســت که این میزان نسبت به مدت 
مشابه پارســال ۴۴ درصد کاهش دارد. درصد پرشدگی فعلی این سد 
هم ۲۱ درصد است.سد اکباتان و آبشــینه همدان گرچه اندکی بهبود 
وضعیت پیدا کرده، اما همچنــان از وضعیت اســفناکی برخوردارند، 
به طوری که موجــودی فعلی آب آن یک میلیون مترمکعب اســت که 
در مقایسه با مدت مشابه پارسال کاهش ۴۳ درصدی را نشان می دهد. 
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مدت مشابه پارســال دارد.موجودی آب در ســد کرخه ۸۰۱ میلیون 
مترمکعب است که در مقایسه با مدت مشابه پارسال ۳۷ درصد کاهش 

را نشان می دهد. 

انرژی  روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:

 امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک ۱۴۶، واحد ۶
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای 
خرید به شماره ۱۴۰۱۱۲۴ 

شرکت آب وفاضلاب استان ایلام

شرکت آب وفاضلاب استان ایلام در نظر دارد اقلام با مشخصات ذیل را از طریق مناقصه عمومی خریداری نماید لذا از تامین کنندگان 
وتولید کنندگان واجد شرایط دعوت بعمل می آید جهت دریافت اسناد و شرکت در مناقصه وارائه پیشنهاد قیمت به سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت)ستاد(به آدرس setadiran.ir مراجعه نماید . جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن ۷-۰۸۴۳۲۲۳۰۱۲۰داخلی 

۲۲۲امور بازرگانی تماس حاصل فرمایید. درضمن مبالغ تضمین براساس آئین نامه تضمین معاملات دولتی می باشد. 
تذکر:پرداخت هزینه آگهی های مناقصه به عهده برنده می باشد.

مبلغ تضمین )ریال(مدت پیمان عنوان مناقصه – شهرستان محل اجراشماره

1401124
تجدید تهیه بارگیری حمل و تخلیه بخشی از تجهیزات الکترومکانیکال تصفیه خانه 
مخزن 1000 متر مکعبی و ایستگاه پمپاژ شماره 3 شهر ملکشاهی شماره مناقصه 

1401124 مناقصه بار 
 42/452/150/000

تذکر:لازم بذکر است کلیه مراحل مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا پیشنهاد قیمت وبازگشایی پاکات از طریق سامانه ستاد انجام می 
گیرد وفقط ارائه اصل ضمانت نامه)پاکت الف(علاوه بر بارگذاری درسامانه ستاد بصورت فیزیکی به دبیرخانه حراست واقع در میدان دفاع 

مقدس .شرکت آب وفاضلاب استان ایلام،دفتر حراست الزامی می باشد. 
مهلت دریافت )دانلود(اسناد از تاریخ :۱۴۰۱/۱۱/۱۰لغایت ۱۴۰۱/۱۱/۱۷ساعت ۱۴ ب.ظ 

مهلت ارائه پيشنهاد قيمت تا تاریخ: ۱۴۰۱/۱۲/۰۱ساعت ۱۴ب.ظ 
زمان برگزاری جلسه بازگشایی پاکات مناقصه:تاریخ ۱۴۰۱/۱۲/۰۲ساعت ۱۰ ق .ظ

 تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۱۱/۱۱ تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۱/۱۱/۱۲ 

شرکت آب وفاضلاب استان ایلام 

تجدید فراخوان عمومی  نوبت اول
 شهرداری بندر چابهار در نظر دارد باستناد بند ۴ مصوبه شماره ۴۶۹ مورخ ۱۴۰۱/۰۶/۰۹ شورای اسلامی شهر چابهار نسبت به 
سرمایه گذاری در ساخت ، بهره برداری و تحویل )نوع قرارداد BOT( ۲۰۰ باب دکه پیش ساخته واقع در خیابان دریا  اقدام نماید.

با واریز مبلغ ۱/۰۰۰/۰۰۰ ریال به حساب  از تاریخ ۱۴۰۱/۱۱/۱۱ لغایت ۱۴۰۱/۱۱/۱۸ مهلت دارند  متقاضیان واجد شرایط 
۳۱۰۰۰۰۰۰۲۵۰۰۳ بنام شهرداری بندر چابهار نزد بانک ملی جهت دریافت اسناد و آگاهی از شرایط خصوصی آن بصورت حضوری 

به واحد حقوقی شهرداری اقدام نمایند .
مهلت ارائه پيشنهادات: بصورت فیزیکی پس از خرید اسناد در مهلت قانونی تا تاریخ  ۱۴۰۱/۱۱/۲۴ میباشد.

سپرده شرکت در فراخوان: مبلغ ۵,۰۰۰,۰۰۰,۰۰۰  ریال میباشد که طی ضمانتنامه بانکی معتبر در قبال شهرداری چابهار یا 
طی فیش واریزی بحساب ۳۱۰۰۰۰۱۶۲۹۰۰۱ سپرده شهرداری چابهار نزد بانک ملی واریز گردد.

شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است.
به پیشنهادات مخدوش ، مشروط ، ناخوانا و فاقد سپرده ترتیب اثر داده نمی شود.

سپرده نفرات اول ، دوم و سوم تا زمان عقد قرارداد نگهداری و در صورتی که برنده از تاریخ افتتاح پاکات ظرف مدت ۷ روز جهت عقد 
قرارداد مراجعه ننماید سپرده وی به نفع شهرداری ضبط و با نفر بعدی قرارداد منعقد میگردد و الباقی پس از افتتاح پاکات عودت 

داده می شود.
جلسه افتتاح پاکات ۲۴ ساعت پس از مهلت ارائه پیشنهادات مورخ ۱۴۰۱/۱۱/۲۵ در محل سالن کنفرانس شهرداری بندر چابهار می باشد.
پیشنهادات باید در سه پاکت الف : فیش سپرده شرکت در فراخوان - فیش خرید اسناد ب: ) اسنادومدارك ،اساسنامه شرکت ، آخرین 
تغییرات هیئت مدیره و تصویر شناسنامه و کارت ملی اعضاء هیئت مدیره و مدیر عامل برای اشخاص حقوقی ، مشخصات سجلی 
برای اشخاص حقیقی ، امضاء نمونه قرارداد وشرایط خصوصي و کلیه مدارک موجود در اسناد (   ج :) برگ پیشنهادات با امضاء(  كلیه 

پاكات مهر وموم به حراست شهرداري تحویل گردد.
متقاضیان اقرار مینمایند که مشمول قانون منع مداخله کارکنان دولت نمیباشند .

سرمایه گذاری که علاوه بر داشتن شروط لازم ، توانایی فنی و مالی در مقابل هزینه های اجرای پروژه ، مدت بهره برداری کمتری را 
پیشنهاد دهد برنده اعلام میگردد.

سرمایه گذار تنها در مدت زمان قرارداد حق بهره برداری را خواهد داشت و پس از اتمام آن مکلف است مجموعه را سالم و قابل بهره 
برداری به شهرداری تحویل نماید .

جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره های ذیل تماس حاصل نمایید: واحد سرمایه گذاری :  ۳۴۲۸۲۰۰۸-۰۵۴ 
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 42/452/150/000

تذکر:لازم بذکر است کلیه مراحل مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا پیشنهاد قیمت وبازگشایی پاکات از طریق سامانه ستاد انجام می 
گیرد وفقط ارائه اصل ضمانت نامه)پاکت الف(علاوه بر بارگذاری درسامانه ستاد بصورت فیزیکی به دبیرخانه حراست واقع در میدان دفاع 
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طی فیش واریزی بحساب ۳۱۰۰۰۰۱۶۲۹۰۰۱ سپرده شهرداری چابهار نزد بانک ملی واریز گردد.

شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است.
به پیشنهادات مخدوش ، مشروط ، ناخوانا و فاقد سپرده ترتیب اثر داده نمی شود.

سپرده نفرات اول ، دوم و سوم تا زمان عقد قرارداد نگهداری و در صورتی که برنده از تاریخ افتتاح پاکات ظرف مدت ۷ روز جهت عقد 
قرارداد مراجعه ننماید سپرده وی به نفع شهرداری ضبط و با نفر بعدی قرارداد منعقد میگردد و الباقی پس از افتتاح پاکات عودت 

داده می شود.
جلسه افتتاح پاکات ۲۴ ساعت پس از مهلت ارائه پیشنهادات مورخ ۱۴۰۱/۱۱/۲۵ در محل سالن کنفرانس شهرداری بندر چابهار می باشد.
پیشنهادات باید در سه پاکت الف : فیش سپرده شرکت در فراخوان - فیش خرید اسناد ب: ) اسنادومدارك ،اساسنامه شرکت ، آخرین 
تغییرات هیئت مدیره و تصویر شناسنامه و کارت ملی اعضاء هیئت مدیره و مدیر عامل برای اشخاص حقوقی ، مشخصات سجلی 
برای اشخاص حقیقی ، امضاء نمونه قرارداد وشرایط خصوصي و کلیه مدارک موجود در اسناد (   ج :) برگ پیشنهادات با امضاء(  كلیه 

پاكات مهر وموم به حراست شهرداري تحویل گردد.
متقاضیان اقرار مینمایند که مشمول قانون منع مداخله کارکنان دولت نمیباشند .

سرمایه گذاری که علاوه بر داشتن شروط لازم ، توانایی فنی و مالی در مقابل هزینه های اجرای پروژه ، مدت بهره برداری کمتری را 
پیشنهاد دهد برنده اعلام میگردد.

سرمایه گذار تنها در مدت زمان قرارداد حق بهره برداری را خواهد داشت و پس از اتمام آن مکلف است مجموعه را سالم و قابل بهره 
برداری به شهرداری تحویل نماید .

جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره های ذیل تماس حاصل نمایید: واحد سرمایه گذاری :  ۳۴۲۸۲۰۰۸-۰۵۴ 
 شهرداری بندر چابهار

ح »بهارانه« بانک آینده تسهیلات آسان با طر
بانک آینــده به منظور پاســخ گویی به نیازهــای خُرد جامعه و بــا هدف ارائه 
تســهیلات آسان به ســپرده گذاران و مشــتریان حقیقی، تســهیلات طرح 
»بهارانه«، مبتنی بر میانگین حساب های جاری را در بازه زمانی محدود، ارائه 

می  کند.
این تســهیلات تا ســقف ۳میلیاردریال، ویژه مشــتریان حقیقی بر اســاس 
میانگین گیری ۳ماهه از حساب جاری؛ یک و نیم برابر و میانگین گیری ۴ماهه؛ 

دو برابر، پرداخت می شود.
 بازپرداخت این تسهیلات، ۲۴ماهه و سود آن ۱۸درصد است.


